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هرمزگانی ها دو هفته به طور ویژه 
پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند

مدیریت بهینه مصرف آب
در حوزه فضای سبز بندرعباس

چالش ها و دغدغه محیط بانان

گروه خبر // رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان در مجلس گفت: وضعیت هرمزگان از نگرانی عبور کرده و 
فوق بحرانی است و مردم با پیامک و تلفن انتظار دارند نمایندگانشان این وضعیت را پیگیری کنند تا در 

سطح کشور این وضعیت بحرانی را بشنود.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد مرادی در حاشیه برگزاری ستاد مدیریت کرونا در قشم، افزود: مردم هرمزگان 
نگران هســتند و استرس خود سبب بروز مشکلات فراوان می شود.وی با بیان اینکه وظیفه دارم به عنوان خادم 
مردم مشــکلات را پیگیری و گرفتاری مردم را پیگیری و در جهت کاهش آلام جامعه تلاش کنیم، تصریح کرد: 
تا مقطعی مدیریت استان توانست در جهت مدیریت بیماری کرونا خوب عمل کند اما در مقطعی دیگر مدیریت 
استان جوابگو نبود و باید چتر حمایتی کشور نیز به کمک می آمد زیرا در بحث زیرساخت ها و نیروی انسانی با 
 مشکل گسترده ای رو به رو بودیم.این نماینده مجلس با اشاره به اینکه منطقه آزاد قشم و سازمان همیاری ها و 

شهرداری ها درجهت واردات واکسن اعلام امادگی کرده اند اما مشخص نیست 
چرا این موضوع عملی نمی شود، اظهار کرد: وضعیت هرمزگان از نگرانی عبور 
کرده و فوق بحرانی است و مردم با پیامک و تلفن انتظار دارند نمایندگانشان این 
وضعیت را پیگیری کنند تا در سطح کشور این وضعیت بحرانی را بشنود.مرادی با 
بیان اینکه مردم قشم چه گناهی کرده اند که تأثیر مهاجرت ها و عدم مدیریت ها 
را می بینند، عنوان کرد: مجمع نمایندگان استان همه جوره در کنار دانشگاه علوم 
پزشکی بوده و هست و از ظرفیت خود استفاده کرد و ۴۵ میلیارد تومان از سوی 

سه نماینده مرکز استان به این دانشگاه اعطا شد.به گزارش ایسنا؛ وی در پایان گفت: خوشحالم منطقه آزاد در دوران 
مدیریت جدید خود را در کنار مردم دیده است و در تامین زیرساخت ها کمک کرده است.

// محمــد کمالی مدیرکل  گروه خبر 
اســتاندارد و هیات همراه با غلامرضا 
شریعتی رئیس سازمان ملی استاندارد 
و معاونین و مدیران ارشد این سازمان 

دیدار و گفتگو کردند.
  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ دراین دیدار 
محمد کمالی گزارش مبسوطی از عملکردو 
اقدامات و نیازهای این اداره کل را به سمع 

و نظر رئیس سازمان ملی استاندارد رساند و 
خواستار توجه ویژه و حمایت مسئولین امر 
از ادراه کل استاندارد هرمزگان با توجه به 
موقعیت استراتژیک و خاص این استان به 
عنوان اصلی ترین مبدا صادرات و واردات 
کشور شد .این مقام مسئول  در جهت رفع 
محدودیت ها و تقویت ظرفیت ها ،خواستار 
تامین اعتبار لازم برای تکمیل پروژه های 
درحال ساخت ،توسعه بخش آزمایشگاهی 
و اداری ، به روز رسانی آزمایشگاه ها،رفع 
مشکلات زیرســاختی و تقویت اعتبارات 
رفاهی کارکنان شــد. همچنین به  تمامی 
مواردی که به واسطه حمایت سازمان  منجر 
به خدمت رســانی بهتر و موثر تر به مردم 
خواهد شد پرداخت . رئیس سازمان ملی 
استاندارد ایران نیز ضمن تقدیر از اقدامات 

انجام شده تصریح کرد:درسالی که ازسوی 
مقام معظم رهبری به عنوان ســال  تولید ، 
پشتیبانی و مانع زدایی ها نامگذاری شده 
است،هدف سازمان استاندارد رفع موانع و 
خدمت صادقانه به ارباب رجوع و پشتیبانی 
ازتولید ملی ،صادرات و واردات  و توسعه 
خدمات استاندارد به مردم  است ؛و انتظار 
 مــی رود اداره کل اســتاندارد هرمزگان 
روان ســازی امور را با رعایت ضوابط و 
مقــررات در جهت تکریم ارباب رجوع را 
همواره مورد دقت  نظر قرار دهد .غلامرضا 
شریعتی  بر حمایت بی دریغ  و توجه ویژه  
به حل  مشــکلات اداره کل اســتاندارد و 
تقویت این بخش  تاکیدنموده ودستورات 
لازم را برای تقویت و توســعه استاندارد 

دراستان  هرمزگان صادر کرد.

دیدار مدیرکل استاندارد هرمزگان با رئیس سازمان ملی استاندارد ایران 

زمان رسیدن بی آر تی همچنان نامعلوم !

گروه خبر // با تصویب هیات دولت روســتا های زهوکی و 
کرگان شهرستان میناب، و رمکان و لافت در قشم، به شهر 

ارتقاء یافتند.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛  استاندار هرمزگان گفت: روستا های 

زهوکی و کرگان در بخش بندزرک شهرستان میناب و رمکان و 
لافت در بخش مرکزی شهرستان قشم به شهر تبدیل شدند.فریدون 
همتی افزود: این امر با پیگیری های استانداری و نمایندگان مردم 
حوزه های مرکزی و شرق هرمزگان در مجلس شورای اسلامی و 

همکاری مناسب وزارت کشور صورت گرفت.

احمد مرادی رئیس مجمع نمایندگان هرمزگان :

وضعیت هرمزگان فوق بحرانی است
کشور باید صدای درد هرمزگان را بشنود

صفحه 8 را بخوانید

آگهي مزايده عمومي شركت فولاد هرمزگان

نحوه شركت در مزايده :
كلیه اشخاص حقیقی و حقوقی براي شركت در مزايده مي توانند جهت بازديد و دريافت اسناد هر يک از رديف های مزايده مبلغ 500/000 ريال به 
حساب 0111111100008 بنام شركت فولاد هرمزگان جنوب ، نزد بانک ملی شعبه گمرک بندرعباس واريز نموده و با ارائه فیش واريزي )برای 
هر يک از رديف های مزايده، يک فیش واريزی مجزا ارائه گردد( و درخواســت كتبي در ساعت اداري )بجز روزهای پنجشنبه و ايام تعطیل( پس 
از هماهنگی به شــركت فولاد هرمزگان مراجعه نمايند و يا با ارسال فیش واريزی از طريق فکس به شماره 33530055-076 و يا آدرس ايمیل 

khosravi.s@hosco.ir اسناد را از طريق الکترونیکی دريافت  نمايند .
ارائه معرفي نامه ، داشتن مهر شركت )اشخاص حقوقی( و رسید واريزي هزينه خريد اسناد جهت دريافت حضوری اسناد الزامي است .

محل دريافت اسناد:
بندرعباس ، كیلومتر 13 جاده اسکله شهید رجايي ، شركت فولاد هرمزگان جنوب ، واحد خريد مواد مصرفي و فروش كالای مازاد .

جدول زماني انجام مزايده :

روابط عمومی شركت فولاد هرمزگان

متقاضیان براي آگاهي بیشتر مي توانند در ساعات اداري با شماره تلفن  33530003-076 داخلي 4470 و يا داخلی 8113 تماس حاصل فرمايند 
و يا به سايت فولاد هرمزگان www.hosco.ir مراجعه نمايند . جهت حضور افراد در فولاد هرمزگان و بازديد از موضوع مورد مزايده ، هماهنگی با 

شماره فوق )48 ساعت قبل از حضور( الزامیست . هزينه درج آگهی با برنده مزايده می باشد .

تاريخ شروع فروش اسناد
1400/05/06

تاريخ گشايش پاكت ها
1400/05/25

تاريخ پايان فروش اسناد
1400/05/16

آخرين مهلت ارائه پاكت هاي مزايده
1400/05/24 تا ساعت 12:00

شماره مزايده
14000302

شرح كالا
ضايعات روغنی 

واحد
لیتر

مقدار
60.000

مبلغ ضمانت )ريال(
5% كل مبلغ پیشنهادی

رديف
1

موضوع مزايده : روغنهای ضايعاتی 
مواد مورد مزايده به شرح جدول ذيل:

ارتقای ۴ روستا به شهر در هرمزگان 

100 کمک هزینه خرید واحد مسکونی یک میلیارد ریالی
 1400 فقره کمک هزینه خرید کالای ایرانی 500 میلیون ریالی 

و صدها هزار جایزه نقدی

روابط عمومی اداره امور شعب استان هرمزگان
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عی
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طراحی و ساخت دیسشارژ کیسینگ  
پمپ آب خنک کن برای اولین بار در نیروگاه  بندرعباس

  گروه خبر // با همت متخصصان داخلی دیسشارژ کیسینگ 
پمــپ آب خنک کن  در نیروگاه بندرعباس در راســتای بومی 
سازی قطعات نیروگاهی برای اولین بار طراحی و ساخته شد.به 
گزارش خبرنگار دریا ؛مدیرعامل نیروگاه بندرعباس با اشاره به 
طراحی و ساخت دیسشارژ کیســینگ پمپ آب خنک کن  در 
نیروگاه  بندرعباس، عنوان کرد :  دیسشــارژ کیسینگ پمپ آب 
خنک کن یکی از اجزاء مهم پمپ آب خنک کن می باشد که به 
همت و تلاش کارشناســان داخلی و تکیه بر توانایی شرکتهای 
دانش بنیان از جنس اســتنلس استیل 316ساخته شد . سلیمی 
افزود : یکی از مهم ترین چالشها در ساخت دیسشارژ کیسینگ، 
ســاخت محل قرارگیری یاتاقانهای پمپ بر روی دیسشارژ بود 
که با تلاش و دانش متخصصین داخلی با روش ماشــینکاری و 
جوشکاری ساخته و بر روی دیسشارژ نصب گردید .مدیرعامل 
نیــروگاه بندرعباس خاطرنشــان کرد:  پمــپ آب خنک کن 
نقــش موثر و حیاتی در تولید برق پایدار داشــته که در هر یک 
ســاعت 19۵00 متر مکعب آب دریا را به ســمت  کندانسور و 
کولرهــای آب خنک کن هدایت می کند.ســلیمی  با بیان اینکه 
ساخت دیسشارژ کیسینگ  پمپ آب خنک کن با وزن 1۲۷00 
کیلوگرم برای اولین بار در نیروگاه صورت گرفته اظهار داشت : 
در راستای تکیه بر توانایی داخلی و تحقق شعار حمایت از تولید 
داخلی نسبت به نمونه مشــابه خارجی ۵0 درصد صرفه جویی 
ارزی داشته است . مدیرعامل نیروگاه بندرعباس در پایان افزود: 
نیروگاه حرارتی برق بندرعباس بزرگترین نیروگاه جنوب شرق 
کشور است که نقش مهمی در تامین برق کشور  و صنایع بزرگ 

استان هرمزگان دارد.

مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان:
 ۴درصد مصرف برق در هرمزگان 

مربوط به دستگاههای تولید ارز دیجیتال است
  گروه خبر // مدیرعامل شرکت توزیع برق هرمزگان گفت: 
حدود ۴ درصد مصرف برق استان مربوط به دستگاههای تولید 
ارز دیجیتال است . هاجر عبدی در نخستین جلسه کمیته استانی 
اســتخراج رمز ارز در هرمزگان که بــه منظور هماهنگی برای 
شناسایی و جمع آوری مزارع غیرمجاز استخراج ارز دیجیتال 
آغاز به کار کرد. بیان داشت: طبق پیش بینی های صورت گرفته 
حدود ۴ درصد مصرف برق استان مربوط به دستگاه های تولید 
ارز دیجیتال است.عبدی افزود: تاکنون 613 دستگاه غیرمجاز 
توسط نیروهای شــرکت توزیع برق شناسایی و کشف شده که 
عمده آنها مربوط به شهرستانهای غرب استان است. تولید رمز 
ارز با اســتفاده از برق خانگی یا کشــاورزی ممنوع است که 
صورت کشف این دســتگاه ها در منازل یا زمینهای کشاورزی 
صاحب اشــتراک علاوه بر جریمه به عنوان متخلف به مراجع 
قانونی معرفی می شــود.وی خاطرنشان کرد: اســتفاده از این 
دســتگاه ها منوط به دریافت مجوز فعالیت از سازمان صنعت و 
معدن است و برق مراکز استخراج ارز دیجیتال با تعرفه خاصی 
واگذار می شود.به گزارش مهر، به گفته وی، استفاده دستگاه های 
رمز ارز از برق خانگی و کشاورزی علاوه بر غیرقانونی بودن، 
باعث افت ولتاژ و فشــار به شبکه برق رسانی می شود. استفاده 
از این دســتگاه ها در منازل فشار زیادی به شبکه برق خانگی 
وارد کرده که منجر به آســیب دیدن سایر لوازم برقی در منازل 

وحتی آتش سوزی می شود.
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خبری
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سرمقاله

  گــروه های جهادی در این ســال ها ثابت کــرده اند که اگر  
دولتمردان عملکرد مخلصانه آنها را ســرلوحه کارشان قرار دهند، 
بطور حتم بســیاری از مشکلات فعلی کشور برطرف می شود.آنها 
با دستان خالی ویا با حمایت و مشارکت خیرین وبرخی نهادهای 
انقلابی به یاری محرومان می شــتابند و در فعالیت های عمرانی، 
فرهنگی، آموزشــی، درمانی و... مشــارکت می کنند.ردپایشان را 
در ساخت خانه و ســرویس بهداشتی و حمام و مسجد، کمک به 
 کادر درمان، حمایت از محرومان،  توزیع بســته های معیشتی و... 
 مــی توان دید. حضور گــروه های جهادی بــا روحیه انقلابی در 
عرصه های مختلف که نیاز بوده، مانند یاری رســاندن به  ســیل 
 زدگان، زلزلــه زدگان و... شــاهد بودیــم و آنهــا در خط مقدم 
خدمت رســانی حضور داشــته اند و بســیجی وار و بدون هیچ 
 چشــم داشتی به یاری آســیب دیدگان شــتافته اند.مشاهده این  
 صحنه ها باعث شد که همواره لزوم وجود دولتی انقلابی و جهادی در 
بخش های مختلف کشــور مطرح شــود. مردم انتظار دارند دولت 
سیزدهم که تا چند روز آینده فعالیت اجرایی خود را آغاز می کند، 
بصورت جهادی و انقلابی عمل کند و مدیرانش نیز اینگونه باشند. 
 مدیران جهادی وانقلابی که در این هشت سال در پارکینگ بی توجهی 
بوده اند،  در دولت جدید بایســتی در خط مقدم خدمت رســانی 
جهادی وانقلابی قرار گیرند. مدیرانی بایستی به آنها مسئولیت داده 
شود که از پشت میزنشینی گریزان باشند وبخواهند میدانی و عملیاتی 
کار کنند. مدیرانی که بخواهند از داخل اتاق های شان در وزارتخانه، 
استانداری، فرمانداری، اداره کل و.... برای رفع مشکلات مردم نسخه 
بپیچند و روحیه جهادی و انقلابی ندارند، نمی توانند مشکلات مردم 
را برطرف کنند. نتیجه عملکرد چنین مدیرانی را در شــهری مانند 
بندرعباس و استان هرمزگان دیده ایم . بارها از مشکلات محلات 
حاشــیه ای وبافت های فرسوده و روســتاها و مشکلات ساکنان 
نوشته ایم و رســانه ها گزارش منتشر کردند، اما مدیران اجرایی و 
شهرداری، شوراها و... بدلیل اینکه روحیه جهادی و انقلابی نداشتند، 
هیچگاه نتوانستند و نخواستند نسخه ای درمانگر برای این مناطق 
بپیچند و مصوبات گره گشــا نداشتند و به شعار درمانی ادامه دادند 
و وضعیت محلات و روستاها روزبه روز بدتر شده و نارضایتی ها 
افزایش یافت. هرمزگان نیازمند مدیران جهادی و انقلابی اســت تا 
درکنار وبا مردم باشــند. خواسته های بحق مردم را ببینند وبشنوند 
واز راهکارهای خودشــان هم استفاده و گره گشایی کنند، نه اینکه 
گره های مشکلات را محکم تر کنند. استانی مانند هرمزگان حتی 
در صنایع  اش بایستی مدیرانی باشند که حق هرمزگان را به تهران 
نبخشند و به ایفای نقش مسئولیت های اجتماعی شان پایبند بوده و 
پاسخگوی مردم و رسانه ها باشند وخود را تافته جدابافته ندانند و 
فکر نکنند در قبال مردم هیچ وظیفه ای ندارند. در یک کلام بایستی 
مدیران دولت سیزدهم در تمام بخش ها جهادی و انقلابی باشند تا 
مشکلات موجود برطرف شوند و از گروه های جهادی در حوزه ای 

مختلف حمایت والگوگیری کنند.
    علی زارعی

گروه های جهادی؛ الگوی عملی برای دولتمردان

ســتاد  رئیس   // خبــر  گروه 
گفت: ۳۴  هرمــزگان  انتخابات 
هــزار نفر از عوامــل برگزاری 
ســیزدهمین دوره انتخابــات 
ششمین  و  جمهوری  ریاســت 
انتخابات شهر و روستا در  دوره 
نوبت دریافت واکسن  استان در 

کرونا هستند. 
    علی رئوفی در تشــریح جزییات 
آخرین روند واکسیناســیون دست 

در  انتخابات  برگــزاری  اندرکاران 
هرمــزگان افــزود: در ۲ مرحلــه 
برگزاری  عوامــل  واکسیناســیون 
انتخابــات در هرمزگان از 3۴ هزار 
نفر نزدیــک به پنج هزار نفر تاکنون 
واکســن دریافت کرده اند و مابقی 
به تدریج برای دریافت واکســن به 
دانشــگاه علوم پزشکی معرفی می 
شوند.وی بیان داشت: در مرحله اول 
افرادی بودند که به دلیل نبود انجام 
واکسیناسیون عمومی از زدن واکسن 
امتناع کردند که در پی تاکید وزارت 
کشور مبنی بر اهمیت حفظ سلامت 
انتخابات  برگــزاری  اصلی  عوامل 
اعــم از فرمانداران، معاونانشــان، 
بخشــداران و مســوولان کمیته ها 
ناچار اقدام به تزریق واکسن نمودند.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 

اســتانداری هرمزگان اظهارداشت: 
در کنار واکسیناسیون عوامل اجرایی، 
نظارتی، بازرسی و نیروهای نظامی و 
انتظامی دخیل در برگزاری انتخابات 
هرمزگان، اصحاب رسانه ای هم که به 
صورت مستقیم با این ستاد همکاری 
داشــته اند در اولویت برای دریافت 
واکســن معرفی شده اند و مابقی نیز 
معرفی خواهند شد.رئوفی ادامه داد: 
دست اندرکاران رسانه ای برگزاری 
انتخابات هرمــزگان نیز مرحله به 
مرحله واکسینه می شوند و فعالانی 
که از لیست جامانده، مشخصه های 
خود را به روابط عمومی استانداری 
ارســال کنند تا پس از تهیه اسامی 
به دانشــگاه علوم پزشــکی استان 
جهت دریافت واکسن ارسال شوند.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی 

استانداری هرمزگان خاطرنشان کرد: 
سایر خبرنگاران و فعالان رسانه ای 
نیز برای دریافت واکســن از طریق 
اداره کل فرهنگ  و ارشــاد اسلامی 
استان اقدام کنند.رئوفی تصریح کرد: 
فعالیت شــبانه روزی اعضای ستاد 
مستقیم  ارتباط  هرمزگان،  انتخابات 
آن ها با مردم، جلوگیری از اختلال 
در روند برگزاری انتخابات و حفظ 
سلامتی عوامل برگزاری انتخابات و 
مردم، واکسیناسیون آن ها را قبل از 
برگزاری انتخابــات اجتناب ناپذیر 
کــرده بود.به گزارش ایرنا  ؛  عوامل 
شامل  هرمزگان  انتخابات  برگزاری 
و  نظارتی  بازرسی،  اجرایی،  عوامل 
همچنین نیروهای نظامی و انتظامی 
3۴ هــزار نفــر بودند که با ســتاد 

انتخابات استان همکاری داشتند.

پشت پرده سیاست 

پیامی محکم از سواحل عمان   
خبرگزاری صدا وســیما: مهم ترین پیام حمله به کشتی رژیم صهیونیستی در ۲00 
کیلومتری سواحل عمان این است که اگر تل آویو بخواهد محیط امنیتی و اقتصادی 
محور مقاومت را هدف قرار دهد، پاســخ شدید خواهد گرفت . رژیم صهیونیستی 
بلافاصله پس از هدف قرار گرفتن یک کشــتی تجــاری خود در ۲00 کیلومتری 
ســواحل عمان و کشته شدن دو خدمه آن در روز جمعه، ایران را مسئول این حمله 
دانست. به گزارش خبرگزاری صدا وسیما، این فضاسازی در حالی است که تهران 
مســئولیت این حمله را به عهده نگرفته است اما  شبکه العالم به نقل از منابعی در 
محور مقاومت گزارش داد که این حمله در پاسخ به حمله اخیر رژیم صهیونیستی 
به فرودگاه ضبعه در منطقه قصیر ســوریه که شهادت دو نیروی مقاومت را به دنبال 
داشت، صورت گرفته است. رژیم صهیونیستی بارها اعتراف کرده که به مواضع محور 
مقاومت در خاک سوریه حمله کرده و در طول یک ماه گذشته هم بارها از حملات 
موشکی این رژیم به سوریه گزارش هایی منتشر شده است. تجاوز مکرر هوایی رژیم 
صهیونیستی به خاک سوریه به تازگی خشم روسیه را نیز برانگیخته است به طوری 
که مسکو با تجهیز دمشق به سامانه های ضد موشکی، بیشتر حملات اخیر این رژیم  
را با شکســت روبه رو کرده است. گزارش ها حاکی است، چرخش روسیه درقبال 
حملات رژیم صهیونیستی به خاک سوریه پس از دیدار پوتین با بایدن صورت گرفته 
و به نظر می رسد در این مسیر آمریکا نیز از این حملات ناراضی است. البته حملات 
رژیم صهیونیستی به محور مقاومت در سوریه فقط به حملات هوایی محدود نیست 
بلکه این رژیم در طول ماه های گذشــته بارها اعتراف کرده است که چند  نفتکش 
ایران را  در دریای ســرخ هدف قرار داده است. به تازگی دویچه وله به نقل از وال 
اســتریت ژورنال گزارش داد که اسرائیل از اواخر سال ۲019، دست کم 1۲ کشتی 
ایرانی را که عمدتا حامل نفت برای سوریه بوده اند، با مین هدف قرار داده است. این 
روزنامه با استناد به سخنان مقامات آمریکا و منطقه می نویسد، کشتی ها عمدتا حامل 
نفت برای سوریه بوده اند و حمله به آن ها با مین های دریایی انجام گرفته است. وال 
استریت ژورنال می نویسد، برملا شدن عملیات اسرائیل علیه نفتکش های ایرانی، ابعاد 
تازه ای از اقدامات تل آویو علیه تحکیم موقعیت نظامی و اقتصادی تهران در منطقه را 
آشکار می کند اما آیا محور مقاومت اجازه می دهد که این رفتار رژیم صهیونیستی و 
تنش آفرینی اش در محیط امنیتی و اقتصادی محور مقاومت ادامه پیدا کند؟ منطقی 
اســت که محور مقاومت اکنون به مرحله ای رسیده است که دیگر هیچ گونه اقدام 
ضد امنیتی رژیم صهیونیستی را تحمل نخواهد کرد و هدف قراردادن کشتی تجاری 
این رژیم در دریای عمان پیام آشــکاری  به تل آویو است که دیگر همه چیز تغییر 
کرده است. این تغییر می تواند حتی با تغییر رویکرد روسیه در قبال حملات هوایی 
رژیم صهیونیســتی به خاک سوریه مرتبط باشد. در واقع هم اکنون با تلاش محور 
مقاومت، تهدید گروه های تروریستی در سوریه به پایان رسیده و زمان بازسازی و 
 فعالیت محور مقاومت در عرصه اقتصادی اســت و از این رو بازسازی درشرایطی 
می تواند صورت گیرد که محیط امنیتی آماده باشد. بنابراین حمله به کشتی تجاری 
رژیم صهیونیستی حاوی این پیام مهم است که اگر این رژیم بخواهد در محیط امنیتی 
محور مقاومت اخلال ایجاد کند با واکنشــی شدید روبه رو خواهد شد و تردیدی 
وجود ندارد که در این عرصه نیز با توجه به وابســتگی اسرائیل به تجارت دریایی، 
این تل آویو خواهد بود که در صورت تنش آفرینی بیشترین ضربه را خواهد خورد. 

واکنش ها به اظهارات سردار نقدی درباره منتقدان فضای مجازی 
پرویز امینی: نتایج مواضع سردار نقدی را به آتش کشیدن سرمایه اجتماعی کشور و تولید و بازتولید 
تعارض های اجتماعی می دانم . ســردار محمدرضا نقدی در یادداشتی در صفحه شخصی خود در 
روبیکا، به مسدود شدن صفحه اینستاگرام رئیس دستگاه قضا واکنش نشان داده بود. به گزارش فارس، 
او در بخشی از متن خود خطاب به نمایندگان مجلس  نوشته بود: »به این وضعیت خفت بار پایان 
دهید. شما به عنوان نماینده مردم قسم خورده اید که پاسدار استقلال کشور باشید. یک روز ادامه این 
وضعیت ننگین در فضای مجازی قابل تحمل نیست این ننگ کمتر از کاپیتولاسیون نیست نگذارید نام 
ما هم در تاریخ  مثل پذیرندگان کاپیتولاسیون یاد شود. شما که از ارتش بعث و ارتش آمریکا نترسیدید 
و جلوی آن ها ایستادید، از یک مشت منافق کامنت گذار که در سالن های هدایت جنگ روانی در 
فضای مجازی در ریاض و آلبانی و دبی و لس آنجلس نشسته اند و با شیفت های شبانه روزی  که با 
پول های نفتی عربستان! اسرائیل و سازمان سیا با انبوه پیام ها، خود را جای افکار عمومی ایران جا 
زده اند، نترسید. مردم باشما هستند، مردم استقلال و عزت شان را می خواهند. نترسید، از شرف این ملت 
دفاع کنید به حاکمیت بیگانگان بر مدیریت فضای مجازی ایران پایان دهید. پیشتر نمایندگان مجلس 
با بررسی طرح »حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی« طبق اصل 8۵ قانون اساسی موافقت 
کرده بودند، این طرح برای تدوین نهایی و اصلاحات احتمالی به کمیسیونی ویژه ارجاع شده بود اما 
این اظهارات سردار نقدی با واکنش های متعدد به ویژه از سوی فعالان اصولگرا مواجه شد. برای مثال، 
پرویز امینی تحلیل گر سیاسی اصولگرا به تندی از سردار نقدی انتقاد کرد. او در توئیتی به تندی نوشت: 
»سردار نقدی! مسائل حکمرانی خصوصا مسئله پیچیده فضای مجازی با رگ گردن کلفت کردن حل 
نمی شود... .« او سپس در متنی افزود: سردار نقدی به تازگی متنی درباره فضای مجازی نوشته اند. 
بنده دعاوی و اســتدلال های ایشان را عوامانه و نتایج مواضع این چنینی را به آتش کشیدن سرمایه 
اجتماعی کشور و تولید و بازتولید تعارض های اجتماعی می دانم و آمادگی دارم در یک برنامه زنده 
در پیشگاه افکار عمومی و با هدف روشنگری و جلوگیری از توسعه این روند ضد اجتماعی، با ایشان 
درباره نوشته مذکور، مناظره علنی کنم. امیدوارم سطحی از شجاعت در صداوسیما برای ورود به چنین 
موضوعات مبتلابه جامعه و تأثیرگذار در زندگی حال و آینده آن ها وجود داشته باشد. یک خبرنگار 
اصولگرا نیز نوشت: سردار نقدی به منتقدان طرح صیانت گفته یک مشت کامنت گذار منافق! اینا مردم 
غیر همفکر رو از خودشون دور کردن، کم کم دارن ما رو که همفکر خودشونیم هم از خودشون دور 
می کنن. محسن عبداللهی استاد دانشگاه نیز در واکنش به اظهارات سردار نقدی توئیت کرد: این گفته 
درست نیست. مردم حق دارند از مجرای اعمال اصل مشارکت، نظرات خود را درباره طرح ها و لوایح  
در دستور کار مجلس به هر شکلی ابراز کنند. منافق نامیدن مردمی که ناامیدانه به دنبال مشارکت در 
قانون گذاری هستند، ممانعت از اعمال حق و تفرقه افکنانه است. مجید رفیعی روزنامه نگار اصولگرا 
نیز نوشت:  ای کاش سردار نقدی بی ادبی و توهینی را که به منتقدان طرح صیانت داشتند، جبران کنند. 
...محمد صدوقی فعال رسانه ای اصولگرا نیز در توئیتی نوشت: سردار سلیمانی مخالف و منتقد خود 
را فرزندش خطاب می کرد و سردار نقدی مخالف یک طرح مجلس را منافق خطاب می کند! علاقه 
 قلبی مردم ایران به شهید سلیمانی نتیجه تفاوت او با سردار نقدی و امثالهم است. در عین حال مهدی 
قاســم زاده از فعالان فضای مجازی نوشــت: نه احمدی نژاد در ســال 88 تمام معترضان را خس 
 و خاشــاک خواند و نه ســردار نقدی امروز تمام منتقدان طرح صیانت را منافق خوانده؛ اما به نظر 
 می رسد جماعتی که یک بار با دروغ دیوارکشی در پیاده روها رای جمع کردند و در سال 88 نیز با 
دروغ هایشان بر آتش فتنه دمیدند، امروز هدفشان از یک سو پوشاندن عملکرد مهلک و فاجعه بار 
دولت متبوع شان )با ایجاد هیاهو( است و از سوی دیگر نفی ضرورت سر و سامان گرفتن این فضای 
رها )تا باز هم از این ول بودن فضای مجازی به بهترین نحو استفاده کنند(؛ البته همچنان در لزوم اقناع 

جامعه از سوی طراحان، شنیدن انتقادات و رفع مشکلات این طرح هیچ شکی نیست!

تلاش آمریکا برای فرافکنی هسته ای 
در حالی کــه آمریکا با اقدامات ضد برجامی مانع به نتیجه رســیدن مذاکرات 
شده اســت، بلینکن با ادعای آمادگی کشورش برای بازگشت به برجام باز هم 
گفت: توپ در زمین ایران است! زاهدی – آخر این هفته که برسد، آیت ا... سید 
ابراهیم رئیسی هشتمین رئیس جمهور ایران رسما کار خود را آغاز خواهد کرد و 
یکی از اولین کارهایش هم اعلام اسامی وزیران پیشنهادی به مجلس و انتصاب 
مقاماتی اســت که رئیس جمهور باید منصوب کند از جمله وزیر امور خارجه و 
دبیرشــورای عالی امنیت ملی که نقش مهمی در آینده پرونده هسته ای ایران و 
مذاکرات برجامی در وین خواهند داشــت. از چند هفته قبل هم که هیئت های 
دیپلماتیک از وین به پایتخت های خود آمدند تا پس از گرفتن تصمیم سیاســی 
برای دور هفتم برگردند، دیگر خبری نشده و حالا همه در حال شمارش معکوس 
برای شــروع دولت جدید در تهران هستند. با این حال پیام ها و پالس های ضد 
و نقیضی از کشورهای عضو برجام و آمریکا به گوش می رسد که احتمالا برای 
ایجاد فشار بر دولت تازه کار رئیسی است. آنتونی بلینکن در سفر منطقه ای خود 
به کویت درباره بازگشــت به برجام و رفع تحریم های ضد ایرانی ادعا کرد، ما 
در چندین دور گفت وگوی غیر مستقیم در وین به صورت روشن، حسن نیت و 
نیز تمایل خود را برای بازگشت به پایبندی دو جانبه به توافق هسته ای )برجام( 
نشــان دادیم و حقیقت این است که ایران باید تصمیم بگیرد، باید نشان بدهد که 
می خواهد به پایبندی )بــه برجام( بازگردد یا نه و چیزی هم نمی تواند در این 
حقیقت بنیادین تغییری ایجاد کند. توپ همچنان در زمین ایران است و باید ببینیم 
آن ها می توانند تصمیم لازم را برای بازگشــت به پایبندی بگیرند یا نه. بلینکن 
افزود ما به دیپلماســی پایبند هستیم ولی این فرایند نمی تواند بدون محدودیت 
باشد. اگر ایران همچنان بخواهد به فعالیت هایی که درخصوص برنامه اتمی خود 
انجام داده، ادامه بدهد، در یک نقطه، مزایای برجام نمی تواند کاملا با بازگشت به 
برجام پوشش داده شود، فعالیت هایی که نقض محدودیت هایی است که برجام 
قائل شده بود. ادعای بلینکن مبنی بر پایبندی به دیپلماسی و تصمیم دولت بایدن 
مبنی بر بازگشــت به برجام در حالی اســت که کاظم غریب آبادی نماینده دایم 
ایران در ســازمان ملل و  عضو تیم مذاکره کننده هسته ای در وین روز پنج شنبه 
آمریکا را متهم کرد که با اقدامات ضد برجامی مانع به نتیجه رســیدن مذاکرات 
شده اســت.غریب آبادی اقدامات ضد برجامی آمریکا را این گونه برشمرد: 1. 
کل تفاهــم را به پذیرش بندی درخصوص انجام گفــت وگوهای آینده درباره 
مســائل منطقه ای گره زدند. ۲. حاضر به لغو دســتور اجرایی تحریم تسلیحات 
نشدند که کاملًا با قطعنامه ۲۲31 و برجام در تناقض آشکار است. 3. حاضر به 
برداشتن تحریم های ترامپ علیه بیش از ۵00 نفر از اشخاص حقیقی و حقوقی 
و لغو قانون تحریمی کاتسا نشدند. ۴. حاضر به ارائه تضمین در خصوص تکرار 
نکردن رفتارهای مشــابه دولت قبل در قبال تفاهم هسته ای نشدند؛ حتی حاضر 
نشدند دوره زمانی معقولی را برای تداوم کار شرکت هایی که با ایران وارد تجارت 
می شــوند، در نظر بگیرند.۵. حاضر به بحث درباره خسارت وارد شده به ایران 
بر اثر خروج غیرقانونی از تفاهم هسته ای نشدند. 6. درباره فعالیت ها و تعهدات 

هسته ای زیاده خواهی هایی را مطرح کردند که حتی فراتر از برجام است. 

۷. نپذیرفتند که ابتدا آن ها باید تمامی تعهدات را انجام بدهند و پس از راستی آزمایی، ایران 
به اجرای تعهداتش بپردازد. این در حالی است که محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه 
کشور نیز با اذعان به خلف وعده برجامی آمریکا و متحدانش با ارسال پیامی در صفحه 
توئیتر خود نوشــت: »در تاریخ ۲0 ژوئیه )۲9 تیر( در ششمین سالگرد تصویب قطعنامه 
۲۲31 شورای امنیت سازمان ملل، مستندات شــش سال )عدم( اجرای برجام از سوی 
غرب را در آن چه ممکن است آخرین و مهم ترین نامه من به دبیرکل سازمان ملل متحد 
باشد، ارائه کردم. زیاده خواهی های دولت آمریکا حتی واکنش میخائیل اولیانوف نماینده 
دائم روسیه در سازمان های بین المللی در وین را نیز به دنبال داشته است و او در پیامی در 
صفحه توئیتر خود نوشت: »در حقیقت هدف مورد توافق در مذاکرات وین احیای توافق 
اصلی برجام است؛ نه چیزی کمتر و نه چیزی بیشتر. همه اعضا باید مراقب باشند حتی به 
صورت غیرعمد تصوری ایجاد نکنند که از این هدف مشترک منحرف شده اند یا تلاش 
برای اضافه کردن چیزی جدید به توافق صورت گرفته است.« این مواضع روشن می کند 
که بر خلاف ادعای مقام های آمریکایی نه تنها دولت بایدن در مسیر احیای برجام هیچ گام 
موثری برنداشته است بلکه در فاصله  بین گذار دولت روحانی به دولت آقای رئیسی سعی 
دارد با برچسب زدن های دروغین به دولت آتی، مسئولیت شکست مذاکرات را به گردن 
تهران بیندازد. از سویی برخی گزارش ها حاکی است که دولت بایدن نه تنها حاضر نشده 
است دست از فشار حداکثری شکست خورده ضد ایرانی ترامپ بردارد بلکه قصد دارد برای 
تغییر برخی مفاد برجام تحریم های دیگری را علیه صادرات نفت ایران به چین اعمال کند 
که نشریه فارین پالیسی روز جمعه به آن اشاره کرد. پایگاه اینترنتی  فاکس نیوز نیز در این 
خصوص نوشت، دولت بایدن به فکر تشدید اجرای تحریم های نفتی است تا  تهران را در 
»مذاکرات متوقف شده« در خصوص توافق هسته ای بین المللی سال ۲01۵ )برجام( تحت 

فشار قرار دهد و مواضع تهران را نرم کند.
تازه های مطبوعات

کیهان - این روزنامه نوشــت: ســامان دهی فضای مجازی، فی نفسه »بد« نیست و این 
موضوع بحثی نیست که مختص کشورهای خاصی مثل ایران باشد. در همه کشورهای دنیا 
فضای مجازی مثل فضای واقعی و بیرونی، قوانینی دارد و »رهاشدگی« آن می تواند فضایی 

برای جولان متخلفان و جنایتکاران و حتی تروریست های تکفیری ایجاد کند.
ایران - ربیعی ســخنگوی دولت در این روزنامه نوشت: حالا که آخرین یادداشت را در 
دوره مسئولیتم می نویسم، یک امید و آرزوی بزرگ دارم: دولت آینده با مصائب طبیعی و 
غیرطبیعی، خارجی و داخلی که ما داشتیم، مواجه نشود؛ سکوتش به بی حرفی تعبیر نشود؛ 
در میانه جنگ برای احقاق حقوق ملت به خیانت و ناتوانی متهم نشــود؛ گوش ها قبل از 
رسیدن صدای دولت، پر از پیش داوری و اتهام نشود و آن چه انجام می شود چیز دیگری 

نشان داده نشود. 
همشــهری - نیما نامداری عضو هیئت مدیره نظام صنفی رایانه ای به این روزنامه گفت: 
تدویــن کنندگان طرح صیانت از کاربران فضای مجازی می گویند تا زمانی که جایگزین 
مناسب داخلی برای این سرویس ها نباشد، فیلتر نخواهند شد. برای سال1۴00 چیزی حدود 
هزارمیلیارد تومان بودجه برای سرویس های داخلی درنظر گرفته می شود. این یعنی یک 
رانت هزار میلیارد تومانی در اختیار تعدادی مدیر دولتی قرار می گیرد که به اسم حمایت از 

سرویس های داخلی آن را هدر بدهند.

رئیس ستاد انتخابات هرمزگان :

۳۴هزار نفر عوامل برگزاری انتخابات در نوبت دریافت واکسن هستند

 گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: امیدمی رود 
شرایط این استان با انجام واکسیناسیون و رعایت 
دستورکارهای بهداشتی از سوی مردم به شرایط 

قبل از کرونا نزدیک شود. 
   فریدون همتــی در دیدار با نماینــده ولی فقیه در 
هرمزگان به مناسبت ســالروز اقامه اولین نماز جمعه 
پس از انقلاب در تهران اظهار داشت: وجود همکاری 
مردم برای رســیدن به این نقطه ضروری است که از 
افراد دارای نفوذ می خواهیم جامعه را به رعایت بیشتر 
شیوه نامه های بهداشتی کرونا تشویق کنند.وی ادامه داد:  
چهار روز تعطیلی در هرمزگان نشان داد دیگر تعطیلی و 
محدودیت ها به تنهایی کافی نیست، تعطیلی های اعمال 
شده برای ماندن افراد در خانه ها و قطع زنجیره کرونا بود 
اما مشاهده شده بسیاری در جاده ها و بین روستاها و 
شهرها در حرکت بودند.رییس شورای اداری هرمزگان 
اضافه کرد:  ما نیز به عنوان مسوولان تلاش می کنیم با 
توجه به منابع و محدودیت ها مراکز درمانی را تجهیز 
و تکمیــل و مراکز جدیدی راه اندازی کنیم.همتی ابراز 
داشت: هیچ کشوری قادر نیست به سرعت کرونا مراکز 
جدید درمانی و بیمارستان راه اندازی کند و از همین رو 
رعایت مردم، فاصله گذاری اجتماعی و واکسیناسیون 
اهمیت دارد.وی افزود:  واکسیناسیون خطر مرگ را به 
شدت کاهش می دهد و میزان مرگ در بین گروه هایی 
که واکسن زده اند بسیار پایین آمده و افرادی جان شان 
از دست می رود که بیماری های زمینه ای دیگری دارند.

وی با اشــاره به پنجم مرداد ماه، سالروزاقامه  اولین 

نماز جمعه در تهران پس از پیروزی انقلاب اســلامی 
عنوان کرد:  فضای خوبی با همکاری نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان و امام جمعه بندرعباس و سایر امامان جمعه 
در هرمزگان وجود دارد و در شــرایط کرونا همکاری 
مناسبی با ستاد کرونا این استان داشته اند.رییس ستاد 
استانی کرونا اشاره کرد: تعطیلی نماز جمعه و آیین ها 
و مراسم ها در شرایط کرونایی اقدام بسیار مناسبی بود 
که نقش موثری در مدیریت کرونا داشته است و تنها در 
بخش اهل سنت مقداری مساله وجود دارد و رعایت 
نمی کنند.استاندار هرمزگان در بخش دیگری از سخنان 
خود اشاره کرد: کارهای بزرگ نظام را به دست خود 
تخریب می کنیم و کسی آنها را برجسته نمی کند، اداره 
کشور در شــرایطی که درآمدهای نفتی وجود نداشت 
یکی از این کارهاست.وی ادامه داد: دشمنان تحریم ها را 
ایجاد کرده اند تا کشور پس از سه ماه دسترسی نداشتن 
به درآمدهای نفتی زمین بخورد اما اکنون از ســه سال 
هم گذشته و کشور اداره می شود.همتی عنوان کرد: با 
پسرم که ســال دوم دانشگاه  است صحبت می کردم و 
گفتــم توقع آمریکایی ها و غربی ها حد و مرزی ندارد 
و زور می گویند، که انقلاب کردیم تا به ما زور نگویند.
رییس شورای تامین هرمزگان بیان کرد: این را بایستی 
برای نســل های بعد از انقلاب و به خصوص جوانان 
تبیین کنیم تا آگاهی و شناخت مناسب و درستی داشته 
باشند.وی اضافه کرد: امروز ناوهای جنگی جمهوری 
اسلامی ایران هزاران کیلومتر دورتر و در بخش غربی 
کره زمین دریانوردی می کنند و ناوشکن ها و ناوهای 

آنها از فناوری پیچیده ای برخوردار است که این بدست 
همین جوانان و متخصصان کشور بدست آمده است.
اســتاندار هرمزگان خاطر نشــان کرد: مشکلات هم 
در کنار این دســتاوردها وجود دارد و شاید چنانچه 
معیشت مردم بهتر مدیریت می شد مشکل های کمتری 
برای جامعه بوجود می آمد.همتی اضافه کرد: کشور با 
امنیت و آرامش اداره می شــود و فشار گرانی بر مردم 
نیز کاسته می شــود و این مشکل حل خواهد شد.وی 
اظهار داشــت: مردم با وجود سختی ها و مشکل های 
فراوانی که داشــته اند با مســوولان همکاری خوبی 
داشته اند و اگر موفقیتی بدســت آمده با کمک مردم، 
ائمه جمعه و مسوولان حاصل شده است.نماینده ولی 
فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس هم گفت: این 
اســتان در اوج کرونا قرار دارد و کارهای بزرگی هم 

در آن درحال اجراســت و زمانی که سایر استان ها با 
مشکل های فراوانی در زمان اوج گرما به خاطر قطعی 
برق و آب روبه رو شــدند مشکل های کمتری تجربه 
کرد.حجت الاســلام و المسلمین محمد عبادی زاده با 
قدردانی از زحمت های استاندار هرمزگان، ادامه داد:  این 
به خاطر تدبیری است که در این استان اتخاذ شد و آب 
شیرینکن های جدیدی وارد مدار تولید شدند.وی اضافه 
کرد: ان شاء الله مشکل کرونا نیز حل شود و بتوان کشور 
را از این پیچ تاریخی عبور داد و وارد مرحله پیشرفت و 
بالندگی جدیدی کرد. به گزارش ایرنا؛ اولین نماز جمعه 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی ایران در ۵ مرداد سال 
13۵8 برگزار شد و به همین مناسبت استاندار هرمزگان 
و امام جمعه بندرعباس هدایایی به تعدادی از فعالان 

برگزاری نماز جمعه در این شهرستان اهدا کردند.

استاندارهرمزگان : 

امیدواريم استان مهرماه به شرايط قبل از كرونا نزديک شود

گروه خبر // مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان از 
آغاز طرح تابستانه کتاب ۱۴۰۰ در سراسر استان خبر داد. 

  رضــا کمالی زرکانی اظهار کرد: طرح تابســتانه کتاب 1۴00 به 
مدت هفت روز در اســتان هم زمان با سراسر کشور از 9 مردادماه 
آغاز شــده و تا 1۵ مردادماه ادامه خواهد داشت.وی افزود: طرح 
تابستانه کتاب 1۴00 در کتاب فروشی های عضو طرح اجرا می شود 
و علاقه مندان می توانند کتاب های موردنیاز خود را با تخفیف ۲0 
درصد خریداری کنند. سقف مجاز خرید برای هر خریدار حداکثر 
3 میلیون ریال اســت.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان 
تصریح کرد: اجرای طرح های حمایتی فصلی از کتاب فروشــان با 
هدف هدایت بخشــی از یارانه ها برای خرید از کتاب فروشی ها و 
توجه به این صنف صورت می گیرد تا با رعایت عدالت در توزیع 
یارانه، فرصت مصرف آن در کل کشــور برای کتاب فروشان و هم 
برای خریداران کتاب فراهم شود.به گزارش ایکنا؛ کمالی زرکانی در 
پایان یادآور شد: کتاب فروشی های »بوکتاب« در مجتمع تجاری 
مگامال، »کتاب ســرو« در بلوار مصطفی خمینی، »پاتوق کتاب« 
در خیابان دانشــگاه در شهر بندرعباس، »خانه کتاب« در مجتمع 
تجاری فردوسی در جزیره قشم و »فروشگاه محصولات فرهنگی 
آصره« در خیابان شــهرداری شهر سردشــت واقع در شهرستان 

بشاگرد در استان هرمزگان در این طرح شرکت دارند.

آغاز طرح تابستانه کتاب ۱۴۰۰ در هرمزگان 
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سال بیستم شماره 3664

آری به تولید ملی
دل شمع خودروها قربون پروانه می ره

وقتی میل لنگ ماشین لنگه، دیگه جا نمی ره
با فشارم جا بره، ماشین دیگه را نمی ره

فشارت رفته بالا، ماشینت اما نمیره
نباید به خودروهای ملی مون گاری بگیم
ما باید به تولیدات ملی مون آری بگیم
اگه فاضلاب شهریو تو دریا می ریزن
اگه دریا رو تو باک بنزین ما می ریزن

اگه روغن موتور سوخته تو شیرا می ریزن
اگه گوشت خر افسرده تو پیتزا می ریزن
نباید فحشی رو که روی زبون داری بگیم
ما باید به تولیدات ملی مون آری بگیم

هرچی توی کشورت زیاده وارد می کنی
دستمون تنگه، دلت گشاده، وارد می کنی
به تویی که کودو از آنگولا میاری بگیم:
ما باید به تولیدات ملی مون آری بگیم

اختلاس کرده، زمین خورده، دم از دین می زنه
روی زخم روحی ما هی بتادین می زنه

تو جیب کارگرا شیپیش هرویین می زنه
پرچم ملی ما رو این روزا چین می زنه

پیش همسایه ها محض آبرو داری بگیم
ما باید به تولیدات ملی مون آری بگیم
واردات بعضیا تولیدو محدود می کنه

وقتی کارخونه ها بسته میشه کی سود می کنه؟
سفره مثل دل ما میسوزه و دود می کنه
جنسای خارجی زندگی رو نابود می کنه
دیگه وقتشه همه به قصد همکاری بگیم:

ما باید به تولیدات ملیمون آری بگیم
  صابر قدیمی

***
» هی نگو دُرُس نشد، 

دُرُس نشد، دُرُس نشد «
به بالا دس نزنین، از این پایین دُرُس میشه
خیلی کارای خدا روی زمین دُرُس میشه

هر چیزی که تلخه باید شیرینی قاتیش کنی
کاهو رو بزن توی سکنجبین  دُرُس میشه
 اگه یک نفر رو دیدی بردنش اون بالا ها

یه روز از اون بالا ها می یاد پایین دُرُس میشه
انقده دماغتو نکش بالا، پایین میاد

یه دفه خوب و قشنگ بکش پایین دُرُس میشه
 اگه دیدی یکی رو گذاشتنش جای خدا

یه روز از جای خدا میاد زمین دُرُس میشه
اگه زیپ کاپشنت خراب شده خیالی نیست

دو دفه ببر بالا، بیار پایین دُرُس میشه
یه نفر که دستی اون بالا داره دیشب میگفت

فواره میره بالا، میاد پایین دُرُس میشه
این روزا هر چی که سبزه  زرد  شده

پرسیدم؛  میگن بهار میاد زمین دُرُس می شه
 »هی نگو دُرُس نشد، دُرُس نشد، دُرُس نشد«
یه کمی حوصله کن، فقط همین دُرُس می شه
  جواد ذهتاب

طنز

کاریکاتور

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم 

علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

گروه گزارش//  با توجه به اهمیت محیط زیســت 
 و تخریب بخش های زیادی از آن، کارشناســان 
محیط زیست در سطح دنیا به این نتیجه رسیدند که 
باید بخش هایی از محیط زیست طبیعی را محافظت 
بیشتری کرد تا به شکل اصلی خود باقی بماند و به 
همین جهت مناطقی از کره زمین را مشخص کردند 

تا حفاظت بیشتری بر آنها صورت گیرد.
  اگر فرض کنیم کل زمین اقیانوس است مناطقی از این 
اقیانوس را مانند جزیره مشخص کردند که بیشتر حفاظت 
شود و آن مکان، مناطق حفاظت شده نامگذاری شد و 
در ایران هم ســازمان محیط زیست مناطق چهارگانه 
محیط زیســت را تعریف کرد.پارک هــای ملی، آثار 
طبیعی ملی، منطقه حفاظت شده و پناهگاه حیات وحش 
 چهار منطقه تعریف شده تحت حفاظت سازمان حفاظت 
محیط زیســت هســتند که علاوه بر این چهار منطقه، 
مناطقی نیز تحت عنوان مناطق شــکار ممنوع در نظر 
گرفته شدند.حفاظت از این مناطق بر عهده محیط بانان 
قرار دارد، چراکه این مناطــق دارای گونه های حیات 
وحش و گونه های گیاهی خاصی هستند که باید مورد 
حفاظت بیشــتری قرار بگیرند و محیط بانان به عنوان 
 حافــظ و کنترل کننــده این آثار طبیعــی ایفای نقش 
 مــی کنند و به حفاظــت از این مناطق مــی پردازند. 
محیط بانان وظایف سنگینی را بر عهده دارند که براساس 
قانون حفاظت و بهسازی محیط زیست کشور،آنها حافظ 
عرصه های طبیعی ایران هستند و براساس استاندارهای 
جهانــی به ازای هر یک هزار متــر عرصه طبیعی یک 
محیط بان برای حفاظت از یک منطقه تعیین می شــود؛ 
البته در ایران شــرایط متفاوتی داریم و به ازای هر 1۲ 
هــزار هکتار یک محیط بان وجود دارد که شــرایط را 
دشوار کرده است ولی محیط بانان با وجود این مشکلات 

این شــغل را با عشق و علاقه انتخاب و به وظیفه خود 
عمل می کنند.محیط بانی، یکی از شریف ترین و مهمترین 
شــغل های محیط زیستی در دنیا بوده و شغل جذاب و 
پر مخاطره ای است و محیط بانان با عشق و علاقه، این 

شغل را انتخاب می کنند. 
  چالش های سربازان طبیعت

   محیط بانــان کشــور که وظیفه حفظ و حراســت از 
مناطق تحت مدیریت سازمان محیط زیست را برعهده 
 دارند، دغدغه های مشــابهی دارنــد و برای حفاظت از 
محیط زیست با چالش ها و مشکلات زیادی رو به رو 
بودنــد که یکی از مهمترین آنها ضعف های قانونی و اما 
و اگرها در تامین تجهیزات و به روزرســانی قوانین این 
حوزه بود. کمبود نیروی محیط بان، نبود تجهیزات لازم 
محیط بانی و عدم حمایــت قضایی کافی از محیط بانان 
فراگیرترین مشکلات سربازان طبیعت به شمار می آمد. 
از طرفی با توجه به یگان حفاظت محیط زیســت در 
مســائل نظامی باید از ستاد کل نیروهای مسلح تبعیت 
کند، متأسفانه این تبعیت شامل مسائل رفاهی نمی شد 
و این طور نبــود که محیط بانان مانند نیروهای انتظامی 
از تسهیلات و امکانات اولیه مانند صندوق بیمه و بنیاد 
تعاون برخوردار باشند و عزمی هم برای حل این مسائل 
وجود نداشــت. محیط بانان طلایه داران عرصه طبیعت 
هستند که به حفاظت از حیات وحش می پردازند، به نظر 
می رسد آنطور که باید به این سبزپوشان عرصه طبیعت 
توجه نشده بود اما در چند سال گذشته به ویژه در دولت 
دوازدهم توجه ویژه ای به آنها شــده، به طوری که هم 
مشکلات بیمه ای و هم معیشتی آنها تا حد زیادی رفع، 

همچنین با تصویب قانون حمایت از محیط بانان، ضابط 
قضایی شدند. تا چندی پیش دریافتی محیط بانان بسیار 
اندک بود و کفاف زندگــی آنها را نمی کرد، بنا به گفته 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت؛ سه سال و 6 ماه 
پیش میزان دریافتی محیط بانان شاید ۵0 درصد کمتر 
از دریافتی یک کارشناس بود اما با تلاش های صورت 
گرفته اکنون دریافتی محیط بانان نسبت به کارشناسان 
برعکس شــده یعنی دریافتی محیط بانان نســبت به 
کارشناســان افزایش یافته است و این جای خوشحالی 

و خوشبختی دارد. 
   انجام وظیفه با دست خالی

  آنها علاوه بر تحمل رنج و سختی های شغل خود باید 
با افراد شــرور و مجهز به اسلحه نظامی هم مبارزه می 
کردند و گویا هیچ راهی برای دفاع از خود هم نداشتند 
مساله مهم دیگری که نیاز است به آن توجه شود درباره 
محیط بانان تجهیزات موتوری و شــخصی آنهاســت. 
محیط بانان برای حفاظت از اراضی زیست محیطی در 
سطح کشور نیاز به تجهیزات خودرویی حداقل در حد و 
قواره شکارچیان دارند و این در حالیست که هم اکنون 
فاصله تجهیزات خودرویی محیطبانان با متخلفان زیست 
محیطی و شکارچیان نابرابر اســت و نمی توان انتظار 
داشت با این تجهیزات فرسوده آنها بتوانند وظایفشان را 
به درستی انجام دهند.محیط بانان همواره در کوه و دشت 
در حال گشت زنی هستند بنابراین باید موتور و خودرو 
مخصوص راه های صعب العبور را داشته باشند تا بتوانند 
در رونــد تعقیب و گریز و حتی گشــت زنی روزانه از 
آن استفاده کنند اما متاسفانه بنا به گفته سرهنگ محبت 

خانی فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت در ناوگان 
موتوری و خودرویی محیط بان بحران داریم و وضعیت 
 اصلا خوب نیســت. البته چندی پیش سازمان حفاظت 
محیط زیست اقدام به خرید 1۲00 دستگاه موتورسیکلت 
کــرده که توان پیمایش راه های صعب العبور را دارند و 
قرار اســت تا دو ماه دیگر به محیط بانان تحویل داده 
شود، در کنار این مسأله البته وضعیت خودرویی محیط 
بانان نیز مناســب نیســت و در این زمینه نیز اقدامات 
خوبی برای جبران آن انجام شده که امید است تا پایان 
امسال این اقدامات نتیجه بدهد و محیط بانان بتوانند با 
خودروهای مخصوص که خاص جاده های صعب العبور 

است از محیط زیست کشور حفاظت کنند. 
  سبزپوشان سخت کوش و سلحشوری که شجاعانه و 
بی ادعا، چشــمان تیزبین و نگرانشان، بی وقفه پهنه های 
وســیع مناطق حفاظت شده  این سرزمین را می نگرند و 
برای پاسداری از عرصه های طبیعی و حیات وحش، از 
فدا کردن جان خویش که گران بهاترین و ارزشمندترین 

هدیه  آفریدگار به آدمی اســت نیز، دریغ ندارند. ســی 
و یکم جولای ســال ۲00۷ مصادف بــا 9 مرداد در 
تقویــم ایران روز ملی محیط بانان اســت اما هنوز در 
تقویم رسمی کشــور روزی به نام آنان اختصاص داده 
 نشده اســت با توجه به اهمیت موضوع رییس سازمان 
محیط زیســت در نامه ای به رییس جمهوری خواستار 
ثبت روز ملی محیط بان در تقویم رســمی کشــور شد 
که دســتور مناسبی نیز در این زمینه صادر شده است و 
امیدواریم این روند هر چه سریعتر طی شود .در واقع این 
حق محیط بانان است که یک روز به نامشان در تقویم 
ثبت شود تا شاید به بهانه این روز زحمات بی دریغشان 
دیده شود، حدود نیم قرن است که در عرصه های طبیعی 
کشــور با عنوان مناطق حفاظت شده چهارگانه تحت 
مدیریت سازمان حفاظت محیط زیست، برای حفاظت 
از جان حیات وحش و گونه های زیستی موجود در آن 
تلاش می کنند اما حتی در تقویم رســمی کشور جایی 

ندارند. 

چالش ها و دغدغه محیط بانان

طرح :  بیتا  هوشنگی

طرح :  بیتا  هوشنگی

تابســتان با هجوم شــدید گرما از راه رســیده اما 
چه گرما باشــد چه نه، فرقی به حال مردم ســخت 
کوش ایران  نمی کند زیرا گرانی ها روزانه نســبت به 
 روزهای قبل بیشتر می شود و اینبار گرانی ها برای 
میــوه های تابســتانی اســت  و دیگــر خبری از 
رنگ به رنگی همیشگی میوه های  تابستانی نیست. از 
گذشته فصل تابستان معروف به فراوانی میوه در بازار 
بود و قیمت میوه اگر در زمســتان، بهار و تعطیلات 
نوروزی گران بود، در تابستان کاهش می یافت؛ اما با 
اینکه اکنون در مرداد ماه هستیم و چند هفته ای می شود 
که میوه های تابستانه به بازار آمده و از حالت نوبرانه 
خارج شده است، میوه ها قیمت هایی بالا و غیر قابل 
تصور دارند. اگرچه دیگر نوبرانه نیستند، اما به قیمت 
بالا فروخته می شوند، میوه هایی خوش طعم و رنگی 
که تنها در کیســه های کوچک و بسیار کم در دست 
مردم دیده می شوند قیمت میوه، به غیر از بحث میوه 
تنظیم بازار )ســیب و پرتقال شب عید( تابع سیستم 
عرضه و تقاضا بوده و به همین دلیل در برخی موارد 
بخصوص میوه های نوبرانه با شروع فصل برداشت که 
عرضه کم بوده و تقاضا افزایش یابد شــاهد افزایش 
چشــمگیر قیمت بوده که به مرور زمان و طی مدت 
زمان کوتاهی با افزایش برداشت و عرضه، قیمت به 
حالت تعادل خود خواهد رســید. اما امسال شرایط 
این گونه نیســت و میوه های تابستان با قیمت های 
بالایــی فروخته می شــود.مردم در هنگام ورود به 
میوه فرشی ها تنها قیمت می پرسند و خرید چندانی 
 ندارند. گیلاس، زردآلو، انبه، آلبالو، انگور و... مشتری 
سال های گذشته خود را ندارند و بسیاری از میوه ها 

به علت نداشتن مشتری در مغازه ها تر و تازگی خود 
 را از دســت داده اند و روی دست میوه فروش باقی 
مانده اند.بر اساس مشاهدات میدانی، قیمت میوه در این 
روزها طوری شده است که برای خرید یک کیلوگرم 
میوه فصل باید حداقل در حدود ۲0 هزار تومان هزینه 
کرد و قیمت ها به شکل بی سابقه ای افزایش داشته و 
خارج از قدرت خرید بخش زیادی از مردم اســت. 
مغازه داران می گویند که میزان خریدهای مردم همانند 
ســال های گذشته نیست و قیمت ها بالا است، آنها 
خرید می کنند، اما اندک و بیشتر خرید میوه به سمت 
گرمک و هندوانه رفته که البته این میوه ها هم امسال 
قیمت بالایی دارند، از سوی دیگر فعالان بازار میوه، 
دلیل این گرانی را کمبود میوه در سطح کشور می دانند، 
اما دلیل هر چه باشد مردم از قیمت نجومی میوه های 
تابستانه در بازار گلایه دارند و می گویند، نه تنها میوه 
گران است، بلکه کیفیت محصولات بسیار پایین آمده 
و همچنین طی یک سال گذشته نه تنها تغییری چندانی 
در درآمدها ایجاد نشده، اما میوه چند برابر سال گذشته 
شده است.علاوه بر اینکه بخش عمده این محصولات 
ســردخانه ای وارد بازار می شود که از لحاظ کیفی، 
 متناســب با قیمت های عرضه شده نیست. یکی از 
میوه های وارتی که در تمامی فصول ســال می توان 
یافت، موز است. قیمت موز تا جایی پیش رفت که 
در اواخر ســال گذشته قیمت موز با نوسان شدیدی 
در بازار مواجه و تا بیش از 60 تا ۷0 هزار تومان هم 
پیش رفت که برخی فعالان بازار دلیل را انحصار در 
واردات این کالا عنوان کرده بودند.اما با وجود مصوبه 
مربوطه در رابطه با واردات موز که به شرط واردات 

در قبال صادرات سیب تأکید دارد، اکنون مجوزهای 
واردات و تائید منشــا ارز از سوی وزارت صمت و 
بانک مرکزی صادر می شــود بدون اینکه صادرات 
سیب صورت گرفته باشد؛ موضوعی که مورد انتقاد 
گمرک قرار گرفته و خواســتار شفاف سازی در این 
رابطه شده است. از اردیبهشت 1399 بود که واردات 
موز ممنوع و ثبت سفارش یا تأمین ارز آن صورت 
نمی گرفت مگر اینکه طبق شرایط تعیین شده و به طور 
خاص در قبال صادرات سیب انجام می شد، دلیل این 
اقدام هم محدودیت های ارزی عنوان شده بود. ولی با 
این حال آمار رسمی نشان می داد که در همین دوره 
محدودیت حجم بالایی از واردات موز صورت گرفته 
بود ولی الزاما در قبال صادرات سیب نبود. از سویی 
در همان دوره ممنوعیت، برخی واردکنندگان بدون 
اینکه صادرات ســیب داشته باشند نسبت به آوردن 
موز تا مرز ایران  اقدام می کردند .برای حل و فصل 
این مشکل در بهمن ماه سال قبل، مسئولان گمرک 
ایران اعلام کردند که طی مذاکرات صورت گرفته و 
براساس مصوبه ستاد تنظیم بازار قرار شد تا واردات 
موز در قبال صادرات ســیب و با دریافت کد منشأ 
ارز توسط بانک و همچنین مجوزهای لازم از جمله 
ثبت سفارش توسط وزارت صمت صورت بگیرد. اما 
حالا موزی که از کشــورهای دیگر وارد می شود را 
می توان با قیمت کیلیویــی ۲0 هزار تومان در بازار 
یافت ولی میوه های تابستانه که در کشور مان کاشت و 
 عرضه می شود را با قیمت های بالایی در بازار یافت 
می شود که مردم کشورمان توان خرید آن را ندارند و 

این جای بسی تأمل دارد.

گرانی میوه های تابستانی و کاهش قدرت خرید
یادداشت

کرونا

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @ gmail.com

میل به فرزندآوری یکی از پدیده هایی اســت که ارتباط بسیار نزدیک با 
ســبک زندگی و فرهنگ دارد. برای بررسی و مطالعه علل مؤثر بر تعداد 
دلخواه فرزند، فرضیات متعددی وجود دارد اما برای رســیدن به پاسخ 
آسان تر می توان مهمترین علت یعنی شرایط اقتصادی را دخیل دانست. 
پیش بینی ها حاکی از آن است که به دلیل سقوط نرخ زاد و ولد و کاهش 
تمایل زوج ها به فرزندآوری با کاهش شدید جمعیت به عنوان یک چالش 
بزرگ مواجه خواهیم شد که باید راهکارهای اساسی برای رفع آن اندیشیده 
شود. در دنیای مدرن و پیشرفته امروزی، توسعه ی اجتماعی اقتصادی منجر 
به کاهش رشد جمعیت و افزایش امید زندگی در سطح جهانی شد .به این 
ترتیب فرآیند انتقال جمعیتی یک تغییر ساختار سنی جمعیت و به عبارتی 
گذار سنی جمعیت را در پی داشت، به طوری که انتظار می رود به تدریج 
وزن جمعیت از گروه های سنی جوان به گروه های سنی بالا منتقل شود .در 
زمان های گذشته تعداد اندکی از افراد به سنین کهولت و پیری می رسیدند، 
اما در جهان کنونی پیشــرفت های فناوری و بهداشتی باعث شده تا افراد 
سال های بیش تری عمر کنند و مرگ آن ها در سنین بالاتری اتفاق افتد، 
در نتیجه در حال حاضر افراد بیش تری می توانند ســنین پیری را تجربه 
نمایند. از طرف دیگر از آن جایی که تقریباً تمامی کشورهای دنیا دوره ی 
باروری بالا را پشــت سر گذاشته و یا در حال گذار از آن هستند، طبیعتاً 

تعداد افراد زیادتری نسبت به گذشته به مرحله پیری می رسند. در سطح 
جهانــی بعد از کاهش میزان مرگ و میر و احتمال زنده ماندن کودکان تا 
سنین بزرگسالی، میزان باروری رو به کاهش رفت . در نتیجه تعداد افراد 
سالخورده ی جوامع رو به افزایش رفت و در حال حاضر جمعیت بسیاری 
از کشورها رو به سالخوردگی رفته و انتظار می رود سایر کشورها نیز در 
آینده این پدیده را تجربه نمایند. اما حالا شرایط فرق کرده است و ویروس 
منحوس کرونا جان جــوان تا پیر را می گیرد و روزانه عده ی زیادی از 
جمعیت جهان بر اثر کرونا فوت می شوند و جمعیت جهان رو به کاهش 
است.ویروس کرونا که تاکنون هزاران نفر به آن آلوده شده اند و افراد زیادی 
جان خود را از دست داده اند، یکی از موضوعاتی است که منجر به نگرانی 
و تشــویش خاطر افراد زیادی در جامعه شــده است. وقتی سن ما بالا 
برود، وضعیت پزشکیِ متفاوتی را تجربه می کنیم و متوجه نگرانی این رده 
سنی جامعه می شویم. ویروس کرونا ممکن است سالمندان را هم، مانند 
ســایرین گرفتار کند. سالمندان بیشتر از بقیه در معرض سرایت ویروس 
کرونا نیستند ولی در افراد سالخورده، خطر بروز عفونتِ شدید، بیشتر است 
و به همین دلیل، رعایت دقیق تر نکات بهداشتی اهمیت زیادی دارد. افراد 
سالخورده ای که دچار بیماری های جدی زمینه ای هستند، بیش از سایر 

ســالمندان در معرض خطر بروز علائم شدید عفونت کرونا قرار دارند.
روند روزانه مرگ و میر بر اثر بیماری کرونایی حاکی از سه موج آماری 
در فصل های سپری شده در سال 99 بود. در میانه بهار، تابستان و پاییز 
موج های پی در پی فوتی های بیماری کرونا به ثبت رسید که در هر فصل 
جهش بیشتری پیدا می کرد. بررسی آمارهای وزارت بهداشت و درمان 
حکایت از آن دارد که شمار جانباختگان در ۲6 آبان ماه معادل با ۴86 نفر 
بوده که بالاترین رکورد در تمام مدت حضور کرونا در ایران بوده است. این 
رقم از مجموع مرگ ومیر در برخی هفته های بهار نیز بالاتر بوده است.
همچنین در دو ماه آبان و آذر، به مدت ۲8 روز شمار جانباختگان روزانه 
کرونا بالاتر از ۴00 نفر ثبت شده است. بررسی آمارها در قاب هفتگی نیز 
گویای آن است که سیاه ترین هفته های کرونایی کشور هفته پایانی آبان و 
نخستین هفته آذر بوده اند.در هفته پایانی آبان ماه شمار این متغیر در ایران 
3 هزار و 31۴ نفر و در هفته نخســت آذر ماه 3 هزار و 199 نفر به ثبت 
رسید.اما در چهار ماه که از سال 1۴00 گذشت. تداوم روند صعودی موج 
پنجم شیوع بیماری کووید 19 و ابتلا به ویروس کرونا در برخی استان ها 
همچنان ادامه دارد به طوری که شمار بیماران جدید و بستری همزمان از 
میانگین فصل بهار و زمستان گذشته فراتر رفته است. سیر صعودی مبتلایان 
 به ویروس کرونا در روزهای اخیر و تغییر وضعیت شهرســتان ها از نظر 
همه گیری کرونا نشان می دهد که عوامل متعددی از جمله ادامه روند برگزاری 
مجالس مهمانی و دورهمی و انجام سفر به مناطق مختلف کشور در ایجاد 

شرایط بحرانی موجود نقش مهم و اساسی داشته اند.تعداد بیماران در پیک 
 پنجم نسبت به پیک های قبلی، افزایش قابل توجهی یافته است و روزانه 
جهش های متفاوتی شــیوع پیدا می کند.  وقتی واریانت دلتا وارد یک 
جمعیت می شود، در افرادی که واکسینه نشده اند، می تواند چرخش زیادی 
داشته باشد و مشاهده می شود که اکثر بستری ها در بیمارستانها، به صورت 
خانوادگی است. نکته نگران کننده این است که میزان شکست ایمنی بدن 
این جهش در افرادی که واکسینه شده و ایمنی دارند، بیشتر از واریانت های 
دیگر ویروس است. بگونه ای که شکست ایمنی بدن در جهش های قبلی 
حدود ۵.9 درصد بوده اســت اما در این واریانت حدود 19 درصد است. 
تا الان واکسن ها با توجه به درصد کفایت و قدرتی که دارند، تا حدودی 
در برابر واریانت دلتا اثربخش هســتند اما این یک واقعیت است که تمام 
 واکسن ها نسبت به واریانت دلتا، کاهش کفایت و قدرت را دارند. اوایل که 
واکسن های کووید19 برای مقابله با ویروس ووهان تولید شد همیشه این 
 بحث بود که هدف واکسن ها، جلوگیری از بیماری علامت دار است اما وقتی 
واریانت ها و جهش ها ایجاد شــدند، به این سمت رفتیم که واکسن ها 
از بیماری شــدید، بستری شــدن در بخش مراقبت های ویژه و مرگ و 
میر بیماران، جلوگیری می کنند. با کمال تاسف در شرایط کنونی آمارها 
حکایت از افزایش قابل  توجه مبتلایان به کرونا در بخش های سرپایی، 
بستری و فوتی در  استان هرمزگان دارد که به لحاظ تعداد قابل مقایسه با 

چهار دوره اوج پشت سر گذاشته شده نیست.

فاجعه واریانت دلتا
یادداشت
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گردشگری

خبری

ظرفیت های ورزشی و گردشگری کیش زیر ذره بین قطری ها 
  ســرویس گردشگری //  سفیر کشور قطر در ایران به همراه هیاتی از جمله 
نماینــدگان وزارت ورزش و جوانان، وزارت نیرو و وزارت میراث فرهنگی و 
گردشــگری برای بازدید و بررسی ظرفیت های ورزشی و گردشگری کیش به 
این جزیره خلیج فارس سفر خواهند کرد.  در نشستی با حضور مسؤولان جزیره 
کیش، نماینده وزارت امور خارجه و نمایندگان بخش خصوصی، امکانات کیش 
و راهکارهای معرفی ظرفیت های این جزیره و میزبانی از تیم های حاضر در جام 
جهانی ۲0۲۲ قطر در این منطقه آزاد بررسی شد.با توجه به تلاش سازمان منطقه 
آزاد کیش و شرکت های تابعه در جهت رونق اقتصادی و گردشگری منطقه و با 
توجه به زیرســاخت های اقامتی و هتل های متعدد، تشابه شرایط آب و هوایی 
کیش با قطر و همچنین صدور ویزای فرودگاهی، ارزان بودن خدمات به لحاظ 
ارزش ریال در مقابل دلار و برنامه ریزی برای توسعه امکانات ورزشی در جزیره 
کیش از جمله انعقاد تفاهم نامه ایجاد کمپ تیم های ملی فوتبال در این جزیره با 
حمایــت وزارت ورزش و جوانان، برگزاری رویداد جهانی ۲0۲۲ قطر فرصت 
ارزشمندی برای کسب سهمی شایسته از این رویداد و میزبانی از تیم های ورزشی 
و هواداران این تیم ها در جزیره زیبای کیش است.شرکت عمران، آب و خدمات 
کیش نیز با بهینه ســازی امکانات و فضاهای ورزشی، تکمیل زیرساخت های 
لازم در مجموعه ورزشــی المپیک از جمله احــداث دو زمین فوتبال جدید، 
استانداردسازی فضاهای ورزشی و همچنین توسعه مبلمان شهری و ارائه خدمات 
مطلوب در حوزه خدمات شهری برای کسب آمادگی لازم و میزبانی از تیم های 
حاضر در این رقابت جهانی تلاش می کند.ســفیر کشور قطر در ایران به همراه 
هیاتی از جمله نماینــدگان وزارت ورزش و جوانــان، وزارت نیرو و وزارت 
میراث فرهنگی و گردشگری قرار است طی روزهای آتی برای بازدید و بررسی 

ظرفیت های ورزشی و گردشگری کیش به این جزیره خلیج فارس سفر کنند.

غاری که برای ورود به آن باید از ۱۰۶ پله عبور کرد! 
  سرویس گردشگری // امروز قصد داریم یکی از جاذبه های گردشگری و 
بکر ایران را به شــما معرفی کنیم.غارآبی سهولان که از زیباترین غار های ایران 
است، بین بوکان و مهاباد و در استان آذربایجان غربی قرار دارد. در بازدید از این 
غار می توانید قایق سواری کنید و در دریاچه این غار گشتی بزنید یا در قسمت 
خشکی آن قدم بزنید و به نحوه زندگی مردم گذشته در این غار ها فکر کنید. در 
زبان کردی، ســهولان به معنی یخبندان است و این اختلاف دمای داخل غار و 
محیط بیرون را توصیف می کند. این غار در روســتای سهولان قرار دارد؛ معنی 
کلمه ســهولان در زبان کردی، یخبندان است.مردم بومی به این غار، کونه کوتر 
یعنی لانه کبوتر می گویند، زیرا تعداد زیادی پرنده و خفاش درون غار سهولان 
زندگی می کنند؛ اگر پرواز کنان از بالای سرتان عبور کردند نترسید. هنوز کسی از 
تاریخ کشف این غار باخبر نیست، زیرا مردم محلی همواره از آن به عنوان پناهگاه 
اســتفاده می کرده اند. میزان رطوبت درون غار سهولان بسیار بالاست و جنس 
رســوباتش از نوع آهکی است. محیط داخل این غار شبیه فضای داخلی غار 
علیصدر همدان است و قندیل های زیادی از سقف آن آویزانند.اگر به ماجراجویی 
علاقه مندید، از سه دریاچه درون این غار و تونل ها و دالان هایش عبور کنید تا به 
انتهای آن برسید و از دهانه دیگرش خارج شوید. عمق آب در این غار در برخی 
قسمت ها به 30 متر هم می رسد. اولین کسی که غار سهولان را مورد کاوش قرار 
داد، ژاک دمورگان فرانســوی بود؛ او متوجه شد که این غار از هزاره دوم و اول 
قبل میلاد، تا قرون وسطی به عنوان سکونتگاه استفاده می شده. . آب درون این 

دریاچه، آبی شفاف و زلال است.

واحد آموزش 
سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری بندرعباس

 با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف  
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم !

سرویس گردشگری // وقتی شیوخ عرب امارات در پی 
تاریخ سازی برای کشورشان هستند و محله بستکیه 
دوبی را مهمترین المان تاریخی خود می دانند، شــهر 
بســتک در ایران بناهای تاریخی خود را یک به یک از 

دست می دهد.
  سام سطوت زاده، از فعالان گردشگری و دوست داران میراث 
فرهنگی درباره ریشه شکل گیری محله تاریخی بستکیه در 
شهر دوبی کشور امارات اظهار داشت: شهر بستک در شمال 
غربی استان هرمزگان با استان فارس هم مرز است. در دوران 
صفویه، گروهی به شهر بستک و اطراف آن مهاجرت کرده و 
در سلسله افشاریه و زندیه با حکم حکومتی نادرشاه افشار و 
پس از آن کریم خان زند، خوانین بستک مشهور به خاندان بنی 

عباسی، حکومت محلی جهانگیریه را بنا کردند.
 * خانه محمد اعظم خان بنی عباسی در بستک

  وی گفت: حاکمان محلی بستک زیر نظر والی فارس بودند و 
چون از نظر سیاسی با آنها در ارتباط بودند و بخشی از سواحل 
جنوبی از جمله بندر لنگه را نیز تحت حکومت خود داشتند؛ 
باعث شده معماری فارس در معماری بستک تأثیر بگذارد. 
بندرلنگه زمانی از نظر سیاسی و تجاری بسیار مورد اهمیت 
بود و تجار بستکی از طریق بندر لنگه با هند و آفریقا تجارت 
می کردند. این مسائل موجب شــد تا معماری شهر بستک 
 توسط این تجار با تلفیقی از معماری استان فارس، کرانه های 
خلیج فارس و کشورهایی از جمله هند و آفریقا شکل بگیرد. 
این نوع المان های معماری را می توان در شیشــه های رنگی 
خانه صولت و چهلستون قلعه خان )خانه بنی عباسی( بستک، 
آئینه کاری های این قلعه نیز مشاهده کرد. این موضوع در کتاب 
دکتر فریدون فراهانی با عنوان »سبک معماری بستکی، سبکی 

فراتر از خاستگاه« نیز اشاره شده است.
* سر در خانه ای در محله تاریخی البستکیه دوبی

  این دوســتدار میراث فرهنگی در استان هرمزگان تصریح 
کرد: گروهی از بستکی ها در بندر لنگه ساکن شدند تا بتوانند 
با کشــورهای آفریقایی و هند تجارت مروارید داشته باشند 
چون بندر لنگه به شــهر مروارید معروف تر بوده است. در 
اینجا نیز گروهی از مردم عرب کشــورهای خلیج فارس به 
نام قواسم زندگی می کردند که تحت حکومت ایران و حاکمان 
بستک بودند این افراد به همراه تجار بستک در سال 188۷ 
به کشورهای خلیج فارس مهاجرت کردند. در این زمان در 
واقع اولین مهاجرت بستکی ها به کشورهای خلیج فارس انجام 
 شد. بعد از آن مهاجرت دوم بستکی ها به کشورهای حاشیه 
خلیج فارس از جمله به دوبی در امارات بود اما موج گسترده 
آن در دهه 1930 در واکنش به سیاست های رضاشاه از جمله 
عوارض گمرکی و کشف حجاب اتفاق افتاد. در این سال ها نیز 
خیلی از تجار بستکی از بندر لنگه شبانه به امارات مهاجرت 
کردند. به همین دلیل بندر لنگه اهمیت تجاری خود را از دست 
داد ولی از آن طرف بستکی های مهاجر نه تنها فرهنگ و آداب 
و رسوم و غذاهای محلی خود را به امارات بردند بلکه معماری 

بستکی را نیز در امارات پیاده کردند.
* خانه ثبت ملی شده کاظم در شهر بستک که در حال 

تخریب هست
  این فعال گردشگری در اســتان هرمزگان بیان کرد: تجار 

بستکی مهاجر مورد استقبال شیوخ دوبی قرار گرفتند و در 
زمین های بایر دوبی اقدام به ســاخت و ساز کردند. در این 
میان فردی به نام محمد فاروق العرشی با امکاناتی که داشت، 
در زمین بایر دوبی پایه گذار محله بســتکیه شد. محمد البنا 

و محمد معمار دو استادکار شهر 
بســتک ایران بودند 

به دعوت  که 
به  تجار 

دوبــی 
 . فتنــد ر

محلــه ای  در  آنهــا 
که به نام بســتکیه مشــهور شد 

 به دلیل شــرایط اقلیمی مشــابهی که با ایــران و کرانه های 
خلیج فارس وجود داشت، معماری بستکی را با همان المان 

بادگیرها پیاده کردند.
*  بستکیه در دوبی

  وی افزود: اکنون می توان بادگیرهایی را در امارات مشاهده 
کرد که دارای تزئینات بادگیرهای بســتک با ســازه 
معماری سواحل خلیج فارس 
اســت. در تزئینات 
داخلی خانه 

لرحیــم  ا عبد
آریــه  از  زرعونــی 
گچ های زغالی به تقلید از مســجد 
جامع بستک استفاده شده است. یکی از خانه ها متعلق به حاج 

محمودخان پسندخواه در هرنگ با یکی از خانه های محله 
بستکیه دوبی بسیار شباهت دارد. در مناطق دیگر امارات نیز 
از المان های معماری ایرانی و بستکی استفاده شده است. وی 
گفت: نویسنده کتاب دوبی سریع ترین شهر جهان نوشته که در 
حدود سال های 1900 میلادی بیش از 60 درصد از بازاریان 
دوبی ایرانیانی هستند که تجارت آنجا را راه اندازی کرده اند. اما 
حالا مشاهده می کنیم که اماراتی ها چند سالی است که نام محله 
تاریخ البستکیه را به الفهیدی تغییر داده اند. آنها قصد دارند تا 
این محله را به عنوان میراث جهانی خود در فهرست یونسکو 
ثبت کنند. حتی از همین المان های معماری ایرانی در المان های 

معماری خود به عنوان هویت امارات استفاده می کند.
* خانه محمد تقی خان صولت الملک

  سطوت زاده با بیان اینکه تنها محله تاریخی دوبی بستکیه 
اســت گفت: سالانه چندین میلیون نفر از این محله تاریخی 
دیدن می کنند و گردشــگران زیادی به اینجا رفته و تبلیغات 
وسیعی درباره آن انجام می شود. این در حالی است که معماری 

شهر بستک در ایران رو به تخریب است.
*  محله بستکیه در دوبی

  وی گفت: زلزله سال 9۲ باعث شد چندین خانه و قلعه که 
بیش از صد اتاق داشتند از بین بروند یا آسیب های جدی ببینند. 
از جمله خانه قلعه خان بستک یا خانه کاظم که قابلیت مرمت 
داشــتند اما به حال خود رها شدند تا جایی که در سال 9۵ 
بیشتر این بناها تخریب شد چه آنهایی که در فهرست میراث 
ملی ثبت بودند و چه آنهایی که ارزش ثبت داشتند. این آثار و 
معماری و بناها در حالی تخریب می شوند و مورد بی توجهی 
قرار می گیرند که بناهای محله بستکیه در دوبی روز به روز در 

حال مرمت و رسیدگی است./مهر

تاريخ سازی اماراتی ها با معماری شهر بستک ايرانی

سرویس گردشــگری //  رضوی مسافر امروز برای 
تجربه شــخصی ســفر می کند به همین دلیل در 
جستجوی متخصصان با استعداد گردشگری است 
که تجربه یک سفر ارزشمند و تکرارنشدنی را برای 

وی فراهم کنند. 
   از آنجا که افراد ارتباط زیادی با دیگران برقرار می کنند و 
تجربیات با ارزش  بالا ممکن است برای هر مهمان اندکی 
متفاوت به نظر برسد، مشاغل گردشگری و مهمان نوازی 
باید تجربه و توانایی را برای ارائه تجارب متناسب داشته 

باشند.
  برقراری ارتباط با مهمانان

با مهمانان خود ارتباط برقرار کنید. شــما یک فرصت 
قدرتمند از ارتباطات اولیه برای قدردانی، سپاسگزاری و 
اعتماد به مهمان خواهید داشت. در طول مراحل رزرو، با 
پرسیدن انوع  سوالات می توانید مهمانان را بهتر بشناسید 
و برای آنان ارزش قائل شوید. علاوه بر این، ایمیل های 
منظم قبل از رزرو به مهمانان این فرصت را می دهد تا با 
شما ارتباط برقرار کنند و از قبل سوالاتی را بپرسند و برای 

سفر خود آماده باشند.
   ایجاد سهولت در سفر

تصور نکنید که مهمانان شما شرکت کننده در یک مسابقه 
هستند. در صورت اشتباه در مسیر، تدارکات ساده سفر 
می تواند ناامیدکننده باشــد. ارائه ارزش افزوده ســفر و 

گردشگری ممکن است به سادگی شامل کم هزینه ترین و 
مقرون به صرفه ترین مســیر برای میهمانان در رسیدن به 
مقصد باشد و با برقراری ارتباط با میهمانان، چگونگی در 
دسترس بودن خود را برای کمک به آنها در صورت نیاز 
تقویت می کنید. مهمانان را قبل از شروع  سفریا فعالیت 
خود از مکان های سرویس بهداشتی مطلع کنید تا سوالاتی 
در این مورد را به حداقل برســانید. اگر در فرآیند رزرو 
بارها و بارها سوالات مشابه و تکراری پرسیده می شود، 

آنها را در ایمیل های پیش رزروشده یادآوری کنید.
  ارتباطات الهام بخش فرهنگی

از ارتباطات فرهنگی الهام بگیرید. بخشی از جذابیت ورود 
به یک شهر جدید این است که چه مقدار می توانید کشف 
کنید. اگر مهمانان به مدت چند شب، برای دوچرخه سواری 
در شهر یا تور پیاده روی به شما ملحق می شوند، نکته ای را 
مطرح کنید و از آنان بپرسید که در سفر خود به دنبال چه 
کاری هستند. اگر آنان می خواهند از یک مکان مشخص 
بازدید یا نوع خاصی از غذا را امتحان کنند، موارد دلخواه 
شــخصی خود را با آنان به اشتراک بگذارید. مهمانان از 

شنیدن توصیه های محلی راهنمایان استقبال می کنند.
   آموزش مهارت جدید

مهارت جدیدی بیاموزید. یک فرد با استعداد، صرف 
نظر از ســن می تواند چیز جدیدی به شــما یاد دهد. 

مثلا اگر کلاس آشــپزی ارائه می شود، دستورالعمل ها 
را به همراه فیلم آموزشــی به بینندگان ارائه دهید تا 
بتوانند به صورت مرحله ای اســتفاده کنند. همچنین با 
اشتراک گذاری عبارات مشترک در طول سفر با زبان 

محلی با آنان تعامل برقرار کنید.
  ارائه نکات خودمانی

با ارائه نــکات خودمانی برای گردشــگرانی که در 
جستجوی مناطق دیگری هســتند که احتمالا پیش 
از این در فهرســت آنها وجود نداشــته است، ارزش 
ایجاد کنید، ارزش افزوده در گردشــگری را می توان 
به عنــوان مراقبت از موارد کوچــک خلاصه کرد. به 
علاوه، احساس خودمانی داشتن، دید کاملا متفاوتی به 
مسافران می دهد. مهمانان علاقه مند هستند که به عنوان 
یک راهنمای تور، دانش خود را با آنان به اشــتراک 
بگذارید. با مراجعه و پرسیدن سوالات درباره سفر و 
اختصاص وقت برای ارتباط با آنان )موارد یک رزرو 
با کیفیت( باعث شوید که مهمانان احساس دیده شدن و 

شنیده شدن داشته باشند.
  ارائه موارد جدید

موارد اضافه ارائه دهید تا مهمانان را ترغیب کنید که 
اگــر اوقات خوبی را ســپری می کنند با یک تخفیف 
جزئی یک یا دو شب بیشتر بمانند. این موارد می تواند 

بــرای افرادی که مایل به اقامت طولانی تر هســتند، 
خصوصا در زمان های غیرپیک مفید باشد.

   

در  انعطاف پذیر 
رزرو و انصراف

رزرو و انصراف انعطاف پذیر را ارائه دهید. در صورت 
بسته شدن مرزها و یا لغو پروازها، درباره گزینه تعویق 

و لغو شفاف باشید.
  اشتراک گذاری یادداشت های تشکرآمیز

یادداشت های تشکرآمیز دســت نویس را به اشتراک 
بگذارید. در دنیای دیجیتال بیان احساســات اندکی 
دشــوار اســت و می توانید با 
ارائه یادداشتی برای 
این  مهمانان 

را  احساس 
به آنان منتقل کنید. 
محض  به  ارزش  افــزودن 
خــروج مهمانان، موضوع ادامــه گفت وگو از طریق 

شبکه های اجتماعی و از طریق ایمیل خواهد بود.

ارزش افزوده ؛ راهکاری برای علاقه مندی گردشگران به سفر

سرویس گردشگری // گردشــگری بخش مهمی از 
سیاســت گذاری های اقتصادی کشورمان به ویژه در 
شــرایط تحریم های اقتصادی است ولی هنوز به طور 
مستقیم در معاهدات بین المللی حتی مذاکرات برجام 
جایگاهی ندارد و این در حالیســت که به گفته یک 
کارشناس ، به شرط احیای برجام و رفع تحریم ها باید 
به طور مســتقیم به این بخش قابل توجه اقتصادی و 

فرهنگی کشور نیز توجه شود . 
  تحریم های متعدد و خروج آمریکا از برجام مسائلی بود 
که از ابعاد مختلف اقتصاد کشــور را تحت تاثیر قرار داد و 
اما گردشگری به عنوان یکی از ابعاد اقتصاد هر چند همواره 
در معرض کم لطفی بوده اســت اما از مهمترین بخش های 
اقتصادی بود که تاثیر پذیرفت.رکود چشمگیر گردشگری 
خصوصا پس از لغو برجام مسئله مهمی بود که کاهش آمار و 
ارقام گردشگران آن را نشان داد و ریاست جمهوری ترامپ 
در اوج تحریم های ظالمانه و اوج گیری تبلیغات سوء علیه 
ایران مســئله ای جدی برای رکود گردشگری بود.مذاکرات 
عزتمندانه بر سر برجام و معاهدات بین المللی همچنان بر جای 
هستند و براساس سیاست های کلان روند خود را طی می کنند 
هرچند رییس جمهور منتخب نیز بر مذاکرات عزتمندانه تاکید 
کرده است، اما مسئله مربوط به گردشگری و جای خالی این 
بعد از اقتصاد در بخش های اقتصادی مذاکرات و معاهدات 
بین المللی است.هر چند امیدوار به مرحمت کشورهایی که 
دارو، واکسن و  کالاهای فرهنگی را تحریم می کنند، نیستیم 
 اما تقویت دیپلماســی یک ضرورت برای توســعه روابط 
بین الملل و پیشرفت است اما گردشگری شاید تنها مسئله 
مهمی باشد که می تواند انزوای حاصل از تحریم ها را رفع کند 
و تاثیرات بسیار سوء را تا حد زیادی بکاهد چرا که این مسئله 
قبلا نیز اتفاق افتاده و شاهد آن هستیم.»گردشگری باید جزء 
لاینفک برجام و تمام مذاکرات و توافق نامه های بین المللی 
باشد« مسئله ای که یک کارشناس حوزه گردشگری و یک 
مدرس دانشگاه به آن پرداخته است.وی اینگونه آغاز می کند؛ 
»کشور ما به دلایلی مانند واقع شدن بخش وسیعی از کشور 
در پهنه کم بارش، سیاست گذاری ها، اجراها و نظارت های 
اشتباه و مشکل زا، تکیه حداکثری بر اقتصاد نفتی و مبتنی بر 
مصرف منابع طبیعی و داشته های ملی، عدم نگاه استراتژیک 
به منابع و عدم درک واقعی و عمیق فرصت ها و تهدیدهایی 
که با آن روبرو هســتیم در حال حاضر با مشکلاتی روبه 
روست.مشکلاتی از جمله جنگ آب و ورشکستگی آبی، 
بیکاری و مخصوصا بیــکاری نخبگان و تحصیل کرده ها، 
تحریم ها و مشــکلات عمده کشــور در مراودات مالی با 
کشورهای دیگر، ناتوانی در تامین مواد اولیه صنایع، جا ماندن 
از توسعه صنایع پایین دستی و بالا دستی معادن، مهاجرت از 
 روستاها و آبادی ها و مشکلات مرتبط با تامین منابع غذایی و 
بزرگ شدن شهرها و نابودی بخش گسترده ای از سرمایه های 
روســتایی و بومی و محیط زیست کشور و غیره که ایران 
با آن دست و پنجه نرم می کند.البته بعضی از این چالش ها 
آنقدر بزرگ شده یا در حال بزرگ شدن هستند که به نظر 
می رسد زمان آن رسیده که تغییراتی در نگاه راهبردی خود 

داده و از تلاش صرف برای تغییرات تدریجی در سیاست های 
اقتصادی گذشــته و موجود فراتر رفته و از دیگر ابزارهای 
مکمل نیز جهــت احیای اقتصاد و در نتیجه مطالبات ملت 
استفاده کنیم.« وی با بیان این که با دلایل و مدارک فراوان 
می توان اثبات کرد که صنعت گردشــگری می تواند در رفع 
تمام مشکلات نامبرده  کمک کننده باشد، می گوید: قطع به 
یقین گردشگری می تواند مکملی برای سیاست های کلان 
کشور به شمار رود اما با توجه به گستره موضوع گردشگری، 
درک نظام های اثرگذاری این صنعت برای سیاستمداران و 
دولت مردانی که همچنان توسعه را از گذر صنعت و معدن 
صرف می نگرند شــاید کمی پیچیده بوده و به صورت کلی 
صنایع نرم و خدماتی آنچنان که ظرفیت آن بوده در کشور 
شکوفا نشده است.« اینها بخشی از حرف های »تقی اکبرپور« 
مولف و مشاور حوزه پژوهشــی یزد و کشور است که در 
آستانه جابجایی دولت، در خصوص گردشگری و لزوم توجه 
به دیپلماسی گردشگری می گوید.وی سخنانش را این گونه 
ادامه می دهد: یکی از مزایایی که یک اقتصاد پویا و فعال باید 
داشته باشد، قابلیت ورود ارز و پول خارجی به آن سیستم 
اقتصادی است چرا که آن پول ضمن ایجاد رونق و گردش 
اقتصادی، اثرات تکاثری دارد که می توان آن را نوعی ارزش 
افزوده محسوب کرد.وی تصریح می کند: صنایع خدماتی به 
صورت نسبی اثر تکاثری بالاتری داشته و گردشگری در 
میان همه صنایع خدماتی، بیشترین اثر تکاثری را دارد. این 
موضوع قطعا جدا از اینکه باعث می شــود پول در بنگاه ها 
و جیــب افراد مختلفی جابجا شــود و رونق ایجاد کند، از 
مزیت توزیع بسیار بالا برخوردار بوده به صورتی که اقشار 
کم درآمدتــر، کارگران نیمه ماهر و غیرماهر نیز از آن بهره 
می گیرند.این مدرس دانشگاه با بیان این که این موضوع برای 
کشوری که همواره عدالت و حمایت از مستضعفان سرلوحه 
شــعارهای حکومتی و دولتی اش بوده و هست، می تواند 
راهگشا باشد، می گوید: در همین راستا باید اذعان کرد که 
همکاری های بین المللی بخشی از نیازهای کسب و کارها 
در هر کشــوری است. وی اضافه می کند: کسب و کارهای 
گردشــگری برای فعال و پویا بــودن و از جهت انتظار از 
آن ها برای ایفای نقشی چشمگیر در اقتصاد، لاجرم نیاز به 

همکاری های فراملی دارند.
* باید زمینــه گفتگوهای چندجانبه بین المللی را 

ایجاد کنیم
  اکبرپور با تاکید بر این که این موضوع باید به یک گفتمان 
غالب در کشور ما تبدیل شود، می گوید: همچنان که جهت 
رفع موانع موجود بر سر راه تولید و صادرات کالاهای صنعتی 
حاضر هستیم باید زمینه گفتگوهای دو و چندجانبه بین المللی 
را ایجاد کنیم.وی اضافه می کند: گردشگری نیز از این قاعده 
مستثنی نیست و با توجه به تنوع محصولات و خدمات آن 
و قابلیت نگاه به همه انواع فعالیت های اقتصادی و فرهنگی 

با یک نگاه اضافه تر به نام نگاه توسعه گردشگری و اقتصاد و 
فرهنگ، باید برای توسعه دغدغه آن را همواره در همه امور 
به ویژه امور بین المللی مدنظر قرار داد.این فعال گردشگری با 
بیان این که نکته مهم و ظریف در حوزه گردشگری آماده بودن 
بسیاری از زیرساخت ها و روساخت های موردنیاز در کشور 
است، می گوید: از طرفی ظرفیت خالی زیادی وجود دارد که 
باید به بهره برداری برسد و استفاده نکردن از آن ها باعث از 
دست رفتن فرصت های بزرگ اقتصادی، فرهنگی، سیاسی  و 
امنیتی خواهد شد.اکبرپور با بیان این که همه کشورهای جهان 
برای ایجــاد رونق اقتصادی برای خود نیازمند قراردادهای 
دوجانبه و چند جانبه و عضویت در پیمان های بین المللی 
با اهداف اقتصادی هســتند، میگوید: کشور ما با توجه به 
تحریم های عمیق و فراگیــر و بلند مدت، نیاز مضاعف به 
 چنین پیمان ها و توافق نامه ها دارد تا بتواند کشور را در این 
سال های فشار سراپا نگاه دارد و کم کم شاکله اقتصادی نیز 

انسجام و قوام بهتری بگیرد.
* توافق های فراملی خالی از گردشگری دولت ها

  این مولف کتب گردشــگری با بیان این که در دولت های 
گذشته همواره توافق های دو جانبه و چند جانبه با کشورهای 
مختلف منعقد شده ولی به ندرت در آنها به موضوع گردشگری 
با جزییات پرداخته شده است، می گوید: این نشان می دهد که 
دغدغه حاکمیت که نمود آن در برنامه چشم انداز بیست ساله 
و برنامه های پنج ســاله توسعه و دیگر خروجی های مراکز 
علمی و پژوهشی است، نتوانســته به درستی به بازوهای 
سیاستگذاری و اجرایی همچون وزارت گردشگری، وزارت 
صمت، اتاق های بازرگانی، وزارت بهداشت، وزارت امور 

خارجه و دیگر نهادهای مسئول منتقل شود.
 * سهم گردشگری از مذاکرات با ممنوعیت تبلیغ 

سوء
  اکبرپور موکد است که در صورتی که تصمیم نظام بر احیای 
برجام باشد یا تقدیر چنین رقم خورد که نوعی توافق برجام 
یا شبه برجام منعقد شود، حتما باید منافع و نیازهای صنعت 
گردشگری در آن دیده شود و یکی از تعهدات در این زمینه 
به غیر از رفع واقعی محدودیت هــای مرتبط با ویزا برای 
افرادی که به ایران ســفر کرده یا قرار است سفر کنند، باید 
این باشد که وزارت های امور خارجه کشورهای اروپایی و 
آمریکا متعهد شوند که بر ضد گردشگری به ایران تبلیغ نکنند 
و گردشــگران بالقوه را به عدم ورود به ایران توصیه نکنند.

وی با بیان این که ورود به بازارهای جدید همچون چین و 
روسیه و هند و آفریقا نیز باید در دستور کار جدی در زمینه 
گردشگری قرار بگیرد، می گوید: یکی از پیمان های مهمی 
که بســیاری از شهرهای ما هم اکنون از آن ها برخوردارند، 
پیمان های خواهرخواندگی است اما نه شهرداری ها نه دولت 
و نه در سطح کلان نتوانسته تاکنون چنان که باید و قابلیت 
آن وجود داشته از این توافق ها استفاده اقتصادی کند.رییس 

سابق انجمن بومگردی های استان یزد می گوید: چنانچه قرار 
باشد تحت فشــار تحریم ها دولت و کشور را اداره کنیم که 
غیر از این نخواهد بود، باید از هر نوع فرصت توسعه یا بهتر 
بگوییم، بقای اقتصادی استفاده کرد.وی با بیان این که یکی از 
توافق نامه های مهمی که اکنون کلیات آن منعقد شده قرارداد 
۲۵ ساله ایران و چین است، می گوید: قطعا جهت استقلال 
کشور نیاز است توافق های دو جانبه مختلف با کشورهای 
مختلف ممکن، در این شرایط سخت منعقد شود از طرفی این 
کشورها می توانند کشورهای تحریم شده باشند یا کشورهایی 

که حاضرند به دلیل منافع دو جانبه، با ایران همکاری کنند.
* گردشگری در قرارداد ایران و چین

  عضو هیات مدیره انجمن بومگردی های کشور با بیان این 
که در قــرارداد همکاری ایران و چین، متن قرارداد اینگونه 
آغاز شده است، می گوید: ایران و چین دو تمدن کهن آسیایی 
و دو شــریک نزدیک در عرصه های تجــاری، اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی و امنیتی هستند. این موضوع نشان می دهد 
که ارتباطات گردشگری از نوع تجاری، فرهنگی و غیره با 
چین ســبقه تاریخی و مبنای تمدنی دارد. تمدن و تاریخی 
که خود از مفاهیم اصلی و غالب گردشــگری ایران و چین 
هستند.وی به پنج بند این قرارداد اشاره می کند و می گوید: 
در پنج بند )1– گسترش همکاری های دوجانبه اقتصادی و 
تجاری ۲– تعامل موثر بین دستگاه های عمومی دولتی و 
بخش خصوصی و مناطــق آزاد و ویژه 3– افزایش میزان 
اثرگذاری در حوزه های اقتصادی، فناوری و گردشــگری 
۴- مشارکت راهبردی در حوزه های مختلف اقتصادی ۵– 
گسترش همکاری ها بین دانشگاه ها، بخش های فناوری و 
علمی( از 9 بند موجود، ماموریت تعریف شده این همکاری، 
قابلیت تدوین استراتژی ها و اهداف توسعه گردشگری وجود 
دارد و حتما باید مکانیزم و ضمیمه های اجرایی آن نیز توسط 
نخبگان صنعت تدوین شده و به بهترین شکل اجرایی شود.

این مسئول با اشاره به این که در بند چهارم این توافق نامه در 
ارتباط با زمینه های همکاری، در بخش های زیر می توان از 
این فرصت برای احیا و تحول در گردشگری کشور استفاده 
کرد، می گوید: قطعا دولت و هییت وزیران آینده باید نقش 
برهم کنش های گردشــگری و موارد همکاری مشخص 
شــده )ذیل( را مورد بررسی عمیق قرار داده و راهبردها و 
اقداماتی را مصوب کند و آن ها را در برنامه های سیاســتی 
و اجرایی خود در نظر بگیرند.وی در مورد این بخش ها که 
شامل بزرگراه، خط آهن و اتصالات دریایی به منظور ارتقای 
نقش ایران در ابتکار کمربند-جاده است، خاطرنشان می کند: 
همکاری های بانکی با استاندارد بالا، با تاکید بر استفاده از 
ارزهای ملی، همکاری های گردشگری، علمی- آکادمیک، 
فناوری و تبادل تجارب در آموزش نیروی انســانی ریشه 
کن کردن فقر و بهبود وضعیت معیشت مردم در مناطق کمتر 
توسعه یافته باید مورد توجه باشد.به گفته اکبرپور، پراکنش 
چینی ها در سراسر جهان و همچنین قدرت و نفوذ اقتصادی 
و سیاسی چین در کشورهای گوناگون فرصتی است که باید 

از آن در حوزه گردشگری بهترین استفاده را داشته باشیم.

لزوم توجه به گردشگری به شرط احیای برجام      

طرح: معصومه سراجی
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حوادث جهان
  بازداشت پدربی رحم برای ضرب و شتم 

پسر ۲ماهه اش
 مرد بی رحمی که پسر ۲ ماهه خود را مورد ضرب و شتم قرار داده 
بود به جرم اقدام به قتل فرزندش بازداشت شد.متهم » دانیل رولوف«33 
ســاله به جرم ضرب و شتم وحشیانه پسرش با قرار وثیقه یک میلیون 
دلاری در پنسیلوانیای آمریکا بازداشت شد.گزارش های پلیس نشان 
میدهد که متهم پس از بیهوش شدن فرزندش به همراه همسرش کودک 
را به بخش مراقبت های ویژه کودکان منتقل کرده است.به گفته پزشکان 
شدت ضربات وارده این پدر به فرزندش به حدی بوده که کودک دچار 
کبودی و پارگی در کبد ، شکستگی متعدد در دنده و خونریزی داخلی 
شده است.کارآگاهان پلیس بیان کردند که دوربین های امنیتی سراسر 
خانه از لحظات این کودک آزاری فیلم گرفته و پلیس از این فیلم علیه 

پدر بی رحم استفاده کرده و بلافاصله او را بازداشت کرده است.

بازداشت سارقان قاتل
 دو دزد جوانی که در حین ســرقت مسلحانه صاحب خانه 60 ساله 
را به قتل رسانده بودند بازداشت شدند.متهمان » پکواخاندره پریسلی 
۲0 ســاله و گابریلا تورس ۲1 ساله به جرم سرقت از خانه »پاتریشیا 
ایفرت60 ساله و قتلش توسط ماموران پلیس تگزاس آمریکا بازداشت 
شدند.اطلاعات پلیس نشان میدهد که سارقان پس از کشتن این زن و به 
سرقت بردن اموالش به چند خانه دیگر در همان محله حمله کرده و چند 
سرقت دیگر نیز انجام داده و گریخته اند.ماموران پلیس تگزاس موفق 
شدند ســارقان جوان را بوسیله فیلم دوربین های مداربسته مستقر در 
نزدیکی خانه زن قربانی شناسایی و بازداشت کنند.به گفته دختر قربانی 
مادرش این خانــه را برای او خریداری کرده و در حال تعمیر و نصب 
کابینت بوده که سارقان از نبود تعمیرکار استفاده کرده و با شلیک گلوله 

این زن را به قتل رسانده اند.

۵ نظامی مصر در حمله داعش
 به صحرای سینا کشته شدند

 خبرگزاری آسوشــیتدپرس بــه نقل از مقامات مصری از کشــته 
شدن دســت کم ۵ نظامی این کشور و زخمی شدن 6 نظامی دیگر در 
حمله تروریســت های داعش در صحرای سینا خبر دادند.خبرگزاری 
آسوشــتیتدپرس از کشته شــدن دســت کم ۵ نظامی مصر در حمله 
تروریســتی داعش به صحرای ســینا خبر داد.بر اساس این گزارش، 
مقامات مصری اعلام کردند که تروریست های داعش با انجام کمین در 
یک پست ایست و بازرسی در بخش شمالی صحرای سینا دست کم ۵ 
نیروی امنیتی مصر را کشتند.آسوشیتدپرس به نقل از مقامات مصر افزود 
که دست کم 6 نظامی دیگر هم در این حمله که در منطقه شیخ زوید روی 
داد زخمی شدند که به بیمارستان نظامی در شهر العریش منتقل گردیدند.
مقامات مصری همچنین از کشته شدن 3 تروریست داعش در تیراندازی 

متقابل و گسیل نیروهای امنیتی کمکی به این منطقه خبر دادند.
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حوادث

سرویس حوادث// جســد مرد ثروتمندی که 
برای اخاذی یک میلیارد تومانی از سوی مردان 
ناشناس ربوده شــده بود با اعترافات دو نفر از 

متهمان در اطراف تهران کشف شد.
چند روز قبل زن میانسالی نزد پلیس رفت و از ربوده 
شدن همســرش خبر داد و گفت: صبح روز ۲6 تیر 
همسرم حامد مثل همیشه برای رفتن به محل کارش از 
خانه بیرون رفت اما به طرز مرموزی ناپدید شد. خیلی 
نگرانش بودم به همه جا رفتم و تماس گرفتم اما خبری 
از شوهرم نبود تا اینکه مرد ناشناسی با ما تماس گرفت 
و با تهدید گفت شــوهرم را ربوده و اگر در این مورد 
حرفی به پلیس بزنیم حامد را می کشند. مرد ناشناس در 
ازای آزادی همسرم یک میلیارد تومان پول خواست. 
من هم به خاطر جان شوهرم به پلیس خبر ندادم و با 
کلی قرض موفق شدیم 600 میلیون تومان پول و طلا 

تهیه کنیم. بعد با گروگانگیران وارد مذاکره شدیم و آنها 
قبول کردند با گرفتن همین مقدار حامد را آزاد کنند. 
ســپس به محلی که گروگانگیران گفته بودند رفتیم و 
کیف پــول و طلاها را زیر یک درخت دفن کردیم  و 
برگشتیم. او ادامه داد: اما هر چه منتظر برگشت شوهرم 
ماندیم از او هیچ خبری نشد. شماره ای که گروگانگیران 
با ما تماس گرفتــه بودند هم خاموش بود. چند روز 
منتظر ماندیم و وقتی از حامد خبری نشــد در نهایت 

تصمیم گرفتیم که ماجرا را به پلیس خبر دهیم.
با شــکایت این زن، کارآگاهان اداره یازدهم پلیس 
آگاهی پایتخت وارد عمل شدند. در تحقیقات صورت 

گرفته از پدر حامد، مأموران به ســرنخی از عاملان  
گروگانگیری رســیدند. طبق اظهــارات پدر حامد، 
پسرش با مردی به نام کوروش داد و ستد مالی داشته اما 
اختلاف مالی پیدا کرده بود. بدین ترتیب این احتمال مطرح 

شد که مرد تاجر از سوی کوروش ربوده شده باشد.
بلافاصله شماره پلاک خودروی مرد ربوده شده به واحدهای 
گشت اعلام شد و در تحقیقات خودروی پژو او در اطراف 
تهرانسر کنار خیابان کشف شد.همزمان مأموران به بازبینی 
دوربین های مداربسته اطراف محلی که خانواده حامد پول 
را برای گروگانگیران برده بودند پرداختند که تصویر دو مرد 
جوان به دست آمد که آنها کیسه پول ها را داخل خودرویی 

گذاشته و محل را ترک کردند.در ادامه مشخص شد کوروش 
به یک کارگاه تولیدی رفت و آمد دارد. اما وقتی مأموران 
وارد کارگاه تولیدی شــدند با همان دو مرد جوان مواجه 
شدند. بدین ترتیب به دستور بازپرس شعبه ششم دادسرای 

امور جنایی پایتخت، هر دو نفر بازداشت شدند.
متهمان زمانی که با مدارک پلیسی مواجه شدند، گفتند: ما در 
کارگاهی کار می کنیم که کوروش به آنجا رفت و آمد دارد. 
مدتی قبل کوروش و همسرش را دیدیم که مرد میانسالی 
را به داخل کارگاه منتقل کردند. مرد میانسال حال خوبی 
نداشت و کوروش مدعی شد که او پدرزنش است و از ما 
خواست که او را به خانه ای در محله خزانه ببریم. اما ساعتی 

بعد کوروش با ما تماس گرفت و گفت حال حامد بد است. 
او را به بیمارستان ببریم.

وقتی دوباره به آن خانه رفتیم حامد را دیدیم که لباسش 
دور گردنش پیچیده شده بود و نفس نمی کشید اما زن و 
شوهر اصرار داشــتند که او زنده است بعد هم او را سوار 
خودرو کردیم و به سمت پاکدشت رفتیم و در بیابان های 
اطراف پاکدشت جسد را دفن کردیم و بعد از آن راهی تهران 
شــدیم. برای گرفتن پول از خانواده حامد هم ما به محل 
قرار رفتیم ولی تمام 600 میلیون تومان دست کوروش و 
همسرش است و فقط مقدار کمی پول به ما دادند.با اعتراف 
دو متهم، کارآگاهــان اداره یازدهم پلیس آگاهی پایتخت 
راهی پاکدشــت شده و جسد حامد را در محلی که دفن 
شده بود، کشف کردند.به دستور بازپرس شعبه ششم 
دادسرای امور جنایی پایتخت تحقیقات برای دستگیری 

زوج فراری و رازگشایی از این جنایت ادامه دارد. 

 معمای ربودن مرگبار مرد تاجر

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو، حاوی چربي های مفيد، پروتئين مرغوب و ويتامين های گوناگون است
شيلات هرمزگان

  
     

نمی دانم تــا دقایقی دیگر وقتی مادرم به کلانتری 
برسد چه حادثه ای رخ می دهد؟ چگونه می توانم 
سرم را بالا بگیرم و به چهره نگران او نگاه کنم. اگر 
او متوجه شود دختر عزیزدردانه اش را به چه جرمی 

دستگیر کرده اند، چه حالی خواهد داشت و ...
دختر 16ســاله که ظاهری نحیف و رنجور داشــت، در 
حالی که اشــک ریزان به دســت بندهای نقره ای رنگ 
گره خورده بر دستانش خیره شده بود، درباره سرگذشت 
خود به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری گفت: زمانی 
که همه اعضای خانواده دور هم بودیم و در کشــورمان 
زندگی می کردیم، خیلی احساس خوشبختی می کردم. 
پدرم به من که فرزند بزرگ خانواده بودم بســیار علاقه 
داشت. من هم از این همه محبت و مهربانی لذت می بردم 
و دوران کودکی شیرینی را سپری می کردم تا این که دو 
سال قبل پدرم که از اوضاع مالی خوبی نیز برخوردار بود، 
در یک بمباران هوایی زیر آوار ماند و جان سپرد. با آن که 
تا قبل از مرگ پدرم افراد زیادی از فامیل با ما معاشرت 
داشتند و به منزل ما رفت و آمد می کردند اما بعد از این 
حادثه همه از اطراف مان پراکنده شدند و شیوه بی مهری 
را پیش گرفتند. در این شرایط تلخ بود که مادرم به ناچار 
خودرو، منزل و دیگر اموالمان را فروخت و با چشمانی 
اشکبار به ایران مهاجرت کردیم و در مشهد ساکن شدیم. 
از آن روز به بعــد مادرم برای تامین هزینه های زندگی 
چهار فرزندش کارگری می کــرد تا روزگارمان بگذرد 
امــا در این میان من که دختر بزرگ خانواده بودم از نظر 
عاطفی خیلی احساس کمبود می کردم چرا که مرگ پدرم 
زخمی عمیق بر پیکر خانواده ایجاد کرده بود و هیچ چیزی 
 نمی توانست مرا از اندیشیدن به روزهای دلنشین گذشته
 و نوازش های محبت آمیز پدرم باز دارد.  خلاصه حدود 
هفت ماه قبل و در شرایطی که این خلأ عاطفی را بیشتر 
از گذشته احساس می کردم، با ابراز علاقه پسر یکی از 

بستگان دور پدرم رو به رو شدم. »ایوب« مدعی بود مرا 
دوست دارد و تصمیم گرفته است به خواستگاری ام بیاید 
ولی مادربزرگش مخالفت می کند. »ایوب« همچنین ادعا 
می کرد مادربزرگش معتقد است خانواده ما از نظر مالی 
بسیار ضعیف هستند و نداشتن پدر نیز موجب شده است 
تا خانواده ای آشفته و بی سر و سامان باشیم!  بالاخره 
با همین دلایل ماجرای خواستگاری او منتفی شد اما 
من که در همین مدت کوتاه به ایوب علاقه مند شــده 
بودم به ارتباط پنهانی و تلفنی با او ادامه دادم، این ماجرا 
موجب شد تا دلباختگی من به ایوب هر روز بیشتر شود 
تا این که تلفنی از من خواســت برای گشت و گذار و 
تفریح به پارک کوهسنگی برویم. ابتدا مخالفت کردم اما با 
اصرارهایش قانع شدم تا یک روز را در کنارش بگذرانم. 
این بود که به بهانه ای مادرم را فریب دادم و با او به پارک 
کوهسنگی رفتم. ایوب مکان خلوتی را در گوشه ای از 
پارک پیدا کرد و من هم در کنارش نشستم. او مقداری 
تنقلات و یک بطری پلاستیکی نوشابه از کیفش بیرون 
آورد که درونش مایعی شبیه آب بود. ایوب در حالی که 
محتویات بطری را درون دو استکان کوچک می ریخت، 
خطاب به من گفت: امروز عرقی به تو می دهم که غم 
هایت را فراموش کنی و خوش باشی! من هم به تصور 
این که این ها عرقیات گیاهی است و خاصیت درمانی 
و دارویــی دارد، مقداری از آن را نوشــیدم ولی طولی 
نکشید که مورد ظن ماموران انتظامات پارک قرار گرفتیم 
و قبــل از آن که راه فرار پیدا کنیم، نیروهای انتظامی را 
بالای ســرمان دیدیم و ...حالا که دست بندهای قانون 
به دستانم گره خورده است تازه فهمیدم ایوب نه تنها به 
درد ازدواج و زندگی آینده من نمی خورد بلکه جوانی 
خلافکار اســت که با افراد ناباب معاشرت می کند. از 
سوی دیگر نمی دانم پاســخ مادرم را چگونه بدهم و 

چگونه به چشمان او نگاه کنم و ... 

مادرم را فریب دادم تا ...
در امتداد   تاریکی

تیراندازی درجشن عروسی  یک کشته و2 زخمی به جا گذاشت
سرویس حوادث// پسر بچه  بی گناه روستایی، قربانی 

رسم غلط  مراسم  جشن عروسی شد.
در شرایطی که کرونا به بخش های زیادی از استان 
کرمان لشکرکشــی کرده  و رتبه نخست را  از نظر 
شیوع  به این استان داده است، فرمانده انتظامی کهنوج 
خبر از تیراندازی در مراســم عروسی  با یک کشته 
و دو زخمی داد.  سرهنگ شــاهپوربهرامی افزود: 
بازهم رسم غلط تیراندازی در مراسم جشن که بدون 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزارشد، منجر به 
مرگ هولناک  یک پسر بچه و زخمی شدن دو  تن 
دیگر طی یک مراسم عروسی در روستای دوچاهی 

شد.  وی با ابراز تاسف شدید از این حادثه ادامه داد: 
حوالی نیمه شب هشتم مرداد، به دنبال گزارش  یک 
فقره تیراندازی منجر به جرح در مراسم جشن عروسی 
درروستای»دوچاهی«، بلافاصله ماموران انتظامی به 
محل حادثه اعزام شــدند. وی افــزود: با حضور و 
تحقیقات میدانی ماموران مشخص شد یک نفر بنا به 
رسم بسیار غلطی که در برخی مناطق جنوبی کرمان  
وجود دارد، با یک قبضه اسلحه کلاشینکف  اقدام به 
تیراندازی در یک مراسم عروسی کرده که تیرها 
به یک  پسر بچه 11ساله، دختر بچه 10ساله و 
یک مرد 6۷ ســاله که در مراسم حضور داشته 

اند، اصابت کرده است که  بی درنگ  مصدومان  
این حادثه به بیمارستان 1۲ فروردین شهر کهنوج 

منتقل شدند.
 فرمانده انتظامی کهنوج اظهار کرد: متاســفانه 
پسربچه11ســاله  به علت شــدت جراحات 
واردشــده جان خود را از دست داده است و آن 
دو نفر هم از ناحیه دســت زخمی  شده اند که 
تحت درمان قرار دارند.  وی با بیان این که تلاش 
پلیس برای شناسایی و دستگیری عامل تیراندازی 
مرگبار ادامه دارد، افزود: اساسا حمل، نگهداری 

و استفاده از سلاح  گرم جرم محسوب می شود.

 ســرویس حــوادث// ماموریت تیم 
عملیاتی پلیس پایتخت در عصر شنبه 
منجر به شهادت سرباز ۲۰ ساله، شهید 

»عبدالجبار مختوم نژاد« شد.
تیم عملیاتی پلیس پایتخت حین ماموریت 

انتظامی، با متهمی که قصد متواری شدن را 
داشت، درگیر شد و طی این درگیری سرباز 
»عبدالجبار مختوم نژاد« بر اثر ضربات چاقو 
در قلب مجروح شد.شهید مختوم نژاد که با 
رشادت و دلاوری فراوان مانع از فرار متهم 

شده بود بر اثر شــدت جراحات وارده به 
درجه رفیع شــهادت نائل آمد.سرباز شهید 
»عبدالجبار مختوم نژاد« متولد 1380، مجرد 
و اهل و ساکن شهر گنبد استان گلستان بود.

شهادت یک سرباز در جدال با شرور چاقوکش

سرویس حوادث// مرد جوان مشهدی 
درحالی که  دختــر 7 ماهه اش را در 
نشسته  خانه  حیاط  در  داشت  آغوش 
بود که ناگهــان زمین دهان باز کرد و 

این پدر و دختر را بلعید.
آتشپاد دوم مهدی رضایی، معاون عملیات 
آتش نشــانی شهر مشــهد در تشریح این 
خبر گفت: در پی تماس تلفنی با ســامانه 
1۲۵ گزارش سقوط یک مرد و دخترش 
به داخل چاه فاضلاب خانه ویلایی شــان 

در حومه مشهد، به امدادگران آتش نشانی 
اعلام شد و ســتاد فرماندهی با توجه به 
گروه های  بلافاصله  موضوع  حساســیت 
امداد و نجات و پشــتیبانی ایستگاه های 
شــماره 9 و 39 را به محــل حادثه در 
حوالی تپه ســلام واقع در جاده مشــهد 
بــه فریمان اعزام کرد. به گفته شــاهدان 
ماجرا این مرد ۴0 ساله درحالی که دختر 
هفت ماهــه اش را در بغل داشــته به دلیل 

گرمــی هوا در حیاط خانــه زیر درخت 
نشســته بود که به یکبــاره زمین دهان 
باز کرده و او و فرزنــدش به داخل چاه 

فاضلاب سقوط کردند.
بــا حضور تیم تخصصی امــداد و نجات 
آتش نشانی  نجاتگران  بلافاصله  محل  در 
اعزامی از مشهد این مرد و نوزادش را که 
در عمق ۵ متری چاه در شرایطی ناپایدار 
معلق مانده بودند، با عملیاتی ســخت به 

سطح زمین منتقل کردند و از مرگ حتمی 
نجات دادند.

به گــزارش روابــط عمومی ســازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شهرداری 
مشــهد، این مرد به همراه فرزندش برای 
ســیر مراحل درمان توسط تکنیسین های 
اورژانس حاضر در محل به بیمارســتان 
ایــن حادثه  منتقل شــدند و علت دقیق 

هولناک در دست بررسی است.

نجات پدر و نوزاد از چاه 5 متری

پی  در  حــوادث//  ســرویس   
به گشت  افراد مسلح  تیراندازی 
خودرویی پلیس، »سجاد دالمن« 
مامور انتظامی شهرستان دزفول 

به شهادت رسید.
 ســرهنگ روح اله گراوندی فرمانده 

انتظامی دزفول با اعلام خبر شهادت 
» ســجاد دالمن« اظهار داشت: افراد 
مسلح در محور شــوش_ دزفول به 
سمت گشت خودرویی پاسگاه صفی 
آباد تیراندازی کردند.وی افزود: در این 
ارتباط مامور جان بر کف ناجا »سجاد 

دالمــن« جمعی پاســگاه صفی آباد 
شهرستان دزفول بر اثر اصابت گلوله 
و شدت جراحات وارده به درجه رفیع 

شهادت نائل شد.
فرمانــده انتظامی شهرســتان دزفول 
تصریح کرد: تلاش برای شناســایی 

و دســتگیری افراد مسلح در دستور 
انتظامی  قرار دارد.نیروی  پلیس  ویژه 
جمهوری اسلامی ایران ضمن تبریک 
و تسلیت به محضر مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی(، مردم فهیم و خانواده 
محترم وی، علو درجات و صبر جزیل 
برای بازماندگان این شهید عزیز را از 

درگاه خداوند منان خواستار شد.

شهادت مامور پلیس در تیراندازی افراد ناشناس

 سرویس حوادث// سه پسر نوجوان 
قهرمانی  جشــن  در  شرکت  برای 
خودرو  یک  کرایه  با  پرســپولیس 
از شهرســتان کــرج راهی تهران 
شدند. آن ها پس از سرقت خودروی 
مرموز  در حالت  را  راننده  کرایه ای، 
در بیابان رهــا کرده و پس از پایان 
که سه  حالی  در  قهرمانی  جشــن 
گرفته بودند،  زیــر  را  پلیس  مأمور 

بازداشت شدند. 
شــنبه  نهــم مــرداد مأموران گشــت 
کلانتری 119 مهرآبــاد جنوبی در یکی 
از خیابان هــای جنوب غربی پایتخت به 
خودروی ســواری تیبایی با سه سرنشین 
مشکوک شدند و دســتور ایست دادند. 
راننده خودروی تیبا وقتی با دستور ایست 
مأموران پلیس روبه رو شد، توقف کرد و 
پس از آن هم ســه مأمور برای بررسی و 
بازرسی از خودرو پلیس پیاده شدند که 
در همان لحظه راننده تیبا شروع به حرکت 
کرد و ســه مأمور پلیس را زیر گرفت و 

فرار کرد. 

در حالــی که یکی نفر از مأموران در این 
حادثه صدمه جدی دیده بود و دو مأمور 
دیگر به صورت سطحی زخمی شده بودند 
تعقیب و گریز مأموران پلیس و خودروی 

تیبا رقم خورد. 
مأموران پلیس در نهایت پس از یک تعقیب 
و گریز طولانی موفق شدند خودروی تیبا 
را متوقف و سه سرنشین آن را که سه پسر 
1۷ و 18 ساله بودند بازداشت و به اداره 
پلیس منتقل کنند. نخستین بررسی ها نشان 
داد خودروی تیبا سرقتی است و متعلق به 
مرد جوانی اهل شهرستان کرج است که با 
آن مسافرکشی می کرده است. همچنین در 
بررسی پرونده متهمان سابقه دار مشخص 
شــد یکی از متهمان از سارقان سابقه دار 
اســت که مدتی قبل به اتهام ســرقت به 
زندان رفته و با گذاشــتن وثیقه از زندان 
آزاد شده اســت. بدین ترتیب سه متهم 
مورد بازجویی قــرار گرفتند که یکی از 
متهمان در بازجویی ها در ادعایی گفت: 
من و دو دوســتم قصد داشتیم برای بازی 
پرســپولیس و پیکان به تهران بیاییم، اما 

موفق نشدیم. وقتی فهمیدیم پرسپولیس 
برنده شده است تصمیم گرفتیم خودرویی 
را از کرج کرایه کنیم و برای شــرکت در 
جشن پیروزی پرسپولیس به تهران بیاییم. 
آخر شــب خودروی تیبا را که راننده آن 
مرد جوانی بود در یکی از خیابان های کرج 
به مقصد تهران به صورت دربستی کرایه 
کردیم و به طرف تهران به راه افتادیم. در 
میانه راه راننده کنار جاده توقف کرد و گفت 
خمار شده است و باید مواد مصرف کند. 
او شروع به مصرف مواد کرد که ثانیه هایی 
بعد حالش بد شــد و از خودرواش پیاده 
شــد. وقتی او از خودرو پیاده شد من و 
دوستانم وسوسه شــدیم که خودرو او را 
سرقت کنیم که پشت فرمان نشستم و به راه 
افتادیم و راننده را در همانجا تنها گذاشتیم. 
ما ساعتی در خیابان ها دور دور کردیم و 
همراه طرفداران تیم پرسپولیس به شادی 
پرداختیم که مأموران پلیس به ما شــک 
کردند و دستور ایست دادند. وقتی مأموران 
به طرف ما آمدند از ترس فرار کردیم که 

سه نفر از آن ها را زیر گرفتیم. 

متهم  دیگر هم در بازجویی ها دو 
اظهارات همدســت خود را تأیید کردند. 
مأموران پلیس در ادامــه خانواده راننده 
تیبا را شناســایی کردند که همسر وی به 
مأموران گفت: شــوهرم با خودرواش در 
کرج مسافرکشــی می کرد. شب حادثه با 
من تماس گرفت و گفت سه پسر جوان 
خودروی او را به صورت دربستی به مقصد 
تهران کرایه کرده اند. او گفت: مسافرانش را 
به مقصد می رساند و به خانه بر می گردد، 
اما الان چند ساعتی گذشته و شوهرم به 
خانه برنگشته و تلفن همراه او هم خاموش 
است. وی در پایان گفت: من از سرنوشت 
شــوهرم بی خبرم و احتمال می دهم سه 

سارق بلایی سر او آورده باشند. 
بدین ترتیب ســه متهم به دستور قاضی 
بهشتی، بازپرس شعبه دوم دادسرای ویژه 
سرقت برای ادامه تحقیقات و روشن شدن 
زوایای پنهان حادثه در اختیار کارآگاهان 
پلیس آگاهی قرار گرفتند. تحقیقات برای 
روشن شــدن سرنوشت صاحب خودرو 

ادامه دارد.

سرقت خونین برای شرکت در جشن قهرمانی پرسپولیس

ســرویس حوادث// زن جوان که با شــوهرش 
اختلاف خانوادگی داشــت پس از خارج شدن از 
شورای حل اختلاف کرمانشاه وی را با شلیک 6 

گلوله تا یک قدمی مرگ کشاند.
سرهنگ »محمدرضا آمویی«، معاون اجتماعی فرماندهی 
انتظامی اســتان کرمانشــاه در این باره گفت: یک مورد 

تیراندازی جنب بلوار ســی متری دوم مقابل شورای حل 
اختلاف کرمانشاه، به پلیس اعلام شد و رسیدگی به موضوع 

در دستور کار قرار گرفت.
وی ادامه داد: پس از حضور مأموران در محل مشخص شد 
یک زن ۴1 ساله در پی اختلافات خانوادگی با اسلحه کلت 
به سمت همسر 38 ساله اش که داخل خودرو نشسته بود 6 

گلوله شلیک کرده است.
سرهنگ آمویی تصریح کرد: یکی از گلوله های شلیک شده 
به پشــت گردن مرد جوان اصابت و بشدت او را زخمی و 
روانه بیمارستان کرده است.معاون اجتماعی پلیس کرمانشاه 
ادامه داد: مأموران کلانتری ۲۲ بهمن نیز که بســرعت در 
محل تیراندازی حاضر شــده بودند اقدام به دســتگیری 
عامل تیراندازی کردنــد.وی در پایان با بیان اینکه عامل 
این تیراندازی که باعث رعب و وحشت مردم هم شده بود 
در اختیار پلیس قرار دارد، گفت: تحقیقات تکمیلی برای 

مشخص شدن علت اصلی این تیراندازی ادامه دارد.

شلیک 6 گلوله به شوهر

طرح : آصفه جهانی
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شهرستان

 فرماندار قشم:
قشم با کمبود شدید پرستار مواجه است

 سرویس شهرستان// فرماندار شهرستان قشم گفت: مهمترین مشکل و نگرانی در 
بحث کووید تامین پرستار است که مطالبه جدی مردم را به همراه دارد. علیرضا نصری 
در حاشیه برگزاری ستاد مدیریت کرونا در قشم افزود: در چند روز گذشته شرایط 
شهرستان قشم به وضعیت حادی رسیده است و آمارها نشان دهنده وضعیت بغرنج 
از لحاظ شیوع کرونا دارد.وی با بیان اینکه در هفته گذشته 90 تخت بیمارستانی در 
قشم وجود داشت که با کمک خیرین و منطقه آزاد قشم به 130 تخت رسید، تصریح 
کرد: امیدواریم با ایجاد بخش کووید 19 در قشم شاهد افزایش تخت بیمارستانی برای 
رسیدگی به وضعیت بیماران باشیم.نصری با اشاره به اینکه خوشبختانه با کمک خیرین 
و منطقه آزاد قشم دغدغه دستگاه اکسیژن ساز برطرف شد، اضافه کرد: مهمترین مشکل 
و نگرانی در بحث کووید تامین پرستار است که مطالبه جدی مردم را به همراه دارد.وی 
با بیان اینکه روزی که بیمارستان پیامبر اعظم)ص( در قشم افتتاح شد با مشکل پرستار 
و منابع انسانی روبه رو بود چه برسد به امروز با اوج بیماری کرونا، عنوان کرد: حتی از 
۵ مرکز اورژانس شهرستان قشم هم 10 نیرو اضافه شد اما بازهم با مشکل رو به رو 
هستیم.به گزارش ایسنا، فرماندار شهرستان قشم با اشاره به اینکه باید سایر درمانگاه ها 
را در بحث رسیدگی به بیماران سرپایی و دریافت دارو آماده کنیم، خاطرنشان کرد: از 
همکاری ائمه جمعه سپاسگزارم که در این هفته در عدم برگزاری نماز جمعه به دلیل 

شرایط قرمز شهرستان نهایت همکاری را به کار بستند.
۱6هزار واکسن در قشم تزریق شد

  سرویس شهرستان// معاون شبکه بهداشت و درمان قشم گفت: از شروع طرح 
واکسیناسین سراسری تاکنون 16 هزار واکسن به افرادی بالای ۴۵ سال در قشم تزریق 
شده است. دکتر جابر زرنگ افزود: ۵6 درصد از واجدان شرایط برای تزریق واکسن 
مراجعه کردند که این آمار در استان بیش از ۷0 درصد است.وی تعداد ادامه داد: روزانه 
۲0 بیمار کرونایی در بیمارستان قشم بستری می شوند و تعداد موارد مراجعه سرپایی 
در ۲ هفته قبل ۲ برابر شده است.معاون شبکه بهداشت و درمان قشم تصریح کرد: در 
همین مدت ۲۴0 بیمار بدحال در بیمارستان بستری شده و ۲۵ بیمار نیز فوت کرده اند.
وی با بیان اینکه جوان سی ساله نیز در بین فوت شدگان وجود دارد اظهار کرد: افزایش 
موارد فوتی به دلیل مراجعه دیرهنگام بیمار به پزشک اتفاق افتاد.زرنگ افزود: پیش 
از این بیشتر مرگ و میر ناشی از این بیماری در افراد بالای 60 سال اتفاق می افتاد 
که با واکیسناسیون این افراد، فوت ناشی از کرونا در این سن کاهش یافته است.تزریق 
واکسن در لارک و هنگام در مراحل پایانی معاون شبکه بهداشت و درمان قشم گفت: 
از ابتدای طرح واکسیناسیون افراد بالای 18 سال در جزایر لارک و هنگام تاکنون، 81 
درصد از ساکنان جزیره لارک و 6۵ درصد از مردم هنگام زیر پوشش قرارگرفتند.وی 
افزود: با توجه به اینکه تزریق واکسن مرحله بسیار مهم و حیاتی در پیشگیری از ابتلا 
به ویروس کروناست و تا حد زیادی مانع مرگ بیمار می شود از مردم جزایر هنگام 
و لارک تقاضا داریم فرصت فراهم شده را از دست ندهند.اتباع بیگانه واکسن رایگان 
دریافت می کنندزرنگ گفت: به اتباع بیگانه مجاز واکسن رایگان تزریق می شود و این 
افراد باید طبق زمانبندی اعلام شده از سوی ستاد مقابله با کرونای کشور به مراکز 
تزریق واکسن مراجعه کنند.وی ادامه داد: واکسیناسیون افراد بالای ۴۵ سال در قشم و 
هرمزگان زودتر از موعد مقرر در کشور آغاز شده است و هیچ گونه مشکلی در تامین 
واکسن برای افراد مشمول این رده سنی وجود ندارد. به گزارش ایرنا، معاون شبکه 
بهداشت و درمان قشم تاکید کرد: کسانی که زیر پوشش واکسیناسیون قرار گرفتند 
همچنان استفاده از ماسک و رعایت دستورالعمل های بهداشتی را تا ریشه کنی کامل 

بیماری در کشور ادامه دهند.

خبری

روابط عمومي اداره کل
 منابع طبیعي و آبخیزداری

 هرمزگان           

 سرویس شهرســتان// رئیس مجمع 
گفت:  مجلس  در  هرمزگان  نمایندگان 

توافق واگذاری زمین برای سایت های 
آب شــیرین کن تورگان و باســعیدو 

صورت گرفت. 
 احمــد مرادی افــزود: خوشــبختانه با 
پیگیــری های صــورت گرفتــه توافق 
واگــذاری زمین برای ســایت های آب 
شــیرین کن تورگان و باســعیدو صورت 
گرفت و ظرف هفتــه جاری این موضوع 

از طریق تفاهم نامه میان آبفا و منطقه آزاد 
قشم عملی خواهد شد.

وی با بیــان اینکه تنها منبــع تامین آب 
جزیره قشم شــیرین سازی آب دریاست، 
اضافه کرد: در این راســتا اقداماتی برای 
احداث آب شــیرین کن هــای جدید در 
دســتور کار آبفا قرار گرفته که امیدواریم 
با اتمام انها وضعیت آب روســتاهای این 

شهرستان بهبود یابد.
این نماینده مجلس با اشــاره به برگزاری 
نشست مشــترک به همراه مدیرعامل آبفا 
هرمزگان و مدیرعامل منطقه آزاد قشــم، 
عنوان کرد: با مذاکره انجام شــده و بررسی 
طرح های در دســت اجرا، توافق اولیه برای 
ایجاد زیرســاخت و تجهیزات با هدف بهبود 
وضعیت تامین و توزیع آب در روســتاهای 

جزیره قشم صورت گرفت.
مــرادی با بیــان اینکــه واگــذاری زمین 
 بــرای احــداث آب شــیرین کــن یکی از

 دغدغه هــای آبفا بود، خاطرنشــان کرد: 
مدیرعامل منطقه آزاد قشم موافقت خود را با 
تحویل زمین  برای احداث سایت های نمک 
زدایی تورگان و باســعیدو اعــلام و فرآیند 

واگذاری آن در دستور کار قرار گرفت.

به گزارش ایســنا، وی با اشاره به اینکه باید 
در ایجاد زیرساخت های اولیه برای ساکنان 
شهرستان قشــم تمامی تلاش خود را به کار 
ببندیم، اضافه کرد: در صورت کم کاری هیچ 
عذری از هیچ مسئولی پذیرفته نیست و باید 
مدیران بدانند خادم مردم هســتند و تا لحظه 
آخر خدمت باید در جهت کاهش مشکلات 

آن ها بکوشند.

آغاز عملیات ساخت سايت های آب  شیرين  كن تورگان و باسعیدو؛ بزودی

امین درساره سرویس شهرستان// 
شهرستان  وپرورش  آموزش  مدیر 
بندر خمیــر اعلام کرد: در دومین 
پژوهشی   - علمی  جشنواره  دوره 
آموزی  دانش  ســراهای  پژوهش 
 ۱۳۹۹  -۱۴۰۰ تحصیلــی  ســال 
بندر  شهرســتان  آموزان  دانش 
برتر  6رتبه  شــدند  موفق  خمیر 
به  مختلف  رشته های  در  را  استان 
خود اختصــاص دهند و به مرحله 

کشوری راه یافتند.
بــه گــزارش خبرنگار دریــا، علی 
دانش  آفرینی  افتخــار  بیان  با  یگانه 
این شهرســتان در جشنواره  آموزان 
سراهای  پژوهش  پژوهشی،   – علمی 
دانــش آموزی اســتان گفت: دومین 
علمی-پژوهشــی  جشــنواره  دوره 
پژوهشســراها در رشته های مختلف 
برگــزار گردید که پس از اعلام نتایج 
توسط دبیرخانه استانی، دانش آموزان 
پژوهش سرای اندیشه پویا بندرخمیر 
با کسب 6 رتبه برتر استانی به مرحله 
کشوری راه یافتند. یگانه افزود: ایجاد 
زمینه مشــارکت و تقویــت مهارت 

کار گروهی در بیــن دانش آموزان با 
استفاده از محیط های متنوع یادگیری 
ایجــاد شــده در پژوهش ســراهای 
برای  زمینــه  ایجاد  دانش آمــوزی، 
طراحی و انجــام پروژه های تحقیقی 
پژوهشــی و فنــاوری دانش آموزی، 
تقویت و تعمیق فرهنگ مطالعه تحقیق 
و پژوهش های فــردی و گروهی در 
برگزاری  اهداف  از  دانش آموزان  بین 
این جشنواره است.وی افزود: با توجه 
به شــرایط موجود و شیوع ویروس 
کوویــد 19 داوری ها به صورت غیر 
حضــوری انجام و نفــرات برگزیده 
معرفی شدند.این مسئول اظهار داشت: 
مسابقات کدنویسی، سلول های بنیادی 
و پزشکی بازساختی، زیست فناوری، 
ادبیات و علوم انســانی، علوم دریا، 
فناوری نانــو، گیاهان دارویی و طب 
ایرانی، نجوم و مسابقات آزمایشگاهی 
عناویــن مســابقات زیــر مجموعه 
دومین جشــنواره علمی و پژوهشی 
است. دانش آموزی  پژوهش سراهای 
پرورش شهرســتان  مدیر آموزش و 
بــه اهمیت  با اشــاره  بنــدر خمیر 

بحث پژوهش در بیــن دانش آموزان 
کلاس های  شــدن  تبدیــل  گفــت: 
درس بــه ارائه پژوهــش و بهره مند 
ظرفیت  از  دانش آموزان  همه  شــدن 
پژوهش سراها در دستور کار آموزش 
و پرورش شهرســتان قــرار خواهد 
گرفت. یگانه افزود: با توسعه پژوهش 
دانش آموزانی  می تــوان  مدارس  در 
خلاق و پژوهنــده تربیت کرد تا این 
دانش آمــوزان از طــرح و ایده خود 

استفاده بهینه کنند.
وی بر حضور مســتمر دانش   آموزان 
در حوزه پژوهش تاکید کرد و گفت: 
پژوهش محوری از اهداف اصلی نظام 
آمــوزش و پرورش و ســند تحویل 
بنیادین است.مدیر آموزش و پرورش 
شهرســتان بنــدر خمیر کســب این 
موفقیت  را به فرهنگیان، دانش آموزان 
عزیز، خانواده آنها و به ویژه مدیریت 
و مربیان پژوهش سرای اندیشه پویای 
بندرخمیــر تبریک گفتــه و آرزوی 
موفقیت بیشتر آنها را در مراحل بعدی 

از خداوند متعال خواستار شد.
اسامی برگزیدگان استانی و راه یافته 

به مرحله کشــوری جشــنواره های 
علمی پژوهشــی پژوهشســراها در 
ســال 1۴00-1399 به شــرح زیر 
اســت:امیر محمد بازمانــدگان، رتبه 
دبیرســتان  از  اینونتــور  آپ  اول، 
متوســطه اول نمونه دولتی آزمایش/ 
الهــام بازماندگان رتبه اول اســکرچ 
از دبیرســتان متوســطه اول نمونــه 
دولتــی حضرت مریــم/ امیر محمد 
باســتی، رتبه اول اسکرچ از دبستان 
پسرانه شــاهد طلایه داران آزمایش/ 
ابوالفضل ضیاتبار و امیر علی  ســید 
خدمتیان، رتبه اول، آزمایشگاه علوم 
تجربی از دبیرستان متوسطه اول نمونه 
دولتی آزمایش/ محمد سعدی زادگان 
و برهــان ســاحلی زادگان، رتبه دوم 
آزمایشــگاه نرم افــزار کاربردی از 
دبیرستان متوســطه اول نمونه دولتی 
آزمایش/ ســیده آفاق موسوی رتبه 
دخترانه  دبســتان  از  اسکرچ  چهارم 
نعمت زاده. گفتنی است:  امنایی  هیئت 
مرحله کشوری این دوره از مسابقات 
در هفته ســوم مرداد مــاه به صورت 

غیرحضوری برگزار خواهد شد.

مدیر آموزش و پرورش بندر خمیر خبرداد
افتخار آفرینی دانش آموزان بندر خمیر در جشنواره علمی- پژوهشی پژوهش سراهای دانش آموزی

  

مردم شرق  نماینده  سرویس شهرستان// 
هرمــزگان در مجلس  با تاکیــد بر اینکه 
ارتقا نواحی مستعد شرق هرمزگان از نظر 
تقسیمات کشــوری در دستور کار است 
گفت: با پیگیری صورت گرفته روستاهای 
کرگان و زهوکی نیز جدیداً به شــهر ارتقا 

یافتند. 
حسین رئیســی نماینده مردم شرق هرمزگان 
اظهار داشــت: یکی از مولفه هایی که می تواند 
در توســعه هر منطقه موثر باشد ارتقاء منطقه 
از نظر تقسیمات کشــوری است. وی افزود: 
دلیلی ندارد روســتایی که جمعیت آن به حد 
بالایی رســیده و از نظر مبلمان و بافت روستا 
رشــد کافی دارد در حد روســتا باقی بماند، 
ارتقای روستاهای پرجمعیت به شهر می تواند 
در توسعه زیرساخت های آتی، سبک زندگی، 
ارتقاء خدمات رفاهی و...موثر باشــد.نماینده 
مردم شــرق هرمزگان در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: من شــخصا پیگیر این مسایل 
هســتم و در دوران تصدی فرمانداری میناب 
پیشــنهاد ارتقاء 6 روســتای کرگان، کلاهی، 
کریان، زهوکی، تیرور و بندزرک به شــهر را 

به وزارت کشــور دادم چرا کــه جمعیت این 
روستاها بالای سه هزار نفر بود و کالبد روستا 
نیز استعداد شهر شــدن را داشت بنابراین در 
یک طرح یکپارچه خواهان ارتقای این مناطق 

شدیم. 
رئیسی تاکید کرد: با پیگیری هایی که انجام شد 
تعدادی از این روســتاها به شهر تبدیل شد و 
روســتای کرگان و زهوکی نیز با پیگیری های 
یکسال گذشته جدیداً به شهر ارتقا یافتند. وی 
بر ادامه رایزنی ها و پیگیری ها برای ایجاد یک 
شهرستان دیگر در شرق هرمزگان اشاره کرد 
و گفت: در صدد هستیم که دهستان تیاب نیز 
به بخش تیاب و بخش توکهور هشــتبندی نیز 
به شهرســتان ارتقا یابد.به گزارش خبرگزاری 
تسنیم، نماینده مردم شرق هرمزگان در مجلس 
شــورای اسلامی اظهار داشــت: سازماندهی 
سیاسی کشور که در قالب تقسیمات کشوری 
به مرحله اجــرا در می آید، یکی از مولفه های 
موثر توســعه مناطق به خصــوص در مناطق 
محروم می باشد که امیدواریم از این مولفه در 

توسعه شرق هرمزگان بهره مند شویم.

نماینده مردم جاسک و میناب در مجلس: 

شرق هرمزگان با سازماندهی سیاسی وزارت کشور توسعه می یابد

امیــن درســاره ســرویس شهرســتان// 
تبدیل  به  توجه  گفت:بــا  فرمانداربندر خمیر 
اولیه جهت  اقدامات  به شهر،  بندرپل  وضعیت 
ارتقاء مرکز جامع سلامت بندرپهل از روستایی 

به شهری در حال انجام است.
به گزارش خبرنگار دریا، وی افزود:طبق مصوبات 

تقســیمات کشــوری و لــزوم ارتقــای وضعیت 
واحد های بهداشــتی منطقه بندرپهل، در این راستا 
درخواســت تغییرات جهت اقدام لازم به معاونت 
بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان ارسال شده 

است.
میرهاشم خواستار با اشاره به مزایای ارتقاء مرکز 

جامع سلامت بندرپهل خاطرنشان کرد:ارتقای این 
مرکز باعث توســعه و بهبود وضعیت بهداشــت و 
درمان، امکان جذب اعتبار بیشتر ، جذب نیروهای 
تخصصی کاردان و کارشناس ، ارتقاء خانه بهداشت 

به پایگاه بهداشت و غیره خواهد شد .
وی همچنیــن گفت:با ارتقاء مرکز جامع ســلامت 
بندرپهــل، روســتاهای همجوار با این شــهر نیز 
 از خدمات بهداشــت و درمان این مرکز بهره مند

 می شوند.

مرکز جامع سلامت بندرپهل ارتقاء می یابد

آگهی مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم
مسکن کارکنان استانداری استان ساحلی

 )تعاونی مسکن کارکنان استانداری(
جلســه مجمع عمومی فوق العاده نوبت دوم مسکن كاركنان استانداری استان ساحلی )تعاونی مسکن كاركنان استانداری( راس 
 ساعت 14روز چهارشــنبه مورخ 1400/6/3 در محل بندرعباس - بلوار شــهیدی چمران- استانداری قديم )نمازخانه( تشکیل 
می گردد. از كلیه اعضاء دعوت می شود با در دست داشتن مدارک عضويت راس ساعت مقرر در محل مذكور حضور بهم رسانید و 
يا وكیل / نماينده خود را كتبا معرفی نمايید ، ضمنا به اطلاع می رســاند به موجب ماده 19آيین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی ، 
تعداد آرا، وكالتی هر عضو حداكثر 3رای و هر شــخص غیر عضو تنها يک رای خواهد بود و اعضاء متقاضی اعطايی نمايندگی . می 
بايست به همراه نماينده خود حداكثر تا تاريخ 1400/6/2روز سه شنبه به آدرس محل استانداری قديم دفتر تعاونی مسکن كاركنان 

استانداری حاضر تا پس از احراز هويت و تايید وكالت، برگه ورود به مجمع را دريافت دارند .
دستور جلسه:

(1تمديد فعالیت تعاونی به مدت 5سال
(2اصلاحیه اساسنامه مربوط به سال 1

ســرویس شهرســتان//در 
سری   ۲7 مرحله،  ســومین 
جوان  زوج های  بــه  جهیزیه 
زیرپوشش کمیته امداد بخش 

سندرک اهداء شد.
 رئیــس کمیتــه امــداد بخش 

سری  هر  ارزش  گفت:  سندرک 
جهیزیه 30 میلیون تومان، شامل 
تلویزیون،  گازی،  کولر  یخچال، 
ماشین لباس شویی و جاروبرقی 

است.
به گزارش خبرگــزاری صدا و 

سیما مرکز خلیج فارس؛مرتضی 
اکنون هزار  افــزود:  جهانگیری 
و ۵1۷ خانــواده زیرپوشــش 
دارند  قرار  سندرک  امداد  کمیته 
 و از خدمــات حمایتی این نهاد

 بهره مند می شوند.

اهدای جهیزیه به زوج های زیرپوشش کمیته امداد سندرک

برگ سبزخودروی پژو ۲۰۶ رنگ سفید مدل ۱۳۹۱ به شماره پلاک ۲۴۹ د ۸۳ ایران ۸۴ به شماره موتور 5۶۲ ۲ ۰۰ ۶۹۱ ۱5 
و شماره شاسی naap  ۴۱  fdxcj ۶ ۱ 5۰۱ ۹ به نام عصمت زارعی سبهتی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی

ن سند مالکیت                     فقدا
نظر به اینکه آقای خانم نفیسه سادات کلانتر کوشه مالک ششدانگ عرصه واعیان پلاک ثبتی پلاک 34960 فرعی از1939 اصلی 
به استناد دوبرگ استشهاد شهود گواهی شده دردفتر 60قشم جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه 
کردند ومدعی هستند سند مالکیت پلاک 34960 فرعی از 1939 اصلی در قشم _شهرک بشهرک سام وزال قطعه یک بخش 
هشت که دراجرای ماده 22سند مالکیت صادر وتحویل مالک گردیده است به علت جابجایی مفقود گردیده است یک قطعه 

آپارتمان نوع  ملک طلق باکاربری مسکونی به پلاک ثبتی 34960فرعی از 1939 اصلی مفروزومجزاشده از18912فرعی از اصلی 
مذکور.قطعه 9درطبقه 2واقع در بخش 08ناحیه. .حوزه ثبت ملک قشم استان هرمزگان به مساحت109.45مترمربع متن ملک 

آپارتمان قطعه نهم تفکیکی مفروزومجزی شده ازشماره 18912فرعی از1939اصلی به مساحت ) 45 /109 (یکصدونه متر وچهل وپنج دسیمتر مربع .واقع 
درطبقه دوم که )18/ 4(چهارمتروهجده دسیمتر مربع آن بالکن دردو قسمت است ..توضیحات ملک:

به حدود شمالا: دردوقسمت اول دیواریست بطول بیست و پنج سانتیمتر به راه پله .دوم دیواریست بطول سی ونه سانتیمتر به راه پله شرقا: دریازده قسمت که 
قسمتهای دوم وچهارم وششم آن شمالی .قسمتهای نهم آن جنوبی است .اول دیواریست بطول دومتر وهفتادسانتیمتر به راه پله دوم درب ودیوار است بطول 
دومتروسی سانتیمتر به راه پله سوم دیواریست مشترک بطول ده سانتیمتر به آپارتمان قطعه 8 چهارم دیواریست مشترک بطول یک متروسی ویک سانتیمتر به 
آپارتمان قطعه 8 پنجم دیواریست مشترک بطول یک متر وده سانتیمتر به آپارتمان قطعه 8 ششم دیواریست مشترک بطول یک متروهفتاد وهشت سانتیمتر به 
آپارتمان قطعه 8  هفتم دیواریست مشترک بطول سه متروشصت وهفت سانتیمتر به آپارتمان قطعه 8  هشتم دیواریست مشترک بطول یک متر وبیست وچهار 
سانتیمتر به آپارتمان قطعه 8  نهم نیم دیوارجلوی بالکن بطول یک متر وچهل و هفت سانتیمتر به فضای تراس دهم خط فرضی است بطول دومتروپنجاه  و 
دوسانتیمتر به فضای تراس یازدهم دیواریست بطول یک متروسیزده سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی جنوبا: درده قسمت که قسمتهای چهارم وششم وهشتم 
آن شرقی است اول دیواریست بطول چهارمتروسی سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی دوم دیواریست بطول پنجاه ودوسانتیمتر به فضای قطعه1939/  1816 
سوم دیواریست بطول شصت سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی چهارم دیواریست بطول سی وهشت سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی پنجم دیواروپنجره 
است به طول یک مترو هفتاد و سه سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی ششم دیواریست بطول سی وپنج سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی هفتم نیم  دیوارجلوی 
بالکن بطول یک متر ونودوهفت سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی هشتم دیواریست بطول سی سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی نهم دیواروپنجره است بطول 
دومتروسی وسه سانتیمتر به فضای حیاط مشاعی دهم درب ودیوار است بطول دومترونودوشش سانتیمتر به فضای تراس غربا :درسه قسمت .که قسمت دوم 
آن شمالی است اول دیواریست مشترک بطول نه مترویازده سانتیمتر به آپارتمان قطعه 10 دوم دیواریست بطول هفتادونه سانتیمتر به آسانسور  سوم دیواریست 
بطول یک متروپنجاه  ودوسانتیمتر به آسانسور وپارکینگ قطعه5 به مساحت 12.5 واقع درطبقه 0 به حدود اربعه: شمالا خط فرضی به محوطه مشاعی 
است بطول دومتروپنجاه سانتیمتر  شرقا خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول پنج متر جنوبا خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول دومتروپنجاه 
سانتیمتر غربا خط فرضی به محوطه مشاعی است بطول پنج متر مالکیت نفیسه سادات /کلانتر کوشه فرزند سید احمد شماره شناسنامه 19015 تاریخ تولد 
1354/6/15صادره از قم دارای شماره ملی 0382118405 باجز سهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالک شش دانگ عرصه واعیان باشماره مستند مالکیت 9440 
تاریخ 1391/12/16دفترخانه اسناد رسمی شماره 60 شهر قشم استان هرمزگان موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی092347 سری الف سال 98 باشماره 
دفتر الکترونیکی 139820323056002202 ثبت گردیده است .باشماره مستند مالکیت 5744تاریخ 1390/12/23دفترخانه اسنادرسمی شماره 60شهرقشم 
استان هرمزگان موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 092347 سری الف سال 98 باشماره دفتر الکترونیکی  139820323056002202 ثبت گردیده 
است  .ورهنی شماره 9440 مورخ 1391/12/16دفترخانه اسناد رسمی شماره 60 شهر قشم استان هرمزگان که بنفع بانک مسکن شعبه مرکزی قشم ثبت شده 
.رهنی شماره 5744 مورخ 1390/12/23دفترخانه اسنادرسمی شماره 60شهرقشم استان هرمزگان بنفع بانک مسکن شعبه مرکزی قشم ثبت شده بموجب 
صورتمجلس حاصل از تفکیک به شماره 139820423056000054 تاریخ 1398/6/11 -8:29ثبت تقاضای تفکیک صورت پذیرفته است لذا به استناد ماده 
120 آئین نامه قانون ثبت وتبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی ومتذکر می گرددهرکس نسبت به ملک مورد معامله ای انجام داده ویا مدعی وجود سند 
مالکیت نزدخود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این 
اداره تسلیم نماید بدیهی است درصورت عدم وصول اعتراضی درمهلت مقررباوصول اعتراضی بدون سند مالکیت یاسندمعامله رسمی نسبت به صدورسند 

المثنی وتسلیم آن به متقاضی اقدام خواهدشد .  تاریخ انتشار :1400/5/11    1400/128 م الف

   محمد آرامش 

مدیرواحدثبتی حوزه ثبت ملک قشم 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

مفقودی

کارت خودروی پژو glx ۴۰5 مدل ۱۳۹7 رنگ خاکستری به شماره پلاک 75۳ق۹۳ ایران ۹۳ به شماره موتور 
۱۲۴k۱۱۹۲۴۰۲ و شماره شاسیnaam۰۱ce۱jk۳۹۴7۰۴ به نام مکه ریگی لادز مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و يا كوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش كنیم



جنوب کشور

طالع بینی
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دوشنبه  11مرداد 1400

22ذی الحجه 1442

سال بیستم شماره 3664

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردين :
زندگی را به خودتان سخت نگیرید و وقتی را برای 
تفریح و انجام کارهای موردعلاقه تان کنار بگذارید. 
احتمال ســرقت یکی از اموال با ارزش شما وجود 
دارد. به نفع شماست که چشم از مال و اموال خود برندارید.  خرید 
کالای ضــروری را برای منزل در پیش دارید. این خرید را انجام 
دهید و نگران هزینه ها نباشید چرا که در آینده ای نزدیک به لحاظ 

مالی اوضاع  شما بهبود پیدا خواهد کرد. 
 ارديبهشت :

 لج بازی و یک دنده بودن را کنار بگذارید و تعامل 
بهتری با اطرافیان داشته باشید. با فرصت چشم گیر 
و وسوســه برانگیزی برای افزایش درآمد روبرو 
می شوید، اما قبل از اینکه پول و ثروت خود که با هزارویک زحمت 
بدست  آورده اید را برای انجام این کار سرمایه گذاری کنید، با افرادی 
که ســابقه و تجربه بیشتری نسبت به شما دارند مشورت نمایید و 
پول خود را در کاری سرمایه گذاری کنید که سود تضمین شده ای 

داشته باشد. . 
 خرداد :

 مشکلی سر راه شما قرار می گیرد و برای حل این 
مشکل از هوش و استعداد خود کمک بگیرید. روز 
حساسی را آغاز کرده اید و احتمال دارد ناخواسته 
کاری ناشایســت انجام دهید و زمینه ناراحتی اطرافیان را فراهم 
کنید. امروز ناخواسته کار ناپسندی انجام می دهید، از انجام این کار 

عذرخواهی کنید و نگذارید کسی از شما دلخور شود.  
تیر :  
بخت با شما یار است و شرایطی پیدا می شود تا  

به یکی از آرزوهای تان برســید. این اتفاق را به 
فال نیک بگیرید و زمینه موفقیت های بیشــتری 
را فراهم کنید. احساسات خود را کنترل کنید و هیجان زده نشوید. 
در غیراین صورت تصمیم مهمی را با عجله خواهید گرفت و ضرر 
سنگینی متحمل می شوید. پول چشمگیری به دست تان می رسد، 

بهتر است که قسمتی از آن را برای آینده پس انداز کنید. 
مرداد :   

روز خوبی را آغاز نکرده اید و احساس کسالت و 
بیماری دارید، اما غم به دل خود راه ندهید، چرا که 
این احساس گذرا است و در ادامه روز احساس 
بهتری پیدا خواهید کرد. با ادامه ولخرجی راه به جایی نخواهید برد 
و از امروز راه پس انداز و صرفه جویی در پیش بگیرید. عادت های 
ناپسندی دارید. اگر این عادت ها را کنار نگذارید دیر یا زود گریبان 
شما را می گیرد و در کنار اینکه سلامت وجود نازنین تان به خطر 

می افتد، به لحاظ مالی نیز با مشکل روبه رو خواهید شد.
شهريور :    
فرصتی بــرای ورزش و تحرک پیدا می کنید، به  

لطف این فرصت، انرژی بیشــتری پیدا کنید و با 
ورزش، ســلامت خود را تضمین نمایید. امروز 
احتمــال زیادی وجود دارد که پول تــان را خرج خرید کالاهای 
 غیرضروری کنید.بیشتر از همیشه مواظب دخل و خرجتان باشید

 و پولی که با هزارویک زحمت بدست آورده اید را خرج نکنید. 
     مهر : 

 به خاطر داشــته باشــید که پرخوری و مصرف 
خوراکی های ناسالم سلامت شما را به خطر خواهد 
انداخت. احتمال ضرر شما در کارهای مالی بسیار 
است. در این شرایط بهتر است دور معامله و عقدقراردادهای تجاری 
مهم را خط بکشید و هرگونه سرمایه گذاری را به آینده موکول کنید. 
اگر تاکنون عاشق نشــده اید، امروز روز عاشقی شماست و طعم 
عشــقی گرم و پرحرارت را خواهید چشید. این شرایط را به فال 

نیک بگیرید و تا می توانید عاشقی کنید.
آبان :  
نظر خود را دائم تغییر ندهید و به جای روحیه ای  

دمدمی مــزاج، به اطرافیان ثابــت نمایید که عزم 
راسخی در انجام کارها دارید. سفری در پیش دارید 
و در این سفر نه تنها به شما خوش نمی گذرد، بلکه با نگرانی های 
زیادی روبرو خواهید شد. اهل منزل شرایطی آرامش بخش را برای 
شما در خانه فراهم کرده اند، از این شرایط استفاده کنید و به آرامش 
برسید. هوای  اهل منزل را داشته باشید و از رفاه آنها غافل نشوید. 

    آذر :
 اگر به دنبال افزایش روحیه هســتید، فکری به 
حال ســرووضع تان بردارید. بخت با شــما یار 
است و به  رغم اینکه انتظارش را نداشته اید، پولی 
به دست تان می رسد. مدتی است که رابطه شما و 
عشق زندگی تان رو به ســردی گذاشته و آتش عشق تان در حال 
خاموش شدن اســت، اجازه ندهید عشقی که روزگاری برای آن 
خودتان را به آب و آتش می زدید، به همین راحتی خاموش شود و 
از امروز رویکردی عاشقانه را با عشق زندگی تان در پیش بگیرید و 
مطمئن باشید که ایشان نیز عشق شما را بی پاسخ نخواهد گذاشت. 

   دی :
بخت با شما یار است و روزی همراه با شادی و 
نشاط انتظار شما را می کشد، این شرایط را مغتنم 
بدانید و با تفریح و خنده، نگران های تان را فراموش 
کنید. پولی که با هزار و یک زحمت به دست  آورده اید را ولخرجی 
نکنید. خبری فرخنده و غیرمنتظره به دست شما می رسد، این خبر 
را با اعضای خانواده درمیان بگذارید و لحظات شــادی را برای 
اهل منزل به ارمغان بیاورید. احساس می کنید که روز به روز بیشتر 
عاشق همسر یا عشق زندگی تان می شوید، این احساس را پیش 
خود نگذارید و امروز به عشق زندگی تان ثابت کنید که بیشتر از 

همیشه ایشان را دوست دارید. 
      بهمن :

 یکی از اطرافیان در زندگی به پیشــرفت مهمی 
می رسد. به این فرد از صمیم قلب تبریک بگویید 
و به ایشان ثابت کنید که چشم انتظار موفقیت های 
بیشتر وی هستید. احتمال زیادی وجود دارد که بیماری مزمنی 
ســراغ تان بیاید. مهارت های زیــادی دارید، امــا اطرافیان از 
مهارت های شما بی خبر هستند و کسی قدرتان را نمی داند. امروز 
شــرایطی فراهم می شود تا توانایی های خود را به رخ دوستان و 

آشنایان بکشید. 
اسفند :      
بیمــاری مزمنی دارید و این بیمــاری امروز عود  

می کند. اجازه ندهید این بیماری ادامه پیدا کند و در 
اولین فرصت به فکر درمان باشــید.   روی کمک 
دوستان و آشنایان حســاب   باز نمی کنید و همیشه می خواهید 
یک تنه مشکلات را از سر راه بردارید، اما امروز با مشکلی روبرو 
خواهید شد که یک تنه از عهده حل آن بر نمی آیید. در نتیجه به 
خاطر داشته باشید که یک دست صدایی ندارد و با کمک گرفتن 
از دوســتان و آشنایان، این مشکل را بدون هیچ دردسری پشت 

سر بگذارید.  
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 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:49:25 اذان صبح
06:24:16
13:22:21
20:18:54

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:49:22 اذان صبح
06:20:36
13:13:3۷
20:05:10
20:22:41

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:10:3۷  اذان صبح
05:39:24
12:33:32

 19:24:12
 19:41:42

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:40:05 اذان صبح
06:12:19
13:06:4۷
19:59:45
20:1۷:25

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:22:55  اذان صبح
 05:55:10
12:48:42
 19:41:02
 19:58:42

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:43:24  اذان صبح
 06:16:1۷
13:10:42
20:06:00
 20:21:40

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:2۷:51 اذان صبح
 06:02:3۷
12:59:30

 19:55:09
 20:13:13

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب20:36:58 اذان مغرب اذان مغرب

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها 
//اســتاندار یزد با تاکید بــر لزوم تمرکز 
گلخانه داران و تولیدکنندگان بر کشورهای 
حوزه اوراسیا، گفت: باید این مقوله جایگزین 
تمرکز بر چند کشور خاص شده شاهد رشد 

صادرات این حوزه باشیم. 
به گزارش خبرنــگار دریا ؛ محمدعلی طالبی 
در نشست شــورای گفتگوی دولت و بخش 
خصوصی در مورد جــذب یارانه دولتی برای 
صادرات محصــولات گلخانه ای، گفت: علاوه 
بر این باید پیگیری های لازم جهت جذب منابع 
پیش بینی شده این حوزه، برای یزد که دومین 
استان کشور در کشــت های گلخانه ای است، 
صورت بگیرد و روی ارتقاء مزیت های نسبی 

محصولات جهت حضور فعــال در بازارهای 
جهانی کار شــود.وی نقش دولت در صادرات 
 محصولات کشــاورزی را تســهیل صادرات 
و مانع زدایی از این مسیر عنوان و خاطرنشان 
 کــرد: باید در نــگاه بلند مدت خود، کشــت 
و صــادرات محصولات کشــاورزی به نحو 
اقتصادی را داشته باشیم تا بتوانیم به راحتی در 
بازارهای بین المللی رقابت کرده و با بهره گیری 
از مزیت های آن، صادرات مناســبی را داشته 

باشیم.
استاندار بر بهره گیری از تجربیات موجود در امر 
صادرات هوایی محصولات کشاورزی و تمرکز 
بر کشورهای حوزه اوراسیا و گسترش بازارهای 
هدف خصوصا کشــورهای اوراســیا به جای 
تمرکز بر چند کشور خاص مانند روسیه تاکید 
کرد.طالبی با اشــاره به لزوم استفاده رایزن های 
بازرگانی در بســیاری از حوزه هــا از جمله 
در بخش کشــاورزی و صادرات محصولات 

کشاورزی اســتان، تصریح کرد: این افراد می 
توانند در کشورهای هدف، اقدامات موثری در 
حوزه های بازاریابی و تسهیل صادرات انجام 
دهند، لذا لازم است در کارگروه توسعه صادرات 
یا در قالب های دیگر نحوه استفاده از این شرایط 
و اعلام آمادگی بخش خصوصی مشخص شود.
اســتاندار افزود: مصوبات جلسه باید به نوعی 
کاربردی و قابل ارزیابی شــود تا بتوان در یک 
تا دو ماه آینده میزان پیشرفت این مصوبات و 

اقدامات انجام شــده در این حوزه را ارزیابی 
کرد.طالبــی در پایان بــر پیگیری موضوعات 
مطرح شــده در جلسه توسط ســازمان های 
جهادکشاورزی و صمت استان، دنبال کردن بحث 
مشوق های حوزه صادرات محصولات به ویژه 
در حوزه حمل و نقل هوایی و پیگیری اتحادیه 
گلخانــه داران در خصوص اجــرای مصوبات 
جلســه و انجام اقدامات جدی در حوزه ارتقا 

کیفی محصولات صادراتی تاکید کرد.

آرزو توکلی ســرویس استان 
علوم  دانشــگاه  رییس   // ها 
حال  در  گفت:  کرمان  پزشکی 
حاضر که بحران کرونا کشــور 
از  یکی  کرمــان  گرفتــه،  را 
است  جدول  صدر  های  استان 
و چهارمین استان در وخامت و 
شدت بیماری اعلام شده است. 
بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ 
دکترحمیدرضا رشیدی نژاد در نود 
و دومین جلسه ستاد استانی مدیریت 
کرونا اظهار کرد: در حال حاضر که 
بحران کرونا کشور را گرفته، کرمان 
یکی از استان های صدر جدول است 
و چهارمین استان در وخامت و شدت 
بیماری اعلام شده است.وی افزود: در 
اســتان کرمان اوایل شیوع بیماری 
1۴00 تخت آماده کــرده بودیم، تا 
پایان هفته قبل 1999 تخت در کل 
استان ظرفیت سازی برای پذیرش 

بیماران کرونائی بود و در ســه روز 
اخیر در شــهر کرمان مجددا 1۵0 

تخت ظرفیت سازی شد.
رشیدی نژاد با اشاره به اینکه وضعیت 
شهرســتان ها کمی متفاوت است، 
تصریــح کرد: اکنــون 1639 بیمار 
کرونایی در بیمارســتان های استان 
کرمان بستری هستند و 1100 مورد 
مثبت قطعی هستند و مابقی بیماران 
بدحال با علائم بالینــی و تصاویر 
رادیولوژی بســتری هستند. ضمن 
اینکه معادل یک چهارم بستری ها، در 
منزل و یا به صورت بستری موقت 
دانشگاه  گیرند.رییس  می  خدمات 
علوم پزشــکی کرمان بیان کرد: در 
شهر کرمان 363 بیمار در بیمارستان 
افضلی پور و ۲19 بیمار در بیمارستان 
پیامبر اعظم و ۷۴ بیمار در بیمارستان 
حضرت فاطمه بستری هستند.وی با 
اشاره به اینکه در اوج پیک قبلی در 

کل استان کرمان حدود 13۷0 بستری 
داشتیم، گفت: در استان در تجهیزات و 
دارو مشکلی در بیمارستان ها نداریم 
اما در قبال این ظرفیت ســازی کمر 
همکاران ما شکسته، به ویژه فعالان 
در بیمارستان ها و پرستاران، خدماتی 
ها و پزشکان.رشیدی نژاد افزود: نیاز 
به بسیج همگانی و تبلیغات داریم تا 
مردم مسائل بهداشتی را رعایت کنند 
چراکه متاسفانه درصد رعایت مردم 
حــدود ۴0 درصد اســت و در کل 
کشور نسبت به ماه های قبل رعایت 
پروتکل ها کاهش یافته است.وی در 
بخش دیگری از سخنانش بیان کرد: 
واکسیناســیون افراد بالای ۴۵ سال 
در استان کرمان آغاز شده و دوست 
داریم استقبال مردمی بالا برود زیرا 
این ظرفیت وجود دارد و واکسن به 
استان آمده و هر هفته دو سه نوبت 
 توزیع واکســن در کشــور صورت 

می گیرد.
رییس دانشگاه علوم پزشکی کرمان 
با اشاره به اینکه زمینه واکسیناسیون 
مشاغل حســاس و پرخطر فراهم 
شده، گفت: از هم استانی های کرمانی 
درخواســت داریم از طریق سامانه 
سلامت برای واکسن کرونا ثبت نام 
کنند.وی در پایان درباره واکسیناسیون 
دانش آموزان افزود: در حال حاضر 
برنامه ای برای واکسیناسیون دانش 
آموزان نیســت چرا که در دنیا هیچ 

کشوری این کار را انجام نداده است.
دکتر«محمدصادق بصیری« جانشین 
استاندار در ستاد کرونای استان کرمان 
نیز در این جلســه اظهار کرد: 19 
شهرستان استان کرمان در وضعیت 
بسیار پرخطر)قرمز( قرار گرفته و تنها 
ارزوئیه زرد اســت وشهرستان های 
انار، رابر و راور در وضعیت نارنجی 

قرار دارند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی کرمان اعلام کرد 

کرمان چهارمین استان کشور در وخامت و شدت کرونا

 آرزو توکلی سرویس استان 
ها //اســتاندار کرمان بیان 
کرد: پارک علــم و فناوری 
افتادگی  عقــب  اســتان 
به  باید  لــذا  دارد  تاریخی 
صورت جهادی در این زمینه 
کار کنید تا به جایگاه واقعی 

خود برسد. 
به گــزارش خبرنــگار دریا ؛ 
علی زینی وند در جلسه ستاد 
فرماندهــی اقتصــاد مقاومتی 
اســتان کرمان گفــت: اجرای 
مقاومتی  اقتصــاد  های  پروژه 
نباید متوقف شــوند و سرعت 
پیشــرفت فیزیکــی آنها باید 

بیشتر از این باشد.
تاکید کرد: در طرح هایی  وی 

که زمین به ســرمایه گذار داده 
می شود باید علاوه بر تعهدات 
از  نیز  قانونی، تعهدات دیگری 
آنها گرفته شود.استاندار کرمان 
اینکه هرجا که مدیران  بیان  با 
کارها را شخصا پیگیری کردند، 
 کارهــا روی روال پیش رفته
 و نارضایتی مردم در آن زمینه 
بسیار کمتر بوده است، تصریح 
 کــرد: کارها را تــا جایی که

 

مــی توانید در اســتان حل و 
فصل کنید زیرا در تهران کارها 
را به سختی می توان به نتیجه 

رساند.
وی بیــان کرد: پــارک علم و 
فناوری اســتان عقب افتادگی 
تاریخــی دارد لــذا بایــد به 
صورت جهــادی در این زمینه 
کار کنید تا بــه جایگاه واقعی 

خود برسد.

استاندار کرمان:

 پارک علم و فناوری کرمان عقب افتادگی 
تاریخی دارد

 

حسن سیلاوی ســرویس استان ها //
معاون ســلامت اداره کل دامپزشکی 
خوزستان گفت: حمل ریلی نهاده های 
خام دامی برای اولین بار در بندر امام 
گیری  جامبو  طریــق  از  )ره(  خمینی 
و تحت نظارت دامپزشــکی اســتان 

خوزستان انجام شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ رضا اسدی اظهار 
داشت: در راســتای سیاست های سازمان 
دامپزشــکی برای اولین بار نهاده های خام 
دامــی وارداتی به کشــور از طریق جامبو 
بگ و خط راه آهن سراســری از بندر امام 
خمینی بارگیری و به نقاط مختلف کشــور 

ارسال شد.
وی افزود: این اقدام در راســتای رعایت 
دستور العمل های بهداشــتی قرنطینه ای، 
به خصوص در مورد کنترل بهداشتی تردد 
حمل و نقل نهاده های خام دامی و ارسال 

آنها به تمامی نقاط کشور صورت گرفت.
اسدی گفت: طی هماهنگی صورت گرفته 
از این پس نهاده هــای وارداتی علاوه بر 
حمل از طریق نــاوگان جاده ای از طریق 
خطوط ریلی و به وسیله جامبو گیری انجام 

می شود.
وی افزود: به اســتناد ماده چهار آیین نامه 
کنترل بهداشتی تردد، نقل و انتقال، واردات 

و صادرات دام زنــده و فرآورده های خام 
دامی و هر گونه جابه جایی دام و نهاده های 
خوراک دام، نیازمند اخذ مجوز بهداشــتی 

حمل از دامپزشکی است. 
معــاون ســلامت اداره کل دامپزشــکی 
خوزستان گفت: مجوزهای حمل صادره از 
طرف دامپزشکی، مجوز بهداشتی محسوب 
می شود و سلامت محصول را نشان می دهد.
حدود 8۵ درصد حجم غلات و نهاده های 
دامــی و طیور مورد نیاز کشــور از طریق 
بندر امام خمینی )ره( وارد کشور می شود.
پارســال حدود 13.۷میلیــون تن کالای 
اساســی و نهاده های دامی و طیور در بندر 

بینی شده  امام خمینی)ره( تخلیه شد.پیش 
امســال واردات گندم به کشور با توجه به 
خشکسالی بی سابقه به 6 میلیون تن برسد 
که بیشتر آن از طریق بندر امام خمینی وارد 

کشور خواهد شد.
بندر امام خمینی)ره( با ظرفیت سالانه ۵0 
میلیون تن تخلیه و بارگیری کالاهای نفتی 
وغیرنفتی، دومیــن بندر بزرگ و راهبردی 
کشــور پس از بندر شهید رجایی در استان 
هرمزگان است.از ابتدای سال جاری تا ۲0 
تیرماه در مجموع چهار میلیون و 8۵8هزار 
تن کالای اساسی در بندر امام خمینی )ره( 

تخلیه شده است.

برای اولین بار؛ 

حمل ریلی نهاده های دامی به روش جامبوگیری در بندر امام خمینی انجام شد

حسن سیلاوی ســرویس استان ها //دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان 
خوزستان از تشــکیل پرونده قضایی با موضوع شبکه اختلاس، رشاء و ارتشاء، 
تحصیل مال از طریق نامشــروع در شرکت آب و فاضلاب استان خوزستان خبر 
داد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ عباس حســینی پویا با اشاره به تشکیل پرونده قضایی 
با موضوع شــبکه اختلاس، رشاء و ارتشــاء، تحصیل مال از طریق نامشروع در 
شــرکت آب و فاضلاب استان خوزستان، اظهار کرد: با توجه به گزارش اداره کل 
بازرسی استان خوزستان در خصوص برخی سوء جریانات در قراردادهای خرید 
تجهیزات سخت افزاری و نرم افزاری در شرکت آبفا استان خوزستان و مشکلات 
سیســتم هدایت و کنترل آب های سطحی فاضلاب اســتان و دخیل بودن برخی 
کارکنان فعلی و اســبق آن اداره در جریان موضوع و تبانی با برخی پیمانکاران، 
پرونده ای در دادســرای عمومی و انقلاب اهواز تشکیل و در شعبه ویژه رسیدگی 
به جرائم اقتصادی در حال رسیدگی است.

وی افزود: در جریان این پرونده، معاونت برنامه ریزی شرکت آبفا، مجری پروژه، 
پیمانکار، ذی حساب شــرکت آبفا و همچنین مدیرعامل سابق شرکت آبفا تحت 
تعقیب قضایی قرار گرفته و با قرار تامین مناسب بازداشت شدند.

 دادستان اهواز خبر داد

بازداشت مدیرعامل سابق آبفا خوزستان 
 حسن ســیلاوی سرویس استان ها // رئیس 
دانشگاه علوم پزشــکی جندی شاپور اهواز 
گفت: پیک پنجم کرونا در کشور شکل گرفته 
و در برخی استان ها این پیک به قله رسیده 
و بازوی نزولی را آغاز کرده اســت اما در اکثر 
استان ها، بازوی بالارونده پیک در حال رخ دادن 
است و خوزستان نیز در ابتدای پیک قرار دارد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر فرهاد ابول نژادیان 
در پایان نشست ســتاد استانی مدیریت کرونا که 
در استانداری خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: بر 
اساس آخرین رنگ بندی وزارت بهداشت، در حال 
حاضر 9 شهر خوزستان در وضعیت قرمز، 9 شهر در 
وضعیت نارنجی و 9 شهر در وضعیت زرد قرار دارند.
وی افزود: پیک پنجم کرونا در کشور شکل گرفته و 
در برخی استان ها این پیک به قله رسیده و بازوی 
نزولی را آغاز کرده است اما در اکثر استان ها، بازوی 
بالارونده پیک در حال رخ دادن است و خوزستان 
نیز در ابتدای پیک قرار دارد. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی جندی شاپور اهواز گفت: در دو هفته اخیر 
میزان بیماران بستری حدود ۵0 درصد افزایش یافته 
است. در هفته گذشته میزان مبتلایان 3۲ درصد و 

موارد بســتری 30 درصد افزایش یافته اما موارد 
مرگ، 10 درصد کاهش داشته است.وی با اشاره 
به روند واکسیناســیون کرونا در استان خورستان، 
عنوان کرد: حدود 8۵ درصد افراد بالای 6۵ ســال 
واکســن را دریافت کرده اند و مابقی افراد این گروه 
نیز باید سریع تر برای دریافت واکسن مراجعه کنند. 
از گروه افراد ۴۵ تا 6۵ ســال نیز حدود ۵0 درصد 
برای تزریق واکسن مراجعه کرده اند که این آمار کم 
است و خواهش می کنیم که سریع تر برای واکسینه 
شدن مراجعه کنند.ابول نژادیان افزود: همکاران ما 
در دو شــیفت صبح و عصر و حتــی در روزهای 
تعطیل آمادگی واکسیناسیون را دارند.وی بیان کرد: 
مردم باید به رعایت پروتکل های بهداشتی توجه 
کنند. در برخی استان ها حوزه درمان به خصوص 
در تخت و امکانات درمانی، دچار معضل و چالش 
اساسی شده اســت؛ اگر می خواهیم که در استان 

خوزستان به این نقطه نرســیم و موارد مرگ بالا 
نرود و برای کنترل شرایط تا رسیدن واکسیناسیون 
به عدد قابل قبول، چاره ای جز رعایت پروتکل های 

بهداشتی و پرهیز از حضور در تجمعات نداریم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز 
افزود: باید تا رسیدن میزان واکسیناسیون در حد 
قابل قبول، برای خود و خانواده های مان محدودیت 
ایجاد کنیم تا ابتلا به نوع شدید بیماری و مرگ و میر 
کمتری رخ دهد.وی تصریح کرد: در برخی کشورها 
که 60 تا ۷0 درصد جمعیت را واکسینه کرده اند، اگر 
چه میزان ابتلا مجددا بالا رفته اما نوع شدید بیماری 
و مرگ افزایش نداشته است که این موضوع نشان 
می دهد واکسیناسیون تا 80 درصد از ابتلا به نوع 
شدید کرونا و 99 درصد از مرگ جلوگیری می کند.
ابول نژادیان گفت: تاکنون در استان خوزستان ۷00 
هزار دوز واکســن به گروه های هدف تزریق شده 

است. در خوزستان روزانه تا 30 هزار دوز واکسن 
تزریق می شــود و در صورت مراجعه بیشتر نیز 
آمادگی تزریق روزانه تا ۵0 هزار دوز واکســن 

وجود دارد.
وی افزود: افراد ۴۵ سال به بالا علاوه بر ثبت نام در 
سامانه salamat.gov.ir می توانند به مراکز بهداشت 
مراجعه و واکســن کرونا را دریافت کنند.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز بیان کرد: 
به زودی واکسیناسیون گروه های هدف جدید از 
جمله پرسنل بانک ها، زندانیان، پرسنل دادگستری 
و قضات، معلمان، اســاتید دانشگاه ها، نیروهای 
حمل و نقل و پایانه های عمومی و عوامل تاکسی 
سرویس ها انجام می شود. از این میان، واکسیناسیون 
افراد شاغل در حمل و نقل ریلی و کامیون ها در دو 
سه روز آینده آغاز می شود.وی افزود: با مدیرکل 
آموزش و پرورش خوزســتان، مسئول شورای 
هماهنگی بانک ها و مسئولان دادگستری و زندان ها 
نیز نشست هایی خواهیم داشت و هماهنگ می کنیم 
تا از ظرفیت ســازمانی خودشان استفاده کنیم و 
هرچه زودتر روند واکسیناســیون این گروه ها را 

انجام دهیم.

رئیس علوم پزشکی اهواز عنوان کرد

خوزستان در اول راه پیک جدید کرونا

 حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //معاون 
اول رییس جمهوری اصلاحیه انجام شــده در 
تصویب نامه مربوط بــه اختصاص اعتبار برای 
مدیریت خشکسالی و جبران کمبود منابع آب 

استان خوزستان را ابلاغ کرد. 
به گزارش خبرنــگار دریا ، اســحاق جهانگیری 
اصلاحیه انجام شــده در تصویــب نامه مربوط به 

اختصاص اعتبار برای مدیریت خشکسالی و جبران 
کمبود منابع آب استان خوزستان را ابلاغ کرد.

هیات وزیران در جلســه ســوم مــرداد 1۴00 به 
پیشــنهاد وزارت کشور و تأیید ســازمان برنامه و 

بودجه کشــور، تصویب نامــه موضوع اختصاص 
اعتبار برای مدیریت خشکســالی و جبران کمبود 

منابع آب استان خوزستان را اصلاح کرد.
بر این اساس، مبلغ دو هزار و 810 میلیارد ریال به 
صورت هزینه ای به منظور پرداخت مانده مطالبات 
کشــاورزان ناشــی از خســارت وارده به اراضی 
کشاورزی استان خوزستان بر اثر سیل سال 1398 
در اختیار ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 

قرار می گیرد.

از سوی جهانگیری؛

اصلاحیه اختصاص اعتبار برای مدیریت خشکسالی کمبود آب خوزستان ابلاغ شد

استاندار یزد تاکید کرد

گسترش بازارهای صادرات گلخانه ای يزد  به كشورهای حوزه اوراسیا
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گروه خبر //  نماینده مردم هرمزگان در 
مجلس شورای اســلامی گفت: مخالف 
طرح حمایت از حقوق کاربران در فضای 
مجازی بودم و حتی ثبت نام کرده بودم 
تا به عنوان مخالف این طرح در مجلس 

صحبت کنم. 
هفته ای که گذشت شاهد بررسی طرحی پر 
سر و صدا در مجلس شورای اسلامی بودیم 
که بسیاری از مردم و اقشار مختلف را وادار 
به واکنش دهی کرد. جریان از این قرار بود که 
سه شنبه 6 مراد ماه دستورکار نشست علنی 
مجلس به بررســی طرح حمایت از حقوق 
کاربران در فضای مجازی و ساماندهی پیام 
رســان های اجتماعی اختصاص پیدا کرد و 
پس از بررسی ها نمایندگان مجلس موافقت 

کردند کــه این طرح ذیل اصــل 8۵ قانون 
اساسی در کمیسیون ویژه ای بررسی شود. 

از مجموع ۲09 نماینده حاضر در این نشست 
1۲1 رای موفــق، ۷۴ رای مخالف و 9 رای 
ممتنع اخذ شــد.بعد از این جلسه مجلس و 
مخابره خبر آن از مقامات کشــوری و وزرا 
گرفته تا سیاستمداران و نخبگان واکنش هایی 
را نسبت به این طرح نشان دادند و حتی لیستی 
از 1۲1 نماینده موافــق در فضای مجازی 
منتشر شد که به نظر می رسد غیر واقع بوده 
است.منصور آرامی نماینده مردم بندرعباس، 
خمیر، قشــم، حاجی آباد و ابوموســی در 
مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با 
ایســنا،  اظهار کرد: من با طرح حمایت از 
حقوق کاربران در فضای مجازی مخالف بودم 

و حتــی ثبت نام کردم تا به عنوان مخالف با 
این طــرح صحبت کنم که نام من بعنوان نفر 
پنجم درج شــده و نوبت به من نرسید.وی 
افزود: در شــرایط فعلی زمان مناسبی برای 
مطــرح کردن این طــرح در مجلس نبود و 
ضرورت هم نداشت که این طرح ذیل اصل 
8۵ قرارگیرد چرا که اگر موضوع مهمی بود 
بایستی به صحن مجلس بیاید و با نظر همه 
نمایندگان بررسی شود و همچنین نظرات همه 
شنیده شــود.عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی بیان کرد: در شرایط فعلی با 
این شرایط به هیچ وجه موافق نبودم و معتقدم 
با توجه به اینکه در شرایط موجود مشکلات 
اصلی کشــور در حوزه اقتصاد اســت و در 
آستانه آغاز به کار دولت جدید قرار داریم باید 

اجازه دهیم که دغدغه و نیروی دولت معطوف 
به مسائل اقتصادی شود  و همه باید با تمام 
ظرفیت ها برای گذر از مشکلات دولت آینده 
را کمک کنیم.آرامی خاطرنشان کرد: من حتی 
با کارشناسان اداره مخابرات کشور و مسئولان 
شرکت همراه اول هم صحبت هایی کرده و نظر 
کارشناسی شان و مشکلاتی که طرح حمایت 
از حقوق کاربــران در فضای مجازی ایجاد 
می کند را گرفته بودم که در مجلس مطرح کنم.

به گزارش ایســنا، طرح حمایت از حقوق 
کاربران فضای مجازی و ساماندهی شبکه های 
اجتماعی از طرف کمیســیون فرهنگی در 
دستورکار مجلس قرار گرفته است و بنا است 
با رای نمایندگان ذیل اصل 8۵ قانون اساسی 

بررسی و تصمیم گیری شود.

نماینده مردم هرمزگان در مجلس: 

مخالف تصویب طرح حمایت  از حقوق کاربران در فضای مجازی بودم

          امین زارعی/ دریا
Amin.zch2011 @                        gmail.com

چند سالی است که به آمدنش دل خوشیم هر چند که به ثمر 
رسیدنش زمان زیادی لازم دارد. هفته دولت سال 139۴ 
بود که خبر آغاز عملیات اجرایی اتوبوس تندرو شهری یا 

همان بی آرتی شهر بندرعباس رسانه ای شد. 
محمدرضا حمزه پور مدیرعامل وقت سازمان اتوبوس رانی 
شــهر بندرعباس و حومه در این زمینه گفته بود: خطوط 
بی آرتی شهربندرعباس با طول 18690 متر از پایانه میدان 
دفاع مقدس شروع و تا پایانه شهرک ولیعصر در فاز اول 
امتداد خواهد داشت. زیرساخت های لازم برای راه اندازی 
سامانه اتوبوس تندروی شهری بی آرتی با هزینه بیش از 3۴ 
میلیارد تومان از منابع داخلی شهرداری تامین شده است. 
این ســامانه حمل و نقلی داری ۲0 ایستگاه و تعداد ۲۲ 
دستگاه اتوبوس اسکانیا ســه محور آرین 1۵ متری و ۵ 
مینی بوس از نوع دو درب ویژه خطوط فرعی اســت که 
خریداری شده اســت. اکنون که کمتر از یک ماه مانده به 
هفته دولت در سال 1۴00، همچنان این پروژه بی نتیجه 
مانده و خبری از به سرانجام رسیدن آن شنیده نمی شود. 
پروژه ای که در سال 9۴ برای آن 3۴میلیارد تومان اعتبار 
از منابع داخلی شهرداری بندرعباس در نظر گرفته شده بود 
تا یکی از معضلات این شهر که وسایل نقلیه عمومی است 
برطرف شود و سفرهای شهری با سرعت بیشتر و هزینه 
کمتری انجام شود اما اکنون که شش سال از آغاز اجرای 
آن می گذرد همچنان شاهد ابتر ماندن این پروژه هستیم. 

پروژه ای که با راه اندازی آن بسیاری از گره های ترافیکی 
را می توانست برطرف نماید. اکنون اگر در مسیر بلوار امام 
خمینی)ره( تردد داشته باشید ایستگاه های بی آرتی را حتما 
خواهید دید. ایستگاه های نیم ساخته ای که با صرف هزینه 
زیاد انجام شــده اند و ناتمام رها شده اند و به دلیل شرایط 
آب و هوایی شهر بندرعباس در حال از بین رفتن هستند. 
مسوولان شهری نیز بارها وعده اتمام این پروژه را دادند 
اما تاکنون که این وعده ها به هیچ سرانجامی نرسیده است 
و شهروندان بندرعباسی همچنان باید چشم انتظار باشند تا 
این پروژه شاید در سال های آتی به اتمام برسد. البته کمبود 
اعتبار برای انجام این پروژه یکی از مشــکلاتی است که 
بر ســر راه اتمام آن قرار دارد. پروژه ای که اگر در همان 

سال های ابتدایی آغاز عملیات اجرایی به سرانجام می رسید 
شاید اکنون با توجه به چند برابر شدن هزینه ها، مسوولان 
با مشکل کمتری روبرو بودند. به هر حال پروژه اتوبوس 
تندرو شهری یا بی آرتی یکی از چندین پروژه سنگین در 
دست اجرای شــهرداری بندرعباس است که همچنان به 
نتیجه نرسیده است و با توجه به اینکه دوره پنجم شورای 
شهر نیز رو به اتمام بوده و شورای جدید از پایان این هفته 
قرار است کار خود را آغاز نماید، اتمام پروژه های نیمه تمام 
کارشناسی شده را در اولویت قرار دهند و پروژه هایی که 
کار کارشناسی مناســبی بر روی آن انجام نشده است را 
در رده هــای بعدی اجرا قرار دهند تا لااقل پروژه هایی که 

اولویت بیشتری دارند به سرانجام برسند. 

 زمان رسیدن بی آرتی همچنان نامعلوم! 
یادداشت

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: از 
مردم شریف هرمزگان می خواهیم، دو 
هفته به طور ویژه با رعایت پروتکل های 
بهداشتی به کاهش شیوع بیماری کرونا 
کمک کنند و طی این دو هفته با استفاده 
گسترده از ماسک، رعایت فاصله گذاری 
فیزیکی و اجتماعــی و عدم برگزاری 
دورهمی ها و مراســم های عروسی و 
ختم، عدم خروج غیرضروری از خانه، 
عدم تردد و مســافرت غیرضروری و 
همچنیــن در ادارات، بازارها، اصناف، 
پاساژها و بنگاه های اقتصادی با رعایت 
پروتکل های بهداشتی، همه همکاری 
داشته باشند تا دیگر شاهد بیماری و 
از دست دادن جان عزیزان در استان 

نباشیم.
به گزارش خبرنــگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در نشست ســتاد استانی مدیریت 
بیماری کرونــا در هرمزگان با بیان اینکه 
میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی در 
هرمزگان به شــدت کاهش پیــدا کرده و 
کمتر از ۴0 درصد اســت، عنوان کرد: این 
در حالی اســت که زمانی به ویژه در سال 
بهداشتی  پروتکل های  گذشــته، رعایت 
در هرمــزگان 9۵ درصد بود و همه مردم، 
اصناف و بنگاه های اقتصادی، رعایت خوبی 
داشتند و از برگزاری مراسم عروسی و ختم 
و تردد غیرضروری امتناع می کردند و میزان 
ابتلا به بیماری کرونا و فوت ناشــی از آن 
در هرمزگان بســیار کم بود. وی ادامه داد: 
هر زمان حساسیت مردم نسبت به رعایت 
پروتکل های بهداشتی کم شود، میزان شیوع 

کرونا نیز افزایش می یابد و با توجه 
به گســتردگی جامعه، هیچ طرحی 
در ایــن زمینه، بــدون همکاری و 
کمک مردم، نمی تواند موفق باشد. 
استاندار هرمزگان افزود: مردم شاهد 
هستند که میزان ابتلا به بیماری کرونا 
و فوت ناشی از آن افزایش یافته و 
همه شهرستان های استان هرمزگان 
در وضعیــت قرمز شــیوع کرونا 
قرار دارند، اما متأسفانه بسیاری از 
بهداشتی  دســتورالعمل های  مردم، 
را رعایــت نمی کنند و دورهمی ها 
و مراسم های عروســی و ختم را برگزار 
می کنند به سفر غیرضروری می روند و با 
خروج غیرضروری از منــزل، در بازارها 
و مکان های عمومی حضور پیدا می کنند 
و بــه ویروس کرونا مبتلا می شــوند و به 
دیگران هم منتقل می کنند. همتی با اشاره به 
پیگیری های ستاد استانی مقابله با کرونا در 
هرمزگان، تصریح کرد: سهمیه بیشتری برای 
واکسن کرونا به هرمزگان اختصاص یافته و 
گروه های سنی در حال واکسیناسیون هستند 
و تامین دارو برای درمان بیماران مبتلا به 
کرونا نیز از دیگر موارد اســت. وی گفت: 
همچنین در ســتاد استانی مقابله با کرونا، 
مصوب شــد بنگاه های اقتصادی فعال در 
هرمزگان، ۵0 میلیارد تومان به دانشگاه علوم 
پزشکی استان هرمزگان اختصاص دهند تا 
پشتیبانی های لازم برای درمان بیماران مبتلا 
به کرونا، صورت گیرد. استاندار هرمزگان 
خواستار کمک رسانه ها در این راستا شد 
و خاطرنشان کرد: رسانه های در عین اینکه 
اشکالات و انتقادات را مطرح می کنند اما 
در کنار آن با مردم نیز گفتگو و مردم را به 
رعایت پروتکل های بهداشتی تشویق کنند 
تا اهمیت موضوع برای مردم جدی شود. 
همتی اظهار داشت: بخش زیادی از ابتلا 
و فوت بــر اثر بیماری کرونا در هرمزگان 
به دلیل دورهمی ها، برگزاری مراسم های 
عروسی و ختم، رفت و آمدها و سفرهای 
غیرضروری بوده اســت و بدون همکاری 
مردم در کنترل بیماری کرونا، موفق نخواهیم 
شد. وی اضافه کرد: ظرفیت های بیمارستانی 

در هرمــزگان در حال تکمیل و توســعه 
است و بیمارســتان نیروی دریایی ارتش 
در بندرعباس نیز با رفع موانع، طی کمتر از 
یک ماه تحویل داده می شود تا برای بستری 
بیماران مبتلا به کرونا مورد اســتفاده قرار 
گیرد و کمک های لازم توسط بنگاه های 
اقتصادی برای تامیــن دارو و کیت های 
تشخیص کرونا جهت شناسایی زودهنگام 
بیماران مبتلا به کرونا، در حال انجام است. 
استاندار هرمزگان بیان داشت: بیش از 10 
هزار نفر مبتلا به کرونــا در هرمزگان، در 
قرنطینه خانگی هستند که این افراد باید به 
اخلاق عمومی و سلامت مردم جامعه توجه 
داشته باشــند و از قرنطینه خانگی خارج 
نشــوند. همتی تاکید کرد: از مردم شریف 
هرمزگان می خواهیم، دو هفته به طور ویژه 
با رعایت پروتکل های بهداشتی به کاهش 
شــیوع بیماری کرونا کمک کنند و طی 
این دو هفته با استفاده گسترده از ماسک، 
رعایت فاصله گذاری فیزیکی و اجتماعی 
و عدم برگزاری دورهمی ها و مراسم های 
عروسی و ختم، عدم خروج غیرضروری از 
خانه، عدم تردد و مسافرت غیرضروری و 
همچنین در ادارات، بازارها، اصناف، پاساژها 
و بنگاه های اقتصادی با رعایت پروتکل های 
بهداشتی، همه همکاری داشته باشند تا دیگر 
شاهد بیماری و از دست دادن جان عزیزان 
در اســتان نباشیم. وی ادامه داد: تجهیزات 
و امکانات استان به حدی نیست که ابتلا 
به بیماری کرونا و افراد نیازمند به بستری 
افزایش یابد اما دانشــگاه علوم پزشکی، 
کادر درمان و دستگاه های پشتیبان در حال 
تلاش بسیاری هستند. استاندار هرمزگان با 
قدردانی از تلاش های شبانه روزی مجموعه 
دانشگاه علوم پزشکی، پزشکان، پرستاران و 
کادر درمان و بهداشت در هرمزگان، افزود: 
همه افراد صاحــب تریبون، ائمه جمعه و 
جماعت، رســانه ها و شخصیت ها کمک 
کنند تا دو هفته به طور ویژه پروتکل های 
بهداشتی در هرمزگان رعایت شود و هرکس 
برای جان خود، خانواده، عزیزان و دیگران 
ارزش قائل باشد و قطعا پس از آن، میزان 

بیماری کاهش خواهد یافت.

استاندار هرمزگان تاکید کرد  

هرمزگانی ها دو هفته به طور ويژه 
پروتکل های بهداشتی را رعايت كنند

معصومه زارعی/دریا
m.z           @gmail.com2021

کرونای دلتا گونــه ی جدیدی از ویروس 
کرونا اســت، کــه این روزها نــام آن را 
زیاد می شنویم. این اولین باری نیست که 
از زمان شــیوع ویروس کرونا با گونه ای 
جهش یافته روبه رو شده ایم. با هر جهش 
فکر ما مشغول می شــود، چرا که ممکن 
است هر بار علائم و سرعت سرایت تغییر 
کند.اما چرا کرونا جهش پیدا می کند و این 

تغییرات تا چه اندازه خطرناک  هستند؟
از زمان شــیوع ویــروس کرونا راه هایی 
جهت کنترل آن پیشــنهاد شد، و در همین 
راســتا قرنطینه ها آغاز شدند و در برخی 
شــهرها نیز تاثیرگذار بودند. ولی بعد از 
چند ماه ویروس کرونا جهش پیدا کرد و به 
گونه ای مسری تر و با سرعت انتقال بالاتر 
تبدیل شــد. اولین جهش در انگلســتان، 
شروع شــد و بعد از حدود ۲ ماه به بیش 
از 30 کشور جهان رسید. بنابراین ویروس 
کرونا مدام در حال تغییر شــکل است، و 
هر از چند گاهی از اخبار می شــنویم که 
گونه ی جدیدی از آن به وجود آمده است. 
اما شاید این ســوال پیش بیاید چرا این 
جهش ها اتفاق می افتند؟ ویروس ساختار 
خیلــی ســاده ای دارد، در واقع یک لایه 
 DNa پروتئین است که به دور ماده ژنتیک
یا rNa پیچیده شده است. خود این ماده 
ژنتیکی هم مولکول هایی دارد که می توانند 
به صورت زنجیره ای از حروف باشــد. هر 
بخــش از حروف نیز کدهایی دارند که به 
قسمت خاصی از پروتئین دستور می دهند 
تا ویروس چگونه عمل کند.هدف اصلی 
ویروس ها تکثیر اســت. شاید این امر به 
نظر ساده برســد، ولی ویروس به تنهایی 
نمی تواند تکثیر پیدا کند. متاسفانه ویروس 
برای تکثیر از بدن ما استفاده می کند. پس 
ویروس به بدن ما مــی رود و بارها این 
کدهای دستوری را دریافت کرده و تکثیر 
پیدا مــی کند.بنابراین جهش دقیقا زمانی 
رخ می دهد که یک حرف از کدها حذف 

یا به آن ها اضافه شــود. این اتفاق دستور 
ساخت ویروس را عوض می کند. به این 
ترتیب می گوییم ویروس جهش پیدا کرده 

و به گونه ی جدیدی تبدیل شده است.
از آن جایی که ویروس ها برای تکثیر مدام 
در حال کپی شــدن هســتند، به هر حال 
یک جایی دچار اشــتباه شــده و جهش 
پیدا می کنند. جالب اســت بدانیم که این 
جهش ها همیشه هم خطرناک نیستند، زیرا 
گاهی ممکن است که ویروس ضعیف شود 
یا حتی بدون هیچ نشــانه ای از بین برود. 
ولی زمانی این موضوع جدی می شود که 
چند جهش به طــور همزمان رخ می دهند 
و ویــروس از ما پیشــی می گیرد.دقیقا 
همین اتفاق بــرای ویروس کرونا افتاده و 
باعث شده اســت تا راحت تر به دریافت 
کننده های عصبی ما بچسبد. در نتیجه، این 
گونه های جدید مرتبا در حال جهش بوده 
اند، و به گونه های خطرناکی تبدیل شــده 
اند. ویروس ها طبق یک استراتژی خاص 
تصادفی  به طور  بلکــه  نمی یابند،  جهش 
تغییر پیدا می کنند. این توضیحات نشــان 
می دهند کــه وقتی ویروس انســان های 
بیشتری را درگیر کند، بیشتر تغییر می کند 
و این تغییــرات زیاد، زمینه ای را به وجود 
به گونه ای  بتوانــد  می آورند که ویروس 
خطرناک تبدیل شــود.در حال حاضر ۴ 
گونه ی جهــش یافته به نام های آلفا، بتا، 
گاما و دلتا وجود دارند، و سازمان جهانی 
بهداشــت از آن ها به عنوان خطرناک ترین 
گونه ها یاد می کند. دلتا ۲ بار جهش یافته 
است، و این جهش به آن کمک می کند تا 
خیلی راحت تر و سریع تر منتقل شود. ولی 
بخش عجیب تر آن جایی اســت که این 
گونه ی جهش یافته باعث می شود افرادی 
که قبلا کرونا گرفته اند هم باز به آن مبتلا 
شــوند. زیرا این تغییرات مداوم به قدری 
ویروس را قوی می کند که باعث واکنش 
سیســتم ایمنی یا مشکلات مزمن در بدن 

می شود.
حال می فهمیــم ویروس دلتــا چگونه 

جهش یافته  و تا چه حد خطر ناک است 
ویروســی که اکنون سراسر ایران در حال 
انتشار گســترده است و نگرانی اصلی که 
ســازمان جهانی بهداشــت در زمینه این 
جهش ها دارد  این است که جهش ها به 
سمتی بروند که واکسن ها و ایمنی ناشی از 
واکسیناسیون نتواند در مقابل جهش های 
جدید مقاومت کند و اساســا جهش های 
ویروسی در پاسخ به همین واکسیناسیون 
ها و دارو درمانی ها به وجود آید؛ چرا که 
ویروس به صورت خیلی هوشمندانه برای 
تضمین بقای خود، در ســاختار ژنتیکی 
خود جهش هایــی را به وجود می آورد 
که داروها و واکسیناســیون نتوانند علیه 
آن ها موثر باشند.پس ساده ترین و موثر 
ترین راه برای مقابله با آن ها جلوگیری از 
انتشار بیشــتر آن است و به نظر می رسد 
مشــکل اصلی ما همین است؛ مردم دیگر 
اعتقادی به ماسک و رعایت پروتکل های 
بهداشتی ندارند.همین مسئله باعث انتشار 
بیشــتر ویروس دلتا در شهر های کشور 
از جمله هرمزگان شــده است،  به طوری 
که بخش کووید  بیمارســتان ها  مملو از 
بیماران مبتلا به دلتا شده و روز به روز بر 

تعداد فوتی ها افزوه می شود .
هنوز چتر کرونای انگلیســی از آسمان 
هرمزگان برداشــته نشده بود و در مواجه 
با ویروس نوع انگلیسی کرونا با مشکلات 
زیادی از جمله کمبود تخت بیمارستانی و 
نیروی پرستار مواجه بودکه نگرانی هایی 
از بابت شــیوع نوع هندی آن با نام دلتا 
از سوی مسوولان دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان اعلام شــد که طبق گفته آنان 
ســرایت پذیری این ویروس، ۴0 درصد 
بیشــتر از نوع قبلی بود کــه موجی از 
نگرانی را در میان مردم و مســئولین به 

وجود آورد.
امروز ویروس کرونای دلتا در سراســر 
شهرها و روســتاهای هرمزگان پراکنده 
شده است و شــرایط بسیار وخیم است، 
در بندرعباس به عنوان مرکز اســتان با 

توجه به حجم بیــش از اندازه مراجعات 
بیماران، دیگر تختی برای بستری بیماران 
وجود ندارد و برخی از بیماران در راهرو 
بیمارستان شهید محمدی بستری شده اند 
که این مسئله نشان می دهد آن حجم از 

نگرانی ها بیراه نبود .
اما متاسفانه این نگرانی ها در میان مردم 
نه تنها موجب رعایت بیشتر پروتکل ها 
از ســوی آنها نشد بلکه آمارها نشان می 
دهد میزان رعایت پروتکل های بهداشتی 
در استان کاهش بسیار چشمگیری داشته 
و از حــدود 9۵ درصد به زیر 3۵ درصد 
رســیده است که خود این مطلب نیز یک 
زنگ خطر و هشدار جدی است چرا که 
نباید مردم ویروس کرونا و شــیوع انواع 
ســویه های آن را امری عادی بپندارند و 
دچار سهل انگاری شوند در حال حاضر 
شــرایط بیمارستانی اســتان نیز مطلوب 
نیست و حجم مراجعات بیماران افزایش 
یافته و بیم آن مــی رود پیک فعلی مهار 
نشــده وارد پیک بعدی آن هم با شیوع 
شویم.  خطرناک تر  مراتب  به  ویروســی 
با توجه  به هر آنچه گفته شــد وضعیت 
شــیوع کرونا در هرمزگان حاد و بحرانی 
بوده و ضروری است مردم به هشدارهای 
دانشــگاه علوم پزشکی به صورت جدی 
توجه کنند تــا از ابتلا بــه این ویروس 

مرگبار در امان بمانند.
البته درست است که رعایت پروتکل های 
بهداشتی نقش بســزایی در پیشگیری از 
ابتــلا به این ویروس خواهد داشــت اما 
صرفاً نمی توانــد عامل بازدارنده ای برای 
کاهش میزان شــیوع بیماری باشــد و 
بایستی در کنار همکاری مردم و رعایت 
100 درصدی هم وطنان، مسئولان استانی 
و کشــوری نیز نقش خود را در مدیریت 
بیماری بشناســند و بدان واقف باشند و 
تصمیمات بجا و درست گرفته و سلامت 
عمومی مــردم را مد نظر قــرار دهند تا 
شاهد ریشه کنی این ویروس منحوس در 

هرمزگان و سراسر ایران عزیز باشیم. 

دلتا ویروس یک قدمی غالب شدن بر هرمزگان

گروه خبر // معاون فنــی و نگهداری اداره کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان از اتمام تعمیرات اساسی و زیر آبی 
ناجی ۱۱ و الحاق این شناور به ناوگان جستجو و نجات 

دریایی استان خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریــا ، »محمد رضا پور رجبی« 
با اشــاره به تعمیرات دوره ای  شــناورهای فعال در 
 امر جســتجو و نجــات در تعمیــرگاه  دریایی بندر 
شهید رجایی اظهار داشت: از ابتدای سال جاری تاکنون  
شــناور ناجی  11 دومین فروند شــناوری است که به 
دســت متخصصان داخلی تعمیر و به ناوگان جستجو و 

نجات دریایی ملحق شده است .
وی افزود: کلیه قطعات یدکی مورد نیاز شــناورها چه 
شناورهای جستجو و نجات و چه شناورهای خدماتی 
تا جایی که در کشور توان ساخت آن وجود داشته باشد 
از سازندگان داخلی تامین و به دست متخصصان توانای 

داخلی تعویض می شود . 
پور رجبی به تعمیرات اساسی و زیر آبی صورت گرفته 
بر روی شــناور ناجی 11 نیز اشاره ای  کرد و گفت:  
خــزه زدایی  وایر برس کاری  ضخامت ســنجی  بدنه 

زیرآبی و همچنین تعمیر اساســی سیستم رانش  واتر 
جت این شــناور از جمله مهمتریــن اقداماتی بوده که  

توسط متخصصین بومی انجام گرفته است . 
به گفتــه معاون فنــی و نگهــداری اداره کل بنادر و 
دریانوردی اســتان هرمزگان 8 فروند شناور ناجی در 
گستره دریایی استان هرمزگان امور مربوط به جستجو 
و نجات دریایی را بر عهده دارند که ســال گذشــته ۷ 
فروند آن در تعمیرگاه دریایی بندر شــهیدرجایی مورد 

تعمیرات اساسی و زیر آبی قرار گرفتند .

الحاق ناجی ۱۱ به ناوگان جستجو  و نجات دریایی هرمزگان

سیما،  سازمان  رئیس   // خبر  گروه 
منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
منابع  مدیریت  گفــت:  بندرعباس 
و مصارف آب فضای ســبز شهر در 
قرار  شــهری  برنامه ریزی  اولویت 
دارد و ساماندهی بیشتر این حوزه 

روند قابل توجهی دارد.
، مصطفی  دریا  به گزارش خبرنــگار 
خــادم با اشــاره به اهمیــت جایگاه 
فضای ســبز در زندگی شهری اذعان 
کــرد: پارک ها و فضای ســبز بخش 
نیازهای  و  شهرســازی  جدانشــدنی 
تاکید  با  اولیه زندگی شهری است.وی 

بر اینکه حفظ و توســعه فضای ســبز 
یکی از شاخص های مهم شهرها برای 
زندگی تعریف می شــود، افزود: از نظر 
تأثیــرات اکولوژیکی و اقلیمی، فضای 
قرار  توجه  مــورد  تفرجگاهی  ســبز 
می گیــرد و مدیریت شــهری به عنوان 
یکی از شاخص های محیط زیستی به 

آن توجه می کنند.
رئیس سازمان ســیما، منظر و فضای 
با  بندرعباس  شــهرداری  شهری  سبز 
اشــاره به کاهش نزولات آســمانی، 
کمبود منابع آبی را بحران جدی دانست 
و تصریح کرد: در شــهر بندرعباس با 

کمبود شــدید منابع آبی مواجه هستیم 
لــذا مدیریت بهینه منابــع آبی و تغییر 
الگوی مصــرف و همچنین  توســعه 
فضاي ســبز با استفاده ازگونه های کم 
نیاز آبي، مقاوم و ســازگار با اقلیم در 
اولویت کار سازمان قرار دارد.خادم با 
اشاره به توسعه فضای سبز بندرعباس 
از ۲80 هکتار در ســال 9۲ به 360 
هکتار در حال حاضر، خاطرنشان کرد: 
میزان استفاده از منابع آبی در این مدت 

ثابت بوده است.
* استفاده از آب شرب شهری از ۴00 

به 191 انشعاب رسیده است
خادم تاکید کرد: با بالا بردن بهره وری 
منابع آبی پایدارو منابع آبی غیرشرب، 
توانســتیم میزان استفاده از آب شرب 
شــهری را از ۴00 انشــعاب به 191 

انشعاب  کاهش دهیم.
وی بــا تاکید بــر ضــرورت تامین 
منابــع  از  مناســب  بهره بــرداری  و 
آبی، یادآور شــد: به همیــن منظور، 
افزایش ظرفیت آبشــیرین کن بوستان 
جنگلی، آبشــیرین کن بوستان داماهی، 
آبشــیرین کن بوستان شــهید دباغیان 
و آبشــیرین کن صیادان،  زه آب بلوار 
معلم، زه آب بلوار ناصر، زه آب کپشکن 
جمعا منجر بــه تامین 3۷ لیتر بر ثانیه 

آب مورد نیاز فضای سبز شهری شده 
اســت.رئیس سازمان ســیما، منظر و 
فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس 
خاطرنشــان کرد: در راستای مدیریت 
بهینه مصــرف آب، علاوه بــر ترمیم 
سیســتم های آبیاری تحت فشــار در 
جدید  سیستم های  آسیب دیده،  مناطق 
دیگری در راستای کاهش مصرف آب 
احداث و توسعه پیدا کرده است.خادم 
از لایروبی چاه ها و همچنین اســتفاده 
به   )mBBr(از مخازن آبی و پکیــج
عنوان دیگر اقدامــات صورت گرفته 
در راســتای مدیریت منبــع آبی یاد 
کرد و افزود: بــا ثبت و گزارش گیری 
از تعداد دفعــات و زمان های آبگیری 
تانکرها در هرکدام از چاه ها، نســبت 
به کنترل دقیق و تقســیم صحیح آب 
توسط تانکرهای آبرسان از هدر رفت 
آب جلوگیری می شود.وی در انتها نیز 
بر اهتمام تمامی مسئولان و شهروندان 
در حفظ و نگهداری فضای سبز شهری 
تاکید کرد و گفت: توسعه سیستم های 
آبرســانی و آبیاری تحت فشار جزو 
برنامه  های اجرایی این ســازمان قرار 
داشــته، البته عدم تامین منابع مالی و 
آبــی روند اجرای ایــن برنامه را کند 

کرده است.

رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری بندرعباس مطرح کرد 

مدیریت بهینه مصرف آب در حوزه فضای سبز بندرعباس

گروه خبر //  مسلم عاشوری در این باره 
گفت: از مرکز استان به نمایندگی از استان 
هرمزگان  تیم چهــار نفره کونگ فو توآ 
و مربیگری  به سرپرستی سپهر جعفری 
اســتاد چنگیز باقری در المپیاد مجازی 
جهانی هنرهای رزمــی کونگ فو توآ در 
ترکیه با حضور ۱۰ کشور شرکت نموده و 

افتخار آفریدند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی در ادامه افزود: 
این المپیاد مجازی از سوی فدراسیون هنرهای 
رزمی جهانی کونگ فو توآ در بلغارســتان به 
صورت مجازی در ترکیه برگزار شــد که در 
پایان تیم چهار نفره کونگ فو توآ مرکز استان 
که به نمایندگی از استان هرمزگان شرکت کرده 
بود و دکتر حمید قاســمی نایب رئیس سبک 
توآ در استان و مهندس منصور جعفری دبیر 
شورای راهبردی کونگ فو توآ کشور و بازرس 
سبک در این المپیاد حضور و همکاری لازم را 
داشتند  در پایان در رده سنی نوجوانان سعیده 

محمدی موفق شد مقام دوم جهان را کسب 
کند ، ابوالفضل مهدی پور عنوان سومی جهان 
در اجرای تکنیک های آنا توآ را کسب نمود 
و در رده ســنی نونهالان به صورت تیمی در 
اجرای تکنیک های دفاع شــخصی آقایان 
کسری خســروی مقام دوم جهان و مهدی 
مهدی پور عنوان سوم جهان را بدست آوردند 
و باعث افتخار کشــور ، استان هرمزگان و 

شهرستان بندرعباس شدند.
مسلم عاشوری در پایان گفت: استاد چنگیز 
باقــری به عنوان ۵ مربی برتر و نمونه جهان 
از اســتان هرمزگان در رشته کونگ فو توآ 
انتخاب و سعیده محمدی نیز به عنوان بهترین 
همراه توآ معرفی شد.*رئیس هیئت کونگ 
فو و هنرهای رزمی شهرستان بندرعباس در 
پایان از زحمات استاد چنگیز باقری ، مهندس 
منصور جعفری ، سپهر جعفری و دکتر حمید 

قاسمی تشکر و قدردانی نمود.

رئیس هیئت کونگ فو خبر داد 

تیم کونگ فو توآ مرکز استان به نمایندگی از هرمزگان بر سکوی مسابقات جهانی ترکیه ایستاد


